
1(نام دستگاه مناقصه گزار: شهرداری رضوانشهر  
2(شرح مختصر موضوع مناقصه و میزان سپرده:                       شماره مناقصه: 2003005181000010

3(تاریخ چاپ آگهی: آگهی نوبت اول 1403/05/31 آگهی نوبت دوم  مورخ 1403/06/03
4(مهلت خرید اسناد: از روز شنبه مورخ 1403/06/03 تا روز سه شنبه مورخ 1403/06/13

5(محل خرید اسناد: از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت 
ــق  ــورخ 1403/06/24 از طری ــنبه م ــر ش ــا 13:00 ظه ــر: ت ــه گ ــط مناقص ــناد توس ــذاری اس ــت بارگ 6(مهل

ــتاد ــامانه س س
7( مهلــت و محــل تحویــل پاکــت الــف : تــا ســاعت 13:00 ظهــر روز شــنبه مــورخ 1403/06/24 دبیرخانــه 

شــهرداری رضوانشــهر 
8( شرایط اختصاصی خرید اسناد مناقصه:

8-1-داشــتن رتبــه و ظرفیــت مجــاز کار و متناســب بــا ظرفیــت مجــاز بــر اســاس بــرآورد اولیــه پــروژه از 
ســوی معاونــت برنامــه ریــزی و نظــارت راهبــردی ریاســت محتــرم جمهــوری

8-2- داشتن گواهینامه صلاحیت ایمنی کار
9( مدت اعتبار پیشنهادهای مناقصه: سه ماه از تاریخ بازگشایی پیشنهاد قیمت

ــورخ  ــنبه م ــح روز یکش ــاعت 12:00 صب ــی : س ــی کیف ــناد ارزیاب ــایی اس ــل بازگش ــاعت ، روز و مح 10(-س
ــا ) ع ( ــام رض ــوار ام ــهر بل ــع در رضوانش ــهر - واق ــهرداری رضوانش 1403/06/25 ش

ــورخ 1403/06/25  ــنبه م ــر روز یکش ــاعت 14:00 ظه ــنهادها: س ــت  پیش ــل  قرائ ــاعت ، روز و مح 11(س
ــگاه  ــاً  آگهــی مناقصــه در پای ــام رضــا ) ع ( ، ضمن ــوار ام ــع در رضوانشــهر بل شــهرداری رضوانشــهر - واق

ــت. ــده اس ــت گردی ــی https://rezvanshahr.ir/ ثب اینترنت
حضور نماینده از طرف شرکت کنندگان در جلسه بازگشایی بلامانع است.

12( هزینه انتشار آگهی به عهده برنده مناقصه میباشد.
13(شهرداری در رد یا قبول هر یک از پیشنهادها مختار است.     

14(بدیهی است شرکت در مناقصه و ارائه پیشنهاد به منزله قبول شرایط شهرداری است.
ــت اطلاعــات بیشــتر در خصــوص اســناد مناقصــه و  ــذار جهــت دریاف اطلاعــات تمــاس دســتگاه مناقصه گ

ــف: رضوانشــهر- شــهرداری رضوانشــهر013-44624243 ــه پاکتهــای ال ارائ

نوبت      دوم

تجدید آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای با ارزیابی کیفی فشرده 

رشتهپایهمدت اجرای پروژهعنوان پروژه میزان سپرده شرکت در 
مناقصه

برآورد اولیه 

عملیات احداث معابر 
اصلی در سطح شهر 

رضوانشهر
راهحداقل 95 ماه25/000/000/000 ریال499/996/002/709 ریال

کابینه مسعود !

سرمقاله

فساد در ورزش به اندازه 
بقیه جاها سنگین نیست !
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تلفن :33722300-5- 33403448-50

1- رشت -روبروی فرودگاه خودروی سبک- مرکز3404
2-رشت- لاکانشهر خودرو سبک- نرسیده به تقاطع راه آهن  مرکز 4463

3-خمام- چوکام - خودروی  سبک- مرکز 3401
4-خمام-چوکام-خودروی سنگین- مرکز 5402

مـراکز مـعاینه  فـنی خـودرو
 بـرادران پـور رستگـار

 همه روزه  آماده خدمت رسانی 
 به مشتریان و همشهریان عزیز میباشد.

از  پزشکیان 
هزینه  رهبری 

بلکه  نکرد، 
چینش  واقعیات 

گفت را  کابینه 
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 ۹۰ هزار نفر مالک 
نیم میلیون خانه خالی 
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مطهری: 

یونس رنجکش
کابینه دولت چهاردهم در یک اتفاق غیرمنتظره و در انتخاباتی 
زودهنگام دو قطبی  و  با رنگ و بویی متفاوت از مجلس 
دوازدهم ،رای اعتماد گرفت و پای در میدان کارزار ساماندهی 
وپیشبرد اهداف مدیریت کلان اجرایی کشور گذاشت تا با 
وفاقی که رییس  آن وعده داد  در مسیر پیشبرد  اهداف منافع 

ملی گام بردارد. 
دولت برآمده از دیدگاه مسعود پزشکیان حاصل نگاه به سیزده 
دوره شکل گیری دولت ها در دوران پسا انقلاب اسلامی 
و معدلی از نشانداران دولت های  پیشین اما با پیش بینی 

هماهنگ و همسو در ضرباهنگ رییس دولت است.
این کابینه برآیند  چهره های به توافق رسیده در بخش های 
مختلف حاکمیت، انگونه که مسعود پزشکیان در دفاع از وزرای 
انتخابی بر زبان اورد، است تا  در یک اتفاق کم سابقه یکدست 
سازی در مدیریت اجرایی  بر خلاف جریان خالص سازی در 
حاکمیت بتواند کشتی متلاطم حکمرانی  در دریای خروشان 
چالش ها و مشکلات کشور از اقتصاد تا فرهنگ و سیاست را 
بواسطه حلقه اعتماد شکل گرفته در جامعه به ساحل آرامش 

برساند ، اقدامی که پیش از آن به بن بست می رسید.
 پزشکیان  در مدت زمان بررسی صلاحیت کابینه معرفی 
شده به مجلس با نقدهای تند و تیز هم  از  همراهان دوران 
انتخابات روبرو بود و هم جریان منتقد افراط گرایان به رهبری 
پایداری های مجلس دوازدهم که پوسته سخت رویارویی 

هستند.
او هر چند با واسطه ها، جریان منتقد همسو را به آرامش و 
همراهی برای رسیدن به وعده ها فراخواند اما برای خنثی 
سازی جریان مقابل کابینه خویش در مجلس سرانجام به سبم 

اخر زد!
حرف های آتشین رییس جمهور در اخرین  جلسه دفاع از 
کابینه پیشنهادی و گرفتن  رای اعتماد، چنان گداخته بود که 
پرده از اسرار برمی داشت و نشان داد که خالصانه هر انچه در 
دل و سیاست دارد به وقتش آشکار و بیان  و اسرار مگوی را 
بازگو خواهد کرد و این درست نقطه متمایز او با پیشینیان 

است.
او که با نگاه وفاق ملی در چینش کابینه تلاش کرد دعدغه 
های ارکان مختلف حاکمیت را در نظر بگیرد از نمایندگان 
و  دهند  اعتماد  رای  اش  پیشنهادی  وزرای  به  تا  خواست 

سرانجام انگونه شد که می خواست.
حالا دولت و کابینه مسعود تشکیل و راه گام برداشتن در مسیر 
رفع چالش ها و وعده ها گشوده شده است و پزشکیان خواهد 
بود و دولت و مدیرانی که باید با اعتقاد به بازگشت عقلانیت 
در سپهر سیاست و حکمرانی مدیریت اجرایی کشور به برنامه 

هایی که در بالا دست اوست، دست یابند.
کابینه مسعود انچه در توان دارد باید در مسیر اعتماد سازی 
عمومی با اجرای برنامه های منطقی در مسیر  توسعه و بهره 
مندی از منابع و ظرفیت های عمومی و سرمایه های اجتماعی  
حرکت کند و این مطالبه ملت از دولتی است که با وعده 

آرامش و باز تولید اعتماد شکل گرفته است.



آتش بس قریب الوقوع در غزه؟ 

 شروط ایران برای بازسازی روابط با کشور های اروپایی و مدیریت تنش ها با واشنگتن 

وزیر امور خارجه آمریکا در همین خصوص تصریح کرد که اکنون 
زمان امضای توافق آتش بس غزه است تا به واسطه آن گروگان های 
اسیر در دست حماس آزاد شوند و درد و رنج فلسطینی ها پس از 

نزدیک به 11 ماه جنگ و درگیری ویرانگر در غزه تسکین یابد.
این اظهارات در حالی بیان می شود که جو بایدن، رئیس جمهوری 
آمریکا نیز پیش تر با اشاره به پیشرفت هایی در مذاکرات جاری میان 
اسرائیل و میانجی گران بین المللی نسبت به حصول توافق آتش بس 

تا پایان هفته جاری ابراز امیدواری کرده بود.
وزیر خارجه مصر نیز در دیدار با همتای آمریکایی خود در قاهره 
تأکید کرد این کشور امیدوار است رژیم صهیونیستی تمایل سیاسی 
صادقانه برای توقف جنگ غزه را داشته باشد. با این وجود واکنش 
حماس به این اظهارات چندان مثبت نبوده است. در بیانیه حماس 
آمده است، اظهارات بایدن و بلینکن در واقع ادعا هایی گمراه کننده 
بوده و موضع گیری واقعی جنبش حماس را که بر توقف جنگ 

تاکید دارد، نشان نمی دهد. 
با توجه به این شرایط پرسش هایی مطرح است از جمله این که 
آیا جنگ حماس پس از ماه ها بالاخره به آتش بس می رسد یا 
می توان روی این توافق یک طرفه حسابی باز کرد یا خیر؟ جلال 
انگلستان و کارشناس ارشد  ایران در  ساداتیان، دیپلمات پیشین 
سیاست خارجی در گفتگو با فرارو به این پرسش ها پاسخ داده است:
در صورت خروج نیرو های اسرائیل از غزه توافق دوطرفه می شود 

جلال ساداتیان به فرارو گفت: »شرط اصلی که باعث شده تا کنون 
طرفین به توافق نرسند این است که لازم است ضمن اعلام یک 
فراخوان، نیرو های اسرائیلی حاضر در غزه از این منطقه خارج شوند. 

طبیعیست که نتانیاهو نسبت به انجام این شرط اکراه دارد، ولی 
اصرار طرفین مذاکره بر همین موضوع است که این نیرو ها از غزه 
خارج شوند. ظاهرا آمریکایی ها هم روی همین موضوع اصرار دارند 
و اصلا توافقشان هم در همین باره است. اگر نیرو های نتانیاهو در 
منطقه باقی مانده و خارج نشوند، بار دیگر )حتی مدتی پس از آتش 
بس( توپخانه خود را فعال کرده و اقدام به کشتار بی رحمانه خواهند 
کرد. قاعدتا حماس با در نظر گرفتن احتمالات رفتاری اسرائیلی ها، 
زیر بار چنین موضوعی نمی رود که با حضور اسرائیلی ها در غزه تن 
به آتش بس دهد. بهانه هایی هم که از سوی نتانیاهو مطرح می شود 
با هدف وقت کشی است تا به زمان انتخابات آمریکا برسد. البته 
نتانیاهو چندان هم نباید به انتخابات و احتمال پیروزی ترامپ دل 

ببندد چرا که در ایالت های مختلفی، کامالا هریس پیشتاز است.«
وی افزود: »شرایط فعلی منطقه، شرایط بسیار بی ثباتی است که 
نه آتش بس آن جدی است نه احتمال درگیری با ایران و حزب 

الله قطعی شده است. اگرچه نیرو های نظامی آمریکا نیز در منطقه 
حضور دارند، اما بلینکن با حضور و رایزنی در منطقه سعی دارد 
نشان دهد اولویت آمریکا آتش بس است و نه درگیری نظامی. البته 
اگرچه بلینکن مدعی شده که توافقی حاصل شده، اما اعلام نکرده 
مفاد این توافق چیست. به همین دلیل هم روشن نیست که آیا همه 
طرف ها به این توافق صحه می گذارند یا خیر. شاید آنچه مدنظر 
ایالات متحده و اسرائیل است، مورد قبول حماس نباشد. حتی این 
امکان هم وجود دارد که انتشار این اخبار با هدف آرام کردن منطقه 
یا پیشگیری از حمله ایران و حزب الله انجام شده باشد چرا که هر 
نوع بحرانی در منطقه به ضرر حزب حاکم، دولت بایدن و کاندیدای 
این حزب یعنی کامالا هریس است. کامالا هریس با وعده هایی که 
داده و سخنرانی هایی که کرده این انتظار را ایجاد کرده که تمایلی 

به جنگ ندارد.« 
دیپلمات پیشین ایران در انگلستان گفت: »به نسبت آن چه که 

حماس از روز نخست مطرح می کرد مشخص است که حماس 
هم با توجه به طولانی شدن زمان جنگ دنبال توافق است و کمی 
از مواضع خود کوتاه آمده، اما این کوتاه آمدن نسبی به این معنا 
نیست که هرچه اسرائیل بگوید بپذیرد یا خود را در موضعی بسیار 
ضعیف قرار دهد که نتانیاهو حیات حماس را در چنگ خود بگیرد. 
حتی نمایندگان حماس هم حاضر نشدند با وجود این که در قطر 
پایگاه دارند، در گفتگو ها شرکت کنند. به هر حال به خاطر جنایاتی 
که در غزه رخ داده، فضای کلی، به نفع فلسطینی ها است. با همه 
این ها بعید است آمریکایی ها هم بتوانند کاملا به نفع اسرائیلی ها 
موضع بگیرند و عمل کنند. آمریکا با خوبی می داند که نتانیاهو در 
ضعیف ترین شرایطی است که اکنون بوده که حتی داخل حزب و 
کابینه خود نیز منتقدانی جدی دارد. یک مشکل بزرگ در مذاکرات 
صلح دمدمی بودن نتانیاهو است. نمی توان روی حرف های نتانیاهو 

یا قول های او حساب ویژه باز کرد.« 
وی افزود: »نتانیاهو اکنون در فاز فرصت خریدن است و حضور 
در مذاکرات هم با همین هدف انجام شده است. اهداف مذاکره 
کننده ها و نتانیاهو با هم متفاوت است، اما با توجه به هشدار هایی که 
از سوی سازمان های بهداشت و درمان و حقوق بشری جهان مطرح 
می شود، نیاز به آتش بس، یک امر جدی و تردید ناپذیر به نظر 
می رسد. برگ برنده حماس همچنان گروگان ها هستند، اما فشار 
افکار عمومی و دولت های جهانی در خصوص لزوم آتش بس از 
یک سو و فرسایشی شدن جنگ برای هر دو طرف از سوی دیگر، 
باعث شده هم اسرائیل و هم حماس در موقعیت خاصی قرار گیرند 

که تصمیم گیری برای آن ها در بالاترین سطح حساسیت باشد.«

رویداد
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ابوالفضل نوروزی مدیرکل دفتر اقتصاد مسکن با اشاره به این که 90 هزار مالک بیش از 5 خانه خالی دارند، گفت: مجموع 2
خانه های خالی این افراد به بیش از 500 هزار واحد می رسد که به به این افراد اعلام کردیم اگر ملک خود را در بازار عرضه 

یا در سامانه ملی املاک و اسکان ثبت نکنید، به سازمان مالیاتی معرفی خواهید شد. یک هفته به این افراد فرصت داده شد.
نوروزی با اشاره به ماده 54 و 169 قانون مالیات های مستقیم، ادامه داد: بر اساس این مواد قانونی، وزارت راه و شهرسازی 
مکلف شده خانه های خالی را شناسایی و به سازمان مالیاتی معرفی کند. از سال 1352 در قوانین مختلف، موضوع مالیات 
بر خانه های خالی وجود داشته است اما در دولت های قبلی اجرایی نشد. وی افزود: در دولت سیزدهم اجرای قانون مذکور با 
اولویت دانه درشت ها و کسانی که خانه های خالی زیادی دارند شناسایی شوند. نگاه دولت و وزارت راه و شهرسازی در این 

موضوع غیر درآمدی است و در واقع به دنبال این نیستیم که پولی گرفته شود بلکه به دنبال آن هستیم این خانه ها عرضه شود.
مدیرکل دفتر اقتصاد مسکن با بیان این که در بررسی های صورت گرفته 500 هزار خانه خالی اولیه شناسایی شد، اظهار کرد: 
به صاحبان این واحدها هشدارهای لازم داده شد و اولویت برای کسانی بود که بیش از 100 واحد داشتند. پس از آن اولویت 
برای صاحبان بیش از 50، 20، 10 و 3 خانه قرار گرفت. نتیجه این پیگیری ها و هشدارها عرضه 182 هزار خانه به بازار بود 
و آنهایی هم که به هشدارها توجه نکردند بیش از 120 هزار ملک خالی بود که به سازمان امور مالیاتی معرفی کردیم و این 
سازمان هم در مراحل اخذ و دادرسی مالیاتی است. از این تعداد حدود 60 هزار خانه در تهران طی سال مالیاتی 1400 و 1401 

به سازمان امور مالیاتی معرفی شدند.

یک توصیه متفاوت در 
چراغ سبز پوتین برایباره مدیران دولت قبل

 خفگی ژئوپلتیک ایران؟ 

نگاه
یادداشت

در 19 آگوست 2024، ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور روسیه به باکو سفر 
کرد و با الهام علیف دیدار کرد. سفر پوتین با امضای یک بسته جامع از 
توافقات همراه بود که گامی مهم در مشارکت دو طرف است. این سفر پوتین 
منجر به امضای چندین توافقنامه کلیدی از جمله برنامه اقدام برای تقویت 
همکاری های دوجانبه از سال 2024 تا 2026 شد. بر اساس اطلاعاتی که 
کاخ کرملین منتشر کرده، در این سفر به بررسی گسترش همکاری های 

راهبردی و ائتلاف میان مسکو و باکو پرداخته شده است.
 این سفر در حالی انجام شد که برای اولین بار بعد از جنگ جهانی دوم بخشی 
از خاک روسیه توسط نیروهای اوکراینی اشغال شده و همچنین برای اولین 
بار در تاریخ بخشی از خاک یک کشور دارنده بمب اتمی به اشغال نیروهای 
خارجی در آمده است. با توجه به این موضوع مهم می توان گفت یکی از 
اهداف نمادین سفر پوتین به باکو این است تا نشان دهد که  اشغال بخشی از 
خاک روسیه توسط اوکراین آنچنان موضوع لاینحلی برای مسکو نیست که 
پوتین بخواهد بخاطر آن سفرهای سیاسی خود را لغو کند. او در این سفر به 
دنبال تقویت روابط با متحدان موجود و جذب متحدان جدید است. به همین 
دلیل سند همکاری های موسوم به »تعامل متفقین« را با علیف امضا کرد. این 
سفر رسمی همچنین فرصتی برای رهبر روسیه است تا به جهان نشان دهد 
که تنها نیست و مسکو همچنان از پشتیبانی های قابل توجهی برخوردار است.

اما یکی از مهم ترین مسائلی که این را سفر مورد توجه قرار داده پیامدهای 
ژئوپلیتیک سفر پوتین به باکو برای قفقاز جنوبی به خصوص در موضوع 
کریدور زنگزور است. پوتین در این سفر و در جریان گفتگو با علیف اظهار 
بین  اگر امضای یک معاهده صلح  داشت: روسیه خوشحال خواهد شد 
دشمنان دیرینه و همسایه یعنی ارمنستان و آذربایجان را تسهیل کند. او گفت 
که قصد دارد با نیکول پاشینیان، نخست وزیر ارمنستان نیز دیدار کند و نتیجه 

مذاکرات خود با علیف را با او در میان بگذارد.
کارشناسان معتقدند این سفر پوتین برای احیای موقعیت تضعیف شده روسیه 
در منطقه حساس قفقاز جنوبی انجام شده است، مخصوصا اینکه با توجه به 
تحریم های غرب راه اندازی کریدور شمال – جنوب که از مسیر باکو به ایران 
و در نهایت به هندوستان می رسد برای کرملین بسیار با اهمیت است. نکته 
مهم این است که به نظر می رسد باکو و انکارا توانسته اند کرملین را نسبت به 
مزیت های احداث دلان زنگزور برای روسیه متقاعد کنند. برخی کارشناسان 
معتقدند قطع صادرات گاز روسیه به اروپا و متعاقب آن توافق باکو برای انتقال 
گاز بیشتر به اروپا  باعث شده که هدف اصلی سفر پوتین به باکو مسائل 
اقتصادی و انرژی باشد. به طوری که ممکن است این سفر منجر به این شود 
که با انتقال گاز روسیه به باکو و افزایش حجم گاز صادراتی جمهوری باکو 
به اروپا، روسیه به طور غیرمستقیم از مزایای گاز صادراتی استفاده کند. در 
همین راستا یک سال پیش هم الکساندر نواک، معاون نخست وزیر روسیه 
گفته بود که روسیه پیشنهاد توسعه خط لوله نفت تیخورتسک - باکو برای 
عرضه معکوس نفت از روسیه به آذربایجان را داده است و در این صورت 

حجم تبادلات می تواند به 4 میلیون تن برسد.
واقعیت موجود قفقاز نشان می دهد که روسیه در شرایطی که باید در سال 
2020 باعمل به تعهدات خود حضور و نفوذ خود را با قاطعیت در این منطقه 
نشان می داد دچار نوعی نادیده انگاری تعمدی نسبت به قفقاز شد که در 
نهایت با شروع جنگ اوکراین تمرکز آنها عملا از منطقه برداشته شد و 
فرایند روسیه زدایی توسط غرب در منطقه آغاز شد. هم اکنون تمایل روسیه 
به احداث دلان زنگزور در حالی است که برخی از کشورهای عضو ناتو 
به خصوص انگلستان برای احداث این دالان به عنوان یکی از پروژ های 
روسیه زدایی در قفقاز تلاش می کنند؛ مشاهده رفتار فعلی روسیه نشان 
می دهد احتمالا مسکو به فکر نوعی پیش دستی در کنترل دالان زنگزور 
است و احیای نفوذ خود در قفقاز است که البته کار راحتی نخواهد بود. پوتین 
در این زمینه در باکو گفت: با وجود بحران هایی که روسیه از سمت اوکراین 
با آن مواجه است، بخاطر سابقه تاریخی روسیه در قفقاز جنوبی لازم است ما 

در این تحولات مشارکت کنیم. 
گفته می شود یکی از دلایل جهت گیری روسیه به سمت همکاری با باکو 
گرایش زیاد پاشینیان به غرب و به خصوص آمریکا بوده است؛ اما در طرف 
مقابل دولت ارمنستان یکی از مهم ترین دلایل گرایش به سمت غرب را 
ناتوانی روسیه در اجرای تضمین های امنیتی در قبال تمامیت ارضی این 
کشور می داند که هم در سال 2020 و در جریان جنگ دوم قره باغ منجر به 
شکست ارمنستان شد و هم بعدازآن به دلیل بی تفاوتی و چراغ سبز نیروهای 
صلح بان روسی تمامیت ارضی ارمنستان به صورت مکرر از طرف باکو نقض 
شد که درنهایت منجر به سقوط قره باغ شد. گفتنی است نیروهای حافظ صلح 
روسیه در ژوئن امسال خروج خود از قره باغ کوهستانی را یک سال زودتر از 

موعد مقرر تکمیل کردند.
هم اکنون باکو و مسکو خواهان نظارت روسیه بر این دلان زنگزور هستند، 
اما ارمنستان با آن مخالف است و معتقد است که حاکمیت این دالان در 
خاک ارمنستان باید بر عهده این کشور باشد، موضوعی که ایران هم بر آن 
تاکید دارد. از طرفی بی توجهی روسیه به تعهدات خود در قبال ارمنستان این 
موضوع را مسلم کرده است که چه بسا در آینده روسیه باز هم با بی توجهی به 
تمامیت ارضی ارمنستان نظارت دالان را به باکو و انکارا واگذار کند. می توان 
گفت در این روزها سیاست روسیه در قففاز اینگونه است که پوتین پاشینیان را 
به سبب غربگرایی تنبیه می کند؛ اما برای کند کردن گرایش باکو به غرب با 

چراغ سبز نشان دادن به احداث دالان زنگزور به علیف باج می دهد. 
واقعیت این است سفر پویتن به باکو تنش های جاری پیرامون کریدور زنگزور 
و مسائل مربوط به اجرای کامل توافقات سه جانبه بین باکو-ایروان-مسکو را 
بسیار برجسته کرده است که مستقیم با منافع حیاتی و مزیت ژئوپلتیک ایران 
هم در ارتباط است. موضوع کریدور زنگزور که منجر به مسدود شدن مرزهای 
بین المللی کشور می شود به حدی برای ایران اهمیت دارد که رهبر انقلاب 
در دیدار های جداگانه با پوتین و اردوغان در 28 تیرماه 1401 به صراحت 
بیان داشتند که جمهوری اسلامی، سیاست ها و برنامه هایی را که منجر به 
بسته شدن مرز ایران و ارمنستان شود، هرگز تحمل نخواهد کرد، چرا که این 
مرز یک راه ارتباطی چند هزار ساله است. موضوعی که رهبری در دیدار با 
پاشینیان که در خرداد 1403 برای شرکت در مراسم تشییع مرحوم رئیسی به 
تهران سفر کرده بود مورد تاکید قرار داد. همانطور که اشاره شد ایران باید با 
طرف روسی در این زمینه وارد گفتگو شود؛ زیرا در صورتی که روسیه بخواهد 
بدون توجه به چهارچوب گروه 3+3 احداث دالان زنگزور را پیش ببرد قطعا 
با مخالفت شدید ایران روبرو خواهد شد؛ هرچند این چهارچوب که شامل سه 
کشور منطقه یعنی ارمنستان، آذربایجان و گرجستان در کنار سه قدرت بزرگ 
منطقه یعنی ایران، روسیه و ترکیه است بسیار با اهمیت و غیرقابل چشم پوشی 
است و بعید است روسیه با نادیده گرفتن آن به دنبال تحمیل خواسته های در 
منطقه بدون جلب رضایت ایران و ارمنستان باشد، زیرا هرگونه تصمیمی در 
منطقه بدون توجه به هرکدام از کشورهای این منطقه ثبات پایدار منطقه ای 
را به ذنبال نخواهد داشت. مخصوصا اینکه ایران به صراحت تغییر مرزهای 
بین المللی و مخدوش شدن منافع حیاتی را خط قرمز خود اعلام کرده و بارها 
به شکل عملی حساسیت خود به خطوط قرمز ترسیم شده را نشان داده است. 

محمدرضا جوادی یگانه ، جامعه شناس نوشت: دولت 
جدید مستقر شده و همه وزرا از مجلس رای اعتماد 
گرفته اند. با مدیران مانده از دولت پیشین چه باید 

کرد؟
داده  مشخص  جواب  یک  بارها  پرسش،  این  به   
شده است و آخرینش سه سال پیش بود که همه 
»بانیان  چوب  با  را  قبل تر  دولت  منصوب  مدیران 
وضع موجود« راندند و رفقا و همفکرانشان را بدون 
لحاظ سابقه اداری بر سر کار آوردند. اصرار آنها این 
بود که هیچ کس از گذشته باقی ماند و دولتی سراپا 
جدید تشکیل شود. این ایده را انجام دادند، اما موفق 
هم شدند؟ نتیجه را در هر جا که خواستید می توانید 
ببینید: بیمارستان ها و امتحان نهایی و تولید فولاد و 
خاموشی برق. اما دولت های پیش از دولت سیزدهم 
هم همین کار را کرده بودند. هر دولت با ادبیاتی و 

به شیوه ای. 
»ریشه های  کتاب  در  رابینسون  و  عجم اوغلو   
در جستجوی  و دموکراسی«  دیکتاتوری  اقتصادی 
و  کشورها  برخی  در  دموکراسی  پایداری  علل 
ناپایداری آن در سایر کشورها، می گویند که دو علت 
اصلی را یافته اند. اول اینکه وقتی اعتراضات طبقه 
متوسط آنقدر زیاد شود که دیگر نتوان آن را سرکوب 
کرد، آنگاه طبقه حاکم مجبور می شود دموکراسی را 
بپذیرد. دوم اینکه اگر طبقه متوسطِ به قدرت رسیده، 
به صاحبان قدرت و ثروت این اطمینان را بدهد که 
بنا نیست »همه« منافع آنها از دستشان گرفته شود، 
موجود،  دموکراسی  علیه  که  می پذیرند  قدرتمندان 
توطئه نکنند. عجم اوغلو و رابینسون، ترکیب این دو 
را برای پایداری دموکراسی ضروری می دانند. و ما 
ناپایداری دموکراسی  این را خوب می فهمیم چون 
و اصلاحات بر مبنای دموکراسی در دویست سال 

گذشته بارها تجربه کرده ایم.  
تجربه بارها تکرارشده و هر بار شکست خورده قبلی، 
پیش چشم ماست، همه مدیران قبلی را برکنار کنیم، 
پرونده تخلفاتشان را دنبال کنیم و نیروهای منسوب 
چرخه  هم  ما  آنگاه  کنیم.  منصوب  را  خودمان  به 

توسعه نیافتگی را تکرار کرده ایم.
 راه دیگری هم هست که تاکنون تکرار نشده است 
و آن این است که از یک جا این چرخه را بشکنیم. 
یعنی مدیریت اداری را از صور سیاسی آن خالی کنیم 
و هر کسی که آماده است با منویات و اهداف دولت 
به  اصرار  و  گیریم  کار  به  سازد،  هماهنگ  را  خود 
برکناری همه نداشته باشیم. اندکی عقل هم برای 
مدیران ارشد متصور شویم که بتوانند بین عملکرد 
واقعی و عملکرد نمایشی تمایز بدهند و معیارهای 
روشنی برای عملکرد موفق داشتن تعریف کنند و هر 
کس که توانست در این چارچوب درست کار کند، 
تثبیتش کنند. و اعلام شود که از این پس، کارآمدی 

و ناکارآمدی معیار ابقا و انتصاب است نه وفاداری. 
 در نگاه اول ابلهانه به نظر می رسد که وقتی دیگران 
همه تلاششان را برای حذف نیروهای نزدیک به 
دولت جدید در سه سال گذشته و هر زمان که به 
قدرت دست یافتند، داشتند، در فرصتی که ما داریم به 
آنها اعتماد کنیم. و مهمتر اینکه چه تضمیمنی وجود 
دارد که در مقابل این اعتماد، رقبا هم اگر قدرت را 
به دست آوردند، رفتار در خوری داشته باشند؟ هیچ. 
هیچ تضمینی نمی شود داد، جز اعتماد به مردم و جز 

اعتقاد به رفتار درست. 
این  جز  چاره ای  باطل،  چرخه  آن  از  خروج  برای 
خون بس  و  آتش بس  فرمان  باید  نفر  یک  نیست. 
بدهد، والا تا فرسودگی کامل نظام سیاسی و به خاک 

سیاه نشستن مردم، این رویه ادامه خواهد یافت. 
رگ رگ است این آب شیرین و آب شور

 در خلائق می رود تا نفخ صور

همدلی کم سابقه 
مجلس و دولت

تعدادی از نمایندگان مجلس شورای اسلامی در واکنش به رای اعتماد 
به تمام وزرای پیشنهادی دولت چهاردهم، آن را اتفاقی مبارک و نمادین 
در عرصه وفاق ملی تعبیر کرده و تاکید داشتند که همدلی کم سابقه ای 

بین مجلس و دولت رخ داده است.
به گزارش ایسنا، روز گذشته؛ چهارشنبه 31 مرداد 1403 نمایندگان 
کابینه  پیشنهادی  وزرای  صلاحیت  بررسی  روز   5 از  بعد  مجلس 
چهاردهم، به 19 وزیر دولت مسعود پزشکیان رای اعتماد دادند و در 

عمل همراهی و همدلی با دولت اثبات کردند.
در  مطالبی  انتشار  با  مجلس  نمایندگان  از  تعدادی  رابطه،  همین  در 

صفحات شخصی خود در شبکه ایکس نوشتند که در زیر می خوانید.
محمدباقر قالیباف رییس مجلس:

»نمایندگان محترم مجلس در راستای همکاری با دولت محترم، گام 
دوم وفاق را برداشتند و به تمام اعضاء کابینه پیشنهادی دکتر پزشکیان 

رأی اعتماد دادند.
 ان شاالله مجلس در مسیر حل مشکلات کشور و محقق کردن احکام 
برنامه هفتم پیشرفت در کنار دولت خواهد بود. موفقیت دولت موفقیت 

همه ماست.«
علی نیکزاد نایب رییس مجلس:

با  داد  نشان  پیشنهادی  کابینه  به  اعتماد حداکثری  رای  با  »مجلس 
همدلی و همراهی به دنبال کمک به دولت محترم است. از امروز نوبت 
وزرای محترم است که با مجاهدت و مراقبت برای حل مشکلات کشور 

جهاد کنند.«
احمد نادری عضو هیات رییسه مجلس:

»رای اعتماد به وزیران اتفاقی مبارک و نمادین در عرصه وفاق ملی 
فروکاست.  سیاسی  نخبگان  سطح  به  نباید  را  ملی  وفاق  اما  است؛ 
مهم ترین عامل وفاق ملی در عرصه عمومی همان دال مرکزی گفتمان 

رئیس جمهور است: برقراری عدالت اجتماعی«
فاطمه محمدبیگی رییس فراکسیون زنان مجلس:

»به وزرای جدید که از مجلس رای اعتماد گرفتند تبریک می گویم. 
بی شک مسئولیت خطیری بر دوش یکایک آنهاست و مردم منتظر عمل 
وزیران به وعده ها و مطالباتشان هستند. قطعا ما نمایندگان در کنار انجام 

وظایف نظارتی دقیق، یاریگر دولت جدید خواهیم بود.«
مسلم صالحی نماینده اقلید:

»ماراتن رای اعتماد به وزاری پیشنهادی دولت چهاردهم تمام شد. سعی 
کردم در رای خود به عنوان نماینده و خادم مردم صلاحیت ها، سوابق و 

منویات مقام معظم رهبری را نصب العین خود قرار دهم.
ضمن آرزوی موفقیت برای دولت وفاق امیدوارم با عملکردی مناسب، 

رضایتمندی خداوند متعال و مردم عزیز  را فراهم نماید.«
رمضانعلی سنگدوینی نماینده گرگان:

»همدلی کم سابقه مجلس و دولت را شاهد بودیم. با تشکر از همه 
دکتر  و  مجلس  محترم  ریاست  قالیباف  دکتر  مجلس،  در  همکارانم 

پزشکیان ریاست محترم جمهور؛ خدمت برای مردم شروع شد.«

عباس گودرزی نماینده بروجرد:
»امیدواریم دولت محترم در جهت حل مشکلات مردم موفق باشند 
و وزرا مطابق سخنان آقای دکتر پزشکیان رئیس جمهور محترم در 
چارچوب قوانین بالادستی از جمله قانون برنامه هفتم و سیاست های 

کلی نظام، عمل کنند.«
علی خضریان نماینده تهران:

دولت  پیشنهادی  وزرای  همه  به  مجلس  نمایندگان  اعتماد  »رای 
چهاردهم که به دلیل پشتیبانی کم نظیر رهبر انقلاب از ایشان صورت 
گرفت، ان شاالله موجب تسریع در اجرایی سازی برنامه هفتم و چشاندن 
طعم شیرین خدمت به مردم عزیز ایران شود. آقای پزشکیان مجلس به 

حرف شما اعتماد کرد. حالا نوبت شماست.«
احسان عظیمی راد نماینده مشهد:

»آرزوی موفقیت برای دولت وفاق ملی؛ دولت بدون وقفه و بهانه باید 
به امور کشور بپردازد. از امروز مجلس هم پاسخگو خواهد بود و هم 

مطالبه گر«
محمدمهدی شهریاری نماینده بجنورد:

»وفاق ملی از طریق، تغییرات مثبت برای مردم و بهبود شرایط ممکن 
است؛ از کابینه انتظار می رود که با همکاری یکدیگر و تلاش مضاعف، 

فرصت خدمت را غنیمت بشمارد.
مجلس نیز با نظارت دقیق و حمایت های لازم در کنار دولت خواهد بود.

بیایید با هم امید را در دل مردم زنده کنیم.«

 وزیر امور خارجه ایران در نخستین مصاحبه خارجی خود تاکید کرد که به 
دنبال مدیریت تنش ها با واشنگتن و بازسازی روابط با کشور های اروپایی 

بر اساس یک سری شروط است.
به گزارش ایلنا، سیدعباس عراقچی، وزیر امور خارجه جدید ایران، در اولین 
مصاحبه اختصاصی خود پس از کسب رای اعتماد از مجلس گفت که 
وزارت متبوعش بر اساس نقشه راه جامعی که بر اساس دانش عمیق او از 
ژاپن ساخته شده، روابط تهران و توکیو را در همه ابعاد تقویت خواهد کرد 

و با توکیو برای رسیدگی مشترک به بحران منطقه همکاری خواهد کرد.
سفیر سابق ایران در ژاپن به کیودو نیوز گفت: من ظرفیت و توانایی های 
ژاپن را می شناسم. ژاپن می تواند در بخش انرژی، نفت و اقتصاد ایران 

جایگاه بیشتری داشته باشد.
وزیر خارجه ایران با بیان اینکه ایران از شرکت های ژاپنی علاقمند به 
فعالیت در بخش نفت و انرژی استقبال خواهد کرد، گفت: ژاپن می تواند به 

میادین نفتی ایران بازگردد و به توسعه تولید نفت خود کمک کند.
به دلیل صد ها تحریم یکجانبه بر اقتصاد ایران، از جمله بانکی و تجاری، 
که توسط دولت آمریکا در دهه گذشته برای محدود کردن فعالیت های 

هسته ای ایران اعمال شد، ژاپن مجبور شد بازار ایران را رها کند.
عراقچی بر این باور است که ایران و ژاپن با توانایی های متمایز و در عین 
حال مکمل خود، پتانسیل بسیار زیادی برای ایجاد یک مشارکت سودمند 

و پایدار در سراسر آسیا دارند.
وی گفت: در این راستا، گسترش روابط اقتصادی و تجاری ایران و ژاپن به 
عنوان یک انتخاب طبیعی و منطقی مطرح می شود. ما پیش بینی می کنیم 

که این همکاری در مسیر همکاری ثمربخش به شکوفایی ادامه دهد.
عراقچی درباره اولویت های سیاست خارجی ایران در آینده با تاکید بر 
»جایگاه برجسته ژاپن« گفت: دولت جدید توسعه روابط با شرق آسیا را 

هدفی محوری می داند.
وزیر امور خارجه ایران در تشریح راهبرد خود برای تقویت روابط با ژاپن 

در شرایط تحریم های آمریکا که روابط عادی با جهان را مشکل می کند، 
گفت: در مواجهه با ابهامات جهانی و تحولات سریع، گشودن راه های 

جدید برای همکاری های اقتصادی و تجاری ضروری است. 
او گفت: ما باید از موانعی که مانع منافع متقابل می شوند، عبور کنیم و 
نیاز های حیاتی خود را اولویت بندی کنیم. با ارزیابی جامع چشم انداز فعلی، 
می توانیم یک مشارکت سازنده برای پیشبرد پیشرفت و رفاه ملت ها ایجاد 

کنیم.
عراقچی در خصوص ابتکارات ژاپن در ارتباط با روابط تهران - واشنگتن 
در سال 2019، گفت: ایران و ژاپن پیوندی را ایجاد کرده اند که ویژگی آن 
دوستی، درک متقابل، احترام و اعتماد است. رهبری هر دو ملت از این پایه 

تزلزل ناپذیر قدردانی می کنند.
او گفت: این امر ایران و ژاپن را قادر می سازد تا به طور مشترک به 
چالش های جهانی و منطقه ای با روحیه سازنده و خوش بینی مشترک 
رسیدگی کنند. من می گویم همیشه فضایی برای مشارکت در ابتکارات 

وجود دارد.
عراقچی که به دلیل روابط دوستانه خود با ژاپن شناخته می شود، از سال 
2008 تا 2011 سفیر ایران در این کشور بود. وی در سفر شینزو آبه نخست 

وزیر فقید ژاپن به تهران در سال 2019 نقش مهمی را ایفا کرد.

وزیر امور خارجه ایران تصریح کرد: وزارت امور خارجه ایران به عنوان 
گامی تعیین کننده در راستای رفع تحریم های اقتصادی ایران و بازگشت 
آن به روابط تجاری عادی در جامعه بین المللی، به دنبال مدیریت تنش ها 
با واشنگتن و بازسازی روابط با کشور های اروپایی خواهد بود، اما به شرط 
کنار گذاشتن »رویکرد خصمانه« آنها و تلاش برای احیای توافق هسته ای 

2015 و رفع تحریم ها.
عراقچی خاطرنشان کرد: در سخنرانی سیاست خارجی خود در مجلس 
شورای اسلامی، هدف حساس رفع تحریم ها به ویژه تحریم های یکجانبه 

را از طریق مذاکرات جدی، متمرکز و زمان دار و با رعایت اصول اساسی 
ملت مورد تاکید قرار دادم.

عراقچی، یک دیپلمات کهنه کار که به عنوان سفیر در فنلاند و استونی نیز 
خدمت کرده است، به عنوان معاون وزیر امور خارجه ایران و مذاکره کننده 
ارشد، نقشی حیاتی در نهایی کردن توافق هسته ای سال 2015 ایفا کرد. 
در سال 2021، حسن روحانی، رئیس جمهور وقت، او را به عنوان مذاکره 
کننده ارشد ایران برای اجرای مذاکرات با هدف احیای توافق هسته ای 
که به طور رسمی به عنوان برنامه جامع اقدام مشترک شناخته می شود، 

منصوب کرد.
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»کفش های قرمز« زندگی دختر جوان را دگرگون می کند/یک نمایش غم انگیز
نمایش »کفش های قرمز« بر اساس داستان مطرح هانس کریستین اندرسون با کارگردانی کیمبرلی 

رامپرساد در کمپانی رویال شکسپیر انگلستان روی صحنه می رود.
»کفش های قرمز« از جمله آثار داستانی هانس کریستین اندرسون نویسنده مطرح دانمارکی است که 
روایتگر زندگی دختری یتیم است که دل به کفش هایی قرمز می بندد و این کفش ها زندگی وی را 

دگرگون می کنند تا جایی که این دختر ناچار به قطع کردن پاهای خود می شود.

بر اساس گزارش خبرگزاری مهر به نقل از سایت کمپانی رویال شکسپیر انگلستان،این داستان در سال 1845 به چاپ رسید و یکی 
از آثار تلخ نویسنده شهیر دانمارکی است.

نانسی هریس از نویسندگان کمپانی رویال شکسپیر با رویکردی جدید به سراغ این اثر داستانی کریستین اندرسون رفته و قرار است 
این نمایش با نگاهی معاصر، کریسمس سال جاری در Swan Theatre کمپانی روی صحنه برود.

شنبه  3 شهریور  1403کارگردانی این اثر را کیمبرلی رامپرساد بر عهده دارد.
 شماره 6829

شعرادبیات و کتاب

بازتاب  انسان  ذهن  یا  انسان  ذهن  بازتاب  جهان 
جهان ؟

به یقین بدان که مسافرانیم 
و احوالِ عالم هم مسافر است.

اگر دولت است می گذرد 
و اگر محنت است می گذرد.

پس اگر دولت داری، اعتماد بر دولت مکن 
که معلوم نیست که ساعت دیگر چون باشد.

و اگر محنت داری دلتنگ مشو 
که معلوم نیست که ساعت دیگر چون باشد.

؟جهان  است  اجتماعی  ساخت  بر  یک  انسان  آیا 
جهان  بازتاب  تواند  می  چقدر  انسان  هر  ذهنی 
متن  در  چگونه  زیسته  تجربه  اوباشد؟  عینی 
یا  نسفی  عزیزالدین  است؟  یافته  بازتاب  عرفانی 
هفتم  قرن  عرفانی  نویسان  ساده  جزو  نخشبی 
است که شاهد قتل عام وحشتناک مغول در ایران 
از  عمر  تمام  و  شدند  کشته  نیز  اش  .خانواده  بود 
شهری به شهری دیگر می رفت وعرفان تدریس 
که  متنی  مزاراوست  امروزی  .ازبکستان  کرد  می 
اندیشه مسافرخانه  او آمد نشان می دهد چقدر  از 
پنداشتن دنیا علاوه بر دینی بودن بر تجربه زیسته 
او منطبق است .جهان پرآشوب ما برای کسانی که 
روحیه جنگی ندارند جز انزوا وسفر مدام و فرورفتن 
تازه این  باقی نمی گذارد  در جهان درون ، راهی 
موهبت آوارگی سهم کسانی است که اندک دانشی 
یا فنی بلدند که می توانند خود را در گوشه ای از 
جهان زنده نگهدارند ، بقیه آدمها که یا با ستمگران 
ومی  کنند  می  دق  ستم  از  ویا  شوند  می  همدل 

میرند.
به  کربن  هانری  و  موله  ماریژان  بیستم،  قرن 
از  و مجموعه ای  پرداختند  نسفی  عزیزالدین  آرای 
و  مبسوط  مقدمه ای  و  حواشی  با  را  او  رساله های 
منتشر  الکامل  الانسان  کتاب  عنوان  با  خواندنی 
کردند. ایده ی »انسان کامل« اساسی ترین مفهوم 

در نظریه ی سیاسی عزیزالدین نسفی است. 
در  معرفت  برای  مرتبه ای  خصلتی  که  آنجا  از  او 
بالاترین  به  توانسته  که  را  فردی  می گیرد،  نظر 
کامل  انسان  عنوان  به  یابد  دست  معرفت  میزان 
معرفی می کند، و مردم عوام الناس نیازمند هدایت و 
رهبری انسان کامل و به بیان نسفی، »خلیفه الله« 
شیعیان  توجه  مورد  نسفی  سیاسی  هستند.اندیشه 
هم قرار گرفته است .البته مولوی هم اگاه ترشدن  

را شرط انسان تر شدن می داند:
اقتضای دل چو ای جان آگهی است

هرکه را افزون خبر جانش قوی است
جان انسان شد زحیوان بیشتر 
ازچه رو زانکه فزون دارد خبر 
ای برادر تو همان اندیشه ای 

مابقی خود استخوان وریشه ای 
گر بود اندیشه ات گل ،گلشنی 

ور بود گلخن تو هیمه ی گلخنی
داند. می  اش  آگاهی  خلاصه  را  انسان   ، مولوی 

داند.  می  انسان   درون  بازتاب  را  بیرون  جهان 
و  است  بیرون  جهان  بر  ،مقدم  او  درنظر  اندیشه 

جهان بیرون را تغییر می دهد.
کسی  شاید  نیست  جهان  واقعیت  همه  این  اما 
تغییردهد  خودرا  بیرون  ،جهان  فردی  نظر  بتوانداز 
شعور  و  آگاهی  ،نیازمند  اجتماع  در  تغییر  اما 
اجتماعی ووجدان فردی تعالی یافته و معطوف به 

اجتماع وخیر جمعی است.
رحمان کاظمی

در این مطلب به طور ساده و کاربردی از شعر گفته ایم و ویژگی ها، قالب ها و 
آرایه های ادبی آن؛ همچنین کتاب »کارگاه شعر« را نیز که آموزش ساده سرودن 

شعر برای علاقه مندان به شعر است معرفی کرده ایم.
سرویس کودک و نوجوان خبرگزاری کتاب ایران )ایبنا( - شعر یک نوع نوشتار از 
شاخه های ادبیات است که احساسات، تصاویر و افکار را به زیبایی و با استفاده از 
زبان خاصی بیان می کند. در شعر، کلمات با ریتم، قافیه و تصویرسازی خاصی کنار 

هم قرار می گیرند تا حس وحال خاصی را به خواننده منتقل کنند.
اما بیایید از این تعاریف کلی فاصله بگیریم و به دنیای شعر وارد شویم و اطلاعات 
بیشتری از ساختار آن به دست بیاوریم. در اولین قدم می خواهیم به پاسخ این 

پرسش برسیم که »شعر چه ویژگی هایی دارد؟«؛
- ویژگی اول شعر »قافیه« است. در بسیاری از اشعار، کلمات در انتهای خطوط 

به هم قافیه می شوند، یعنی صدای مشابهی دارند.
- ویژگی دیگر شعر »ریتم« است. شعر معمولًا دارای یک ضرب خاص است که 

می تواند خواندن آن را لذت بخش تر کند.
- »تصویرسازی« از دیگر ویژگی های شعر است. شاعران از توصیف های زیبا و 
تصاویری زنده استفاده می کنند تا احساسات و تصاویر را در ذهن خواننده ایجاد 

کنند.
- یکی از ویژگی های خوب شعر هم »احساسات« است. شعر معمولًا احساسات 

عمیق انسان ها را مانند عشق، غم، شادی و امید بیان می کند.
برای کسانی که دوست دارند شاعر شوند حتماً باید این پرسش هم مطرح شود 
که »شعرها در چه قالب هایی سروده می شوند؟«؛ آن ها باید قالب های شعری را 
بدانند تا بتوانند در زمان و موقعیت مناسب از آن استفاده کنند. حتی مخاطبان شعر 
و شعردوستان هم باید درباره قالب های شعری مطلع باشند. در ادامه به طور 

مختصر قالب های شعری معرفی شده اند:
- »شعر آزاد« شعری است که هیچ قافیه یا ریتم خاصی ندارد و شاعر آزادانه 

احساسات خود را بیان می کند.
- شعری با قافیه و وزن مشخص که معمولًا درباره عشق و احساسات عاشقانه 

است »غزل« نام دارد.
- »قصیده« شعر بلندی است که معمولًا درباره موضوعات خاص مانند مدح و 

ستایش نوشته می شود.
- »رباعی« هم شعری چهارمصرعی است که معمولًا موضوعاتی فلسفی یا 

عاشقانه را مطرح می کند
- آخرین قالب »نظم« است؛ یعنی همان شعری که در آن داستان یا ماجرایی 

روایت می شود و ممکن است قافیه و ریتم نیز داشته باشد.
وقتی در مدرسه به زنگ ادبیات می رسیدیم و شعر می خواندیم، نگران درس 
و معنی کردن شعر و امتحان و نمره بودیم؛ به جای لذت بردن از شعر یادمان 
می دادند که تعداد جمله های هر بیت را بشماریم، نهاد و گزاره را مشخص کنیم، 
فاعل و متمم و مسند و مفعول را بنویسیم، قافیه و ردیف و آرایه ها را پیدا کنیم. 
تازه بعد از همه این ها می رسیدیم به معنی شعر! و جمله هایی را به نثر می نوشتیم 
و می گفتیم این هم معنی آن شعر است؛ اما هیچ شاعری شعرش را برای یاددادن 
فاعل و مسند و متمم نمی نویسد؛ حتی برای آرایه های ادبی و قافیه و ردیف هم 
نمی نویسد. شعر برای آفریدن زیبایی است و زیبایی برای لذت بردن است. شعر 
می تواند به ما کمک کند تا احساسات خود را بهتر درک کنیم و دنیای اطراف مان 

را با دیدی متفاوت ببینیم.
اگر شما هم مانند من از دوست داران شعر هستید و شعر را با علاقه می خوانید 
و می خواهید از خواندن شعر لذت ببرید پیشنهاد می کنم کتاب »کارگاه شعر« از 
انتشارات کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان را مطالعه کنید. این کتاب، 
با اینکه مباحث آموزشی دارد؛ اما یک کتاب درسی نیست. مباحث این کتاب از 
مقدمات ساده و عمومی آغاز شده و به تدریج به مباحث تخصصی رسیده است 
و به تناسب سطح بحث، لحن نوشته ها نیز تغییر کرده است. کتاب »کارگاه 
شعر« نوشته اسماعیل امینی یکی از آثار ارزشمند در زمینه آموزش و پرورش 
خلاقیت های ادبی به ویژه شعر است. این کتاب بخشی از مجموعه »کتاب های 
راهنمای مربیان« است که به کوشش انتشارات کانون پرورش فکری کودکان و 

نوجوانان منتشر شده است.
هدف اصلی این کتاب، ارائه ابزارها و روش هایی به مربیان و آموزگاران است تا 
بتوانند به کودکان و نوجوانان کمک کنند با دنیای شعر آشنا شوند و خلاقیت خود 
را در این زمینه پرورش دهند؛ اما این کتاب علاوه بر اولیا، مربیان و پژوهشگران، 
می تواند برای افراد علاقه مند به حوزه شعر هم مفید باشد. اسماعیل امینی به 
عنوان یک شاعر و نویسنده برجسته، تجربیات خود را در این کتاب به اشتراک 
گذاشته و به صورت عملی و نظری به مباحث شعر پرداخته است. کتاب شامل 
تمرینات، تکنیک ها و نکات آموزشی است که می تواند به مربیان کمک کند تا 
فضایی خلاقانه برای نوشتن شعر فراهم کنند. همچنین، این اثر به بررسی عناصر 
مختلف شعر مانند وزن، قافیه، تصویرسازی و احساسات می پردازد و با مثال ها و 

نمونه های کاربردی، مفاهیم را برای خوانندگان روشن تر می سازد.
به طور کلی، »کارگاه شعر« یک منبع مفید برای هر کسی است که به آموزش شعر 
و ادبیات به کودکان و نوجوانان علاقه مند است و می تواند به توسعه مهارت های 
زبانی و خلاقیت در آن ها کمک کند. در پایان این را هم باید بدانیم که شاعران 
به دنیای کودکان نزدیک ترند تا دنیای بزرگسالان؛ یعنی وقتی حرف می زنند با 
تخیل و موسیقی و زیبایی حرف می زنند. همچنین شاعران مثل کودکان به دنیای 
اطراف خود نگاه می کنند، با چیزهایی که در اطراف شان می بینند دوست می شوند 
و حرف می زنند و قهر و آشتی می کنند. شاعران، تازه ها و زیبایی های دنیا را کشف 
می کنند و با ذوق و شوق از آن چیزهایی که کشف کرده اند، برای خودشان و 
دیگران حرف می زنند. پس شناختن شعر و خواندن سروده های شاعران خوب، 
می تواند پل ارتباطی مناسبی میان کودکان و نوجوانان مان با زیست در دنیای 

کودکانه شان باشد.
عناوینی که در کتاب »کارگاه شعر« در مورد آن می خوانید عبارت اند 

از:
- شعرخوانی )لذت شعر، خوانش صحیح شعر، بیان تفاوت های، نظم نثر و شعر(

- شعرخوانی )لذت شعر، خوانش صحیح شعر، تفاوت های بیان ادبی با بیان عادی 
و غیرشاعرانه(- شعرخوانی )لذت شعر، خوانش صحیح شعر، درک معنا و توجه به 
زیبایی های شعر(- آشنایی با قالب های پرکاربرد کهن- شعر نیمایی را بشناسیم- 
آشنایی با شعر سپید- پرورش نگاه شاعرانه با بررسی صُور خیال و آرایه های 
ادبی- کشف شاعرانه با بررسی نگاه و زاویه دید شاعران در اشعار- پرورش 
حواس، متفاوت دیدن اشیا و عناصر و کشف روابط جدید بین آن ها- عناصر 
شعر را بشناسیم- صورت های خیال- آموزش آرایه های ادبی- آشنایی با ساختار 
در شعر- آشنایی با ویژگی های شعر کهن- موسیقی کناری شعر- آشنایی با 
زبانِ  نو-  شعر  موسیقی  پُرکاربرد-  عروضی  وزن های  معرفی  عروضی-  وزن 
شعر نو- زیبایی شناسی شعر نو- آشنایی با نیما یوشیج و شعر نیمایی- وزن و 
تقطیع شعر نیمایی- آشنایی با ویژگی های شعر سپید- موضوع شعر در شعر 
نو و شعر سپید- کشف در شعر نو و شعر سپید- شناخت زبان شعر- محور 
هم نشینی و محور جانشینی در زبان- ترکیب سازی در شعر- ایجاز و اطناب در 

شعر- آشنایی زدایی در شعر
همچنین در پایان این کتاب منابعی برای مطالعه بیشتر در این زمینه نیز ذکر 

شده است.

انسان ناماندگار وجهان ناپایدار شعر چیست؟ آشنایی با قالب ها و آرایه های 
ادبی در کتاب »کارگاه شعر«

پیگیر آزادی خوانندگان رپ هم بودیم
مشورت با اهالی هنر یک مطالبه منطقی

میانی، بحث  آمدن دولت ها و جدید شدن وزرا، روسا و مدیرانِ  با 
انتظارات و مطالبات از مسئولان مطرح می شود و هریک از صنوف 
بنابر نوع فعالیتی که به انجام می رسانند، مطالبات خود را که سخن 
از اهالی هنر است؛ نمایندگی می کنند. از همین رو  جمع کثیری 
چندی پیش خانه سینما با توجه دادن وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 
به مصاحبه ای که با مسعود پزشکیان در دوران نامزدی وی انجام 
داده بود؛ مطالبات خود را مطرح کردند و در همین راستا حمیدرضا 
اکنون  نوربخش مدیرعامل خانه موسیقی که 18 هزار موسیقیدان 
در این خانه عضو هستند؛ در گفتگو با خبرگزاری خبرآنلاین درباره 
مطالبات این خانه از وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی و مسائل صنفی 
مسائل  و  موسیقی  عرصه  در  فعال  های  خانم  حضور  نهاد،  این 

معیشتی هنرمندان و مسائل روز هنر موسیقی صحبت کرد.
فرهنگ  پیشنهادی  وزیر  عنوان  به  صالحی  عباس  سید  معرفی 
از  احتمالی  اعتماد  رای  کسب  و  چهاردهم  دولت  اسلامی  ارشاد  و 
مجلس، حضور دوباره این مدیر فرهنگی را بر مسند این وزارتخانه 
تثبیت کرد. وزیری که در دولت دوازدهم و در زمانی ریاست جمهوری 
حسن روحانی تصدی مدیریت همین وزارتخانه را به عهده داشت و 
اکنون بار دیگر سکان وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی را در دست 
به  توجه  با  مسند  این  بر  مدیریت  که  تفاوت  این  با  است.  گرفته 
تحولات رخ داده در اجتماع و نوع و میزان مطالبات اهالی  هنر اساسا 

با گذشته فرق کرده است.
مدیرعامل خانه موسیقی در گفتگو با خبرآنلاین به موضوعات صنفی 
خانه موسیقی، بلامانع بودن عضویت خوانندگان و نوازدگان موسیقی 
رپ در این نهاد صنفی، انتقاد از نبود قانون صریح برای پیگیری حق 
کپی رایت و رسیدگی به مسائل معیشتی اهالی موسیقی که در خانه 

موسیقی عضو هستند؛ صحبت کرد.
* با توجه به روی کار آمدن دولت مسعود پزشکیان و 
معرفی سید عباس صالحی به عنوان وزیر پیشنهادی 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، مطالبات اهالی موسیقی 

چگونه طرح شده است؟
اهالی  مطالبات  موسیقی:  خانه  مدیرعامل  نوربخش  حمیدرضا 
موسیقی به شکل های مختلف بیان شده است ولی نخستین انتظار، 
توجه به این مطلب است که صنوف باید جدی گرفته شوند و این 
موضوعی است که آقای پزشکیان در شعارهای انتخاباتی خود، توجه 

به صنوف را بسیار مطرح کرده است. 
بنابراین کمترین انتظار این است که مدیران زیر مجموعه وزارتخانه 
شوند  منصوب  هنر  اهالی  مطالبات  به  توجه  و  صنوف  مشورت  با 
است. همچنین سعه صدر،  منطقی  مطالبه  این یک  نظرم  به  که 
خودآگاهی و کلانگری یکی از ویژگی های مهم یک وزیر است تا 
بتواند مشکلات حوزه های مختلف هنر را با توجه به گستردگی این 
حوزه حل کند؛ ضمن اینکه میزان و سطح مطالبات هنرمندان در 
شرایط فعلی با گذشته بسیار متفاوت شده است و خب موسیقی هم 

از این قاعده مستثنی نیست.
به طرح مطالباتی که مطرح کردید؛ شرایط  توجه  با   *

صنفی  خانه موسیقی به چه صورت است؟
ببینید خانه موسیقی، امروزه قریب به 18 هزار عضو دارد و نهادی 
تعداد اعضا است و  از جهت  از نظر جغرافیایی و هم  گسترده هم 
این  و  هستند  عضو  خانه  این  در  ایران  سراسر  از  موسیقی  اهالی 
امروزه بیش  این مطلب است که جامعه موسیقی،  موضوع مبیین 
از همیشه متوجه این نکته شده که باید زیر یک چتر با نام خانه 

موسیقی گردهم آیند و مطالبات خود را دنبال کنند. 
یکی از مهمترین چالش ها و مشکلات جامعه موسیقی در سالهای 

بسیار این بوده که اهالی موسیقی متوجه مطالبات خود باشد و بداند 
چه می خواهد و مطالبات را چگونه مطرح کنند. این در حالی است 
سئوال  این  شد  می  صنفی  نهاد  از  صحبت  وقتی  گذشته  در  که 
مطرح بود که کارکرد این نهادها چیست؟ خب این سئوالات امروزه 
وجود ندارد و همه می دانند که چرا باید عضو خانه موسیقی شوند و 
مطالبات شان چیست؟ و چگونه باید آنها را دنبال بکنند که رسیدن 

به این مرحله به اعتقاد من پیشرفت مهمی به شمار می آید.
اصلی  که  هنرمندان  معیشت  و  درمان  مثل  مسائلی   *
ترین موضوعات صنفی است در خانه موسیقی به چه 

صورت پیش می رود؟
قبل از پاسخ به این سئوال اول باید توضیح دهم که وقتی با جامعه 
و مخاطب گفتگو می کنیم، تلقی آنها از موسیقی مواردی است که 
در سطح جامعه و در فضای مجازی تولید می شود، در صورتی که 
وقتی درباره موسیقی صحبت می شود منظور تنوع و تعدد گونه ها 
و ژانرهای موسیقی در کل کشور از موسیقی اقوام و نواحی مختلف 
ایران از شمال تا جنوب، از شرق تا غرب موسیقی سنتی، کلاسیک، 
نواحی، پاپ و زیر مجموعه های آن است و متاسفانه جامعه بخش 
کوچکی از این تنوع ژانری را می بینند و می شنوند که این موضوع 
هم از تاسف های ما است. اما درباره مطالبات و مسئله معیشت و 
باید به  مسائل درمانی چالش های کوچک و بزرگ وجود دارد که 
آنها رسیدگی شود و خانه موسیقی این بخش از جامعه موسیقی را 

در نظر دارد و همه آن را نمایندگی می کند.
البته کمترین مراجعه به خانه را موسیقی پاپ دارد که این موضوع 
خوانندگان  شاید  و  نیست  موسیقی  خانه  خواسته  عنوان  هیچ  به 
موسیقی پاپ احساس نیاز به عضویت در این نهاد صنفی نمی کنند. 
جنوب  موسیقی دان  از  را  موسیقی  نوع  همه  موسیقی  خانه  ولی 
و  سیستان  موسیقی دان  گیلان،  و  مازندران  موسیقی دان  خراسان، 

بلوچستان و بوشهر و موسیقی سنتی را در نظر دارد. 
همچنین حواس مان معطوف به جوان های با استعداد، با انگیزه و 
پرتلاشی که با یک دنیا آرزو وارد این حوزه شده اند و در این حوزه 
با عشق تحصیل و کار کرده اند؛ نیز هست. درباره مسئله بیمه و 
باید متذکر شوم که مشکل و مسئله حل نشده ای در این  درمان 
زمینه وجود ندارد؛ زیرا روند بیمه تامین اجتماعی خوب است و تعداد 
از اعضای خانه موسیقی در حال حاضر بیمه تامین  قابل توجهی 
اجتماعی و بیمه تکمیلی دانا به عنوان یکی از بالاترین شرکت های 

سطح بیمه ای از طریق صندوق اعتباری هنر هستند.
*  مهمترین چالشی که در خانه موسیقی به عنوان یک 

نهاد صنفی با آن مواجه هستید؛ چیست؟
با چالش حقوق مالکیت معنوی صاحبان هنر و یا اصطلاحا همان 
کپی رایت مواجه هستیم که متاسفانه آثار هنرمندان به رایگان حراج 
گذاشته می شود و در عین حال هیچ عایدی برای آنها وجود ندارد 
این معضل هستم.  برای حل  فعلی دنبال ساز و کار  و در شرایط 

باشد،خیر  نداشته  وجود  مورد  این  در  قانونی  مطلقا  اینکه  نه  البته 
اما قوانین ناقص هستند و طبیعتا باید کامل شود.  چنین نیست. 
بنابراین بسترهای مختلف و متنوعی که برای عرضه موسیقی وجود 
دارد، باید به درستی بازتعریف شوند و قانون کپی رایت در آنها دیده 
شود. اما مهم اراده ای است که باید ضامن اجرای این قانون باشد که 
اراده هنوز وجود ندارد که اگر وجود داشت باید مانند  متاسفانه این 

بسیاری از قوانین عملیاتی شود.  
* در صحبت های خود اشاره کردید که خانه موسیقی، 
خانه همه موسیقی دان ها است و می دانید که موسیقی 
به موسیقی رپ معروف است؛ هم جزئی  اعتراضی که 
از همین انواع موسیقی است. به طور مشخص آیا این 

نوع موسیقی جایگاهی در خانه دارد؟
موسیقی  مختلف  های  گونه  و  انواع  موسیقی  خانه  اساسنامه  در 
تعریف نشده که چه گونه هایی عضو باشند چه گونه هایی نباشند. 
بنابراین انواع موسیقی در این نهاد صنفی حضور دارند. در واقع هر 
فردی که در عرصه موسیقی که تعریف موسیقی بر آن صادق باشد؛ 
بنابراین موزیسین  دارد.  فعالیت کند؛ حتما در خانه موسیقی جای 
عضویت  موسیقی  خانه  در  توانند  می  هم  رپ  موسیقی  های 
مدیرعامل  عنوان  به  بنده   1401 سال  در  اینکه  کما  باشند.  داشته 
خانه موسیقی برای مشکلی که یکی از خوانندگان رپ گرفتار آن 
شده بود، ورود کردم و با مسئولان قضایی در حضور دادستان وقت 
کشور و قضات صحبت کردم و در همان زمان هم روی این موضوع 
تاکید داشتم که موسیقی رپ در همه جای دنیا به عنوان موسیقی 
اعتراضی تعریف می شود و اگر یک خواننده رپ موسیقی اعتراضی 
خوانده عجیب نیست. در واقع خاستگاه این نوع موسیقی اعتراض 

است و در دفاع از آن خواننده روی این نکات تاکید داشتم.
* آقای نوربخش سهم آواز خانم ها در خانه موسیقی به 

چه صورت است؟
خانه  در  کنند،  می  فعالیت  آواز  زمینه  در  که  هایی  خانم  همه 
اعضا  بقیه  مانند  آنها  صنفی  امور  همه  و  هستند  عضو  موسیقی 
خانم  است که سرکار  این  توجه  قابل  نکته  و  است  انجام  در حال 
هنگامه اخوان خواننده شاخص چهل سال اخیر و توانای موسیقی 
ایرانی، عضو هیات مدیره خانه موسیقی است. ضمن اینکه به طور 
جدی معتقد هستم موضوع خوانندگی زن رنگ و گونه ای خاص به 
موسیقی ایران می بخشد و جایگاه رفیعی دارد بنابراین هم احترام 
زیادی برای بانوان عضو خانه موسیقی قائل هستیم و هم تقدیر از 

آنها را همواره در جشن های خانه موسیقی دنبال کرده ایم.
 در یکی از همین جشن های خانه موسیقی بود که استاد پیرنیاکان 
در  بانوان  حضور  وقت،  وزیر  حضور  در  واضح  و  مشخص  خیلی 
به عنوان یک مطالبه جدی مطرح کرد.  را  آواز  و  عرصه موسیقی 
و این موضوعی است که بارها گفته شده و بر آن تاکید داریم. در 
حال حاضر بانوان بسیاری هستند که در زمینه آموزش آواز فعالیت 
می کنند. به نظرمن با توجه به مبانی فقهی و فتاوایی که در این 

زمینه وجود دارد، نباید این مسئله را به صورت جزمی نگاه کرد.
* به عنوان آخرین سئوال آیا پس از سال ها وقفه جشن 

خانه موسیقی امسال برگزار می شود؟
بله . امسال شب موسیقی خواهیم داشت و امیدوارم بتوانیم خلاء 
این چند دوره که برگزار نشده را جبران کرد. در این جشن بهترین 
آلبوم، بهترین کتاب موسیقی را معرفی می کنیم و برنامه ویژه تقدیر 
در  وقفه  سال  چند  به  توجه  با  که  داشت  خواهیم  هم  بزرگان  از 
آثار گزینش و داوری شده اند و  از  انباشته ای  برگزاری جشن حجم 

باید امسال و در شب موسیقی این آثار را معرفی کرد .

آگهی مفقودی
وکارت  ســبز  بــرگ  و  ســند 
ــگاه  ــتم پ ــیکلت سیس موتورس
ــلاک  ــماره پ ــه ش ــدل ۱۳۸۵ب م
ــه  ــه شــماره تن ۳۴۳۵۳--۵۷۱ب
ــور  ــماره موت ــه ش ۸۵۰۰۴۶۶ب
صالــح  محمــد  ۱۱۵۹۹بنــام 
نریمــان خــواه مفقــود واز درجــه 

ــت ــاقط اس ــار س اعتب

آگهی مفقودی
موتورســیکلت  ســبز  بــرگ 
مــدل  همتــاز   سیســتم 
پــلاک  شــماره  ۱۳۹2بــه 
ره  شــما  ۶۵۳۱۵--۵۶۶بــه 
ره  شــما  تنه۹2۱۷۵۵۰بــه 
ــد  ــام محم ــور ۵۰۰2۴۸بن موت
حســین رســولی نژاد مفقــود واز 

بازخوانی یک گفت وگوی قدیمی؛
فریدون فروغی: حاضرم خوانندگی را ترک کنم 

به شرط این که شغل دیگری داشته باشم اما کو شغل؟!
حاضرم این شغل را ترک کنم، به شرط این که شغل دیگری داشته باشم 
با درآمد کافی که بتوانم زندگی خودم و زنم را بگذرانم اما کو شغل؟... اگر 
شغلی پیدا کنم با درآمدی معادل درآمد فعلی... اولین کارم این خواهد بود 

که برای بار دوم به زنم پیشنهاد ازدواج بدهم...
به گزارش خبرآنلاین، »زندون دل« نام ترانه ای بود که در اوخر مرداد 1351 
هواخواهان فراوانی پیدا کرد و صفحه ی آن از صفحات پرفروش در آن 
روزها شد. فریدون فروغی خواننده ی این ترانه در آن برهه 22 سال داشت 
و 9 سال بود که در کار موسیقی و خوانندگی فعالیت می کرد اما تا همین 
تابستان 1351 با آن که نزدیک به یک دهه از زندگی  حرفه ای اش در موسیقی 
را سپری می کرد شهرتی نداشت، یک اتفاق ناگهانی موجب شد که از 
گم نامی بیرون بیاید و اسمش بیفتد سر زبان ها. این اتفاق اختلاف و قهر و 

»داریوش« و »کیوان« خوانندگان برنامه ی 6 و 8 تلویزیون بود. 
پس از آن فرشید رمزی کارگردان این برنامه برای این که جای خالی آن ها را 
پر کند یک گروه 6 و 8 جدید تشکیل داد و از میان خوانندگانی که در این 

گروهِ تازه شروع به فعالیت کردند فریدون فروغی کارش گرفت. 
خبرنگار مجله ی زن روز در همان روزها و به بهانه ی شهرتی که فریدن 
فروغی به هم زده بود، گفت وگویی با او انجام داد که در شماره ی مورخ 4 
شهریور 51 در مجله ی یادشده منتشر شده. مشروح این گفت وگو را در پی 

می خوانید:
چگونه با تلویزیون شروع به همکاری کردی؟

روزی برای دیدار یکی از دوستان به تلویزیون رفته بودم و همان جا به من 
پیشنهاد شرکت در گروه 6 و 8 شد و پذیرفتم. 

قبلا 9 سال فعالیت هنری داشتم و مراحل مختلف را از خواندن ترانه های 
گلپایگانی گرفته تا نوازندگی پیانو و جاز و گیتار و خوانندگی آهنگ های 
خارجی گذرانده بودم بدون این که طعم شهرت را بچشم. اما پس از چند بار 
اجرای برنامه در تلویزیون و به خصوص بعد از اجرای ترانه ی »زندون دل« به 

شهرتی که هرگز نه در حسرتش و نه در انتظارش بودم رسیدم!
اگر جویای شهرت نبودی پس چرا پیشه ی خوانندگی را 

انتخاب کردی؟
تقریبا بچه بودم که آلوده ی این کار شدم و دیگر نتوانستم آن را کنار بگذارم. 
حتی تحصیلاتم را به زحمت به مرحله ی دیپلم رساندم، در حالی که عشق 

به تحصیل در من خیلی قوی تر از علاقه به موسیقی بود.
حالا که موفق شده ای و در صف خوانندگان روز جایی برای 

خودت باز کرده ای چه فکری برای آینده ات داری؟
میل دارم به تحصیلاتم ادامه بدهم چون خوانندگی حرفه ی مورد اعتمادی 
نیست. مردم امروز به خواننده ای روی خوش نشان می دهند و فردا به او 

پشت می کنند. 
نمونه های متعدد این جزر و مد را در سال های اخیر در مورد خوانندگان 
مختلف دیده ایم. به علاوه هنوز در کشور ما گروهی به یک خواننده به 
عنوان مطرب نگاه می کنند و به صورت یک کار جدی روی این حرفه 
نمی شود حساب کرد. البته در حال حاضر تا وقتی که مردم صدای من و 
ترانه هایم را بپسندند به خوانندگی ادامه خواهم داد، اما علاقه ی مفرط دارم 

که ضمن فعالیت هنری بتوانم به تحصیلاتم نیز ادامه بدهم.
با ازدواج میانه ات چطور است؟ فکر نمی کنی تا تنور گرم 
است نان باید پخت؟ مثل »کیوان« خواننده ی قبلی ۶ و ۸ که 

تا شهرتی به هم زد با »نادیا« ازدواج کرد.
او هنوز خیلی از من عقب است چون من مدتی است که ازدواجم را کرده 

و طلاقم را هم داده ام!
عجب! چرا با این همه عجله؟!

دنیای ما دنیای سرعت است. زندگی مشترک من و او فقط 9 ماه طول 
کشید و با این که به هم علاقه داشتیم و هنوز هم داریم جدا شدیم.

علت؟
راستش درست نمی دانم، یعنی هنوز از کار »او« سر در نیاورده ام. من فکر 
می کردم وقتی دو نفر همدیگر را دوست داشته باشند همه ی مسائل قابل 
حل است و اصلا مسئله ای بین آن ها وجود پیدا نمی کند اما بعد از این که 
ازدواج کردیم فهمیدم که مسئله ای به اسم تفاهم مهم تر از عشق است. ما 

همدیگر را می پرستیدیم، اما با یکدیگر تفاهم نداشتیم. 
زنم با آگاهی کامل از این که من یک خواننده هستم همسری مرا پذیرفته 
بود، اما مدام نق می زد که اگر دوستش دارم باید از این حرفه دست بکشم 

و خوانندگی را کنار بگذارم. 
من حاضر بودم و هنوز هم حاضرم این شغل را ترک کنم، به شرط این که 

شغل دیگری داشته باشم با درآمد کافی که بتوانم زندگی خودم و زنم را 
بگذرانم اما کو شغل؟ به یک جوان دیپلمه که به ول خرجی هم عادت کرده 

است، چه شغلی می دهند که درآمدش کفاف مخارجش را بدهد؟
اگر چنین شغلی پیدا کنی حاضری دوباره با زنت ازدواج کنی؟

حتما. من زیاد پای بند شهرت و خوانندگی نیستم و زنم را هنوز دوست دارم 
و فکر نمی کنم در مورد او مرتکب عمل خلافی شده باشم. عیب دخترها و 
پسرهای ایرانی این است که در دوره ی ازدواج نسبت به هم روراست نیستند 
و اغلب برای یکدیگر رل بازی می کنند. دو نامزد در برخوردهای شان همیشه 
تظاهر می کنند و هر دو آراسته و مرتب و به قولی رنگ و روغن زده هستند. 
بعد از ازدواج ناگهان این رنگ و روغن محو می شود و هر یک از آن دو 
دیگری را با چهره ی واقعی اش می بیند. زنم قبل از ازدواج می دانست شغل 
من چیست و با اطلاع از این مطلب »بله« مربوطه را داد اما همین که به 
اصطلاح خرش از پل گذشت، شروع کرد به بدقلقی، و مدعی شد که از 
کار من و محیط آن بیزار است. من چه می توانستم بکنم؟ کاری به جز 
خوانندگی از دستم برنمی آمد. ماندم در مقابل بن بست و راهی برایم نبود 
به جز طلاق!... حالا اگر شغلی پیدا کنم با درآمدی معادل درآمد فعلی 
بلافاصله از خوانندگی دست می کشم و اولین کارم این خواهد بود که برای 

بار دوم به زنم پیشنهاد ازدواج بدهم...

درباره ی کار و آهنگ های تازه ات بگو؟
اولین ترانه ام که صفحه شد، همان طوری که می دانید »زندون دل« بود که 
شعر و ترانه ی آن را »ویلیام« ساخته است. البته قبل از آن هم صفحه ی 
»آدمک« با صدای من اجرا شده بود، اما در آن موقع شهرتی نداشتم و این 

ترانه نام فیلم »آدمک« را بیش تر سر زبان ها انداخت تا نام من!
با گروه ۶ و ۸ تلویزیون دیگر برنامه اجرا نمی کنی؟

از کار گروهی به آن شکل زیاد خوشم نمی آید.
ترانه ی تازه چی در چنته داری؟

»غم تنهایی اسیرت می کنه« ترانه ی تازه ایست که ویلیام آهنگش را ساخته 
و شعرش از »آرش« است. دو آهنگ دیگر هم دارم که خودم آن ها را 

ساخته ام یکی به نام »قوزک پا« و دیگری »پیچک کوچه«.
و عقیده ات در مورد آهنگ سازان؟

بعضی از آن ها که معروف هستند هنوز اولین نت را ننوشته در فکر این 
هستند که چه وقت پول شان وصول می شود!... اما آهنگ سازان جوان به 
کار خود بیش تر عشق می ورزند. من با یک آهنگ ساز خاص کار نمی کنم 
و شهرت یا گم نامی او هم برایم مهم نیست. آهنگ را انتخاب می کنم، 

نه آهنگ ساز را!
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را جبران کند.وی همچنین از حاشیه رودخانه سفیدرود، پل محله گزن و زیر گذر بلوار وحدت در محدوده آزاد راه بازدید کرد و دستورات لازم را صادر کرد.
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خبر خبر

:محمدسجاد  انزلی-معین  آزاد  منطقه 
و  هیئت مدیره  رئیس  سیاهکارزاده، 
مدیرعامل سازمان در جریان جلسه کمیته 
این  سرمایه گذاری  طرح های  بررسی 
منطقه با بیان اینکه مهم ترین وجه تمایز ما 
باید تسهیلگری جریان های سرمایه گذاری 
داخلی و خارجی باشد اظهار داشت: ایفای 
نقش لوکوموتیو اقتصاد شمال کشور افق 

پیش روی و هدف گذاری شده منطقه آزاد انزلی است.
به گزارش معین به نقل از مدیریت روابط عمومی و امور بین الملل سازمان منطقه آزاد 
انزلی، محمدسجاد سیاهکارزاده، رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل سازمان در جریان جلسه 
کمیته بررسی طرح های سرمایه گذاری این منطقه با بیان اینکه مهم ترین وجه تمایز ما 
باید تسهیلگری جریان های سرمایه گذاری داخلی و خارجی باشد اظهار داشت: ایفای نقش 
لوکوموتیو اقتصاد شمال کشور افق پیش روی و هدف گذاری شده منطقه آزاد انزلی است.

وی با ارائه تحلیلی از زیرساخت های موجود نخستین منطقه آزاد شمال کشور، گفت: 
منطقه آزاد انزلی دارای بندری تکمیل شده، صادرات محور، دارای جایگاه و شخصیت 
بین المللی که مرکز صادرات تولیدات داخلی و ترانزیت کالاها در راهگذر شمال – جنوب 
و کریدور میانی بوده، تأمین کننده مواد اولیه واحدهای تولیدی و کالاهای اساسی کشور 

می باشد.
وی با اشاره به اتصال مجتمع بندری کاسپین این منطقه به خط ریل سراسری و نقش آن 
در تسهیل و توسعه مناسبات حمل ونقلی بین المللی با محوریت ایران، اضافه کرد: از سوی 
دیگر بهره مندی از تجهیزات و امکانات مدرن و اساسی بندری، ناوبری و انبارداری، حضور 
سرمایه گذاران داخلی و خارجی، به همراه استقلال عمل در مدیریت و بازاریابی در کنار 
وجود مزایا و معافیت های قانونی مناطق آزاد، این بندر را به بندری پویا تبدیل کرده است.

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد انزلی با ارائه تحلیلی از وضعیت شهرک های صنعتی منطقه 
متبوع خود که دارای صنایعی دانش محور، پیشرو، دوستدار محیط زیست و تولیداتی با 
استانداردهای روز جهانی است؛ افزود: درعین حال فاز تجارت و گردشگری نخستین منطقه 
آزاد شمال کشور، یک محدوده پر رونق، مملو از جاذبه های گردشگر روز دنیا که میزبان 

همه ایرانیان و یک محیط خانواده محور و دوستدار کودک است.
سرمایه گذاری  طرح های  دارای  انزلی  آزاد  منطقه  اینکه  برشمردن  با  سیاهکارزاده 
امور  تسهیلگر  پیشرفت کشور،  به  باکیفیت، علاقه مند  انسانی  نیروی  نوآورانه،  فعال، 
سرمایه گذاران، منضبط و با کمترین موانع پیش روی فعالین اقتصادی، بوده؛ تصریح 
کرد: منطقه آزاد انزلی در ارتقای GDP شمال کشور نقش محوری ایفا نموده و با 
ظرفیت های بسیار بالای خود، از اغلب مشکلات برخی مناطق مبرا می باشد. وی با 
تبیین ویژگی های نیروی مدیریتی و انسانی سازمان منطقه آزاد انزلی، گفت: موفقیت های 
سازمان ناشی از ویژگی هایی همچون نیروهای متخصص و آموزش دیده، باانگیزه، مؤمن 
به مبانی جمهوری اسلامی، همدل، پویا، هدفمند، پرکار و با هماهنگی میان بخش های 

مختلف سازمان؛ حاصل شده است.
افق در نظام  برنامه و  بر اهمیت وجود  تأکید  با  انزلی  آزاد  مدیرعامل سازمان منطقه 
برنامه ریزی و اجرایی این سازمان باتکیه بر ظرفیت ها و توانمندی های متنوع پیش گفته و 
برنامه های در دست اجرا؛ اضافه کرد: باید در افزایش تعداد دوره های آموزشی هدفمند، 
تخصصی و اختصاصی برای کارکنان سازمان کوشید؛ چراکه ارتقای کیفی نیروی انسانی 
جهت بهره برداری از فرصت های اقتصاد بین المللی الزامی است. سیاهکارزاده توجه به 
حفظ و ارتقای برندینگ سازمان را یک وظیفه ملی ارزیابی کرد و افزود: باید با ارائه 
خبرهای خوب و عملکردهای سازمان در حوزه های مختلف در مسیر امیدبخشی به جامعه 
گام برداشت، چراکه دوره مدیریتی، فرصت محدودی برای خدمت به مردم و نظام است. 
وی در پایان نسبت به همدلی و همکاری بیشتر میان سازمانی، با فعالین اقتصادی و 

نهادهای استانی؛ تأکید نمود.
گفتنی است در این جلسه با حضور سرمایه گذاران بخش خصوصی، معاونین و مدیران 
حوزه های مرتبط مشکلات پنج طرح سرمایه گذاری منطقه بررسی و تدابیر لازم جهت 
رفع مسائل پیش روی آنها جهت تسریع در احداث و تکمیل اتخاذ گردید و مقرر شد 
علاوه بر برپایی منظم جلسات کمیته بررسی طرح های سرمایه گذاری، در نشست های 
آتی درخواست های واحدهای تولیدی – صنعتی و سرمایه گذاران منطقه جهت دریافت 

تسهیلات ثابت و در گردش با حضور مدیران بانکی استان برگزار گردد.

 رئیس سازمان جهاد کشاورزی گیلان گفت: بیش از 56 میلیون قطعه  جوجه ریزی تا 
پایان تیرماه در استان انجام شده که این میزان نسبت به مدت مشابه سال گذشته 33 

درصد افزایش دارد.
صالح محمدی در گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود : همچنین در این مدت بیش از 85 هزار 
تن گوشت مرغ در استان تولید شد که توان تولید روزانه بیش از 840 تن و بیش از نیاز 
استان است که در این راستا بخشی از نیاز سایر استان ها نیز از این محل تامین می شود.

وی بیان کرد: تولید بیش از 260 هزار تن گوشت مرغ از مرغداری های صنعتی گیلان تا 
پایان سال جاری هدف گذاری شده که تحقق این برنامه کاملا اجرایی و امکان پذیر بوده 
و حتی با برنامه ریزی های انجام شده توسط معاونت بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد 

کشاورزی فراتر از آن نیز ممکن است.
محمدی با اشاره به افتتاح کشتارگاه صنعتی طیور در سفر اخیر وزیر کشور به گیلان اظهار 
کرد: بهره برداری از کشتارگاه های صنعتی طیور در سطح استان موجب کامل شدن زنجیره 
تولید و گسترش صنعت طیور استان و کاهش نیاز به کشتار مرغ تولیدی مرغداری های 

گیلان در خارج استان می شود.
وی در ادامه با بیان اینکه بخشی از نیاز گیلان از طریق گوشت مرغ بومی تامین می شود، 
اضافه کرد: پیش بینی  می شود تا پایان امسال حدود 14 هزار تن گوشت بومی در استان 

تولید شود.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی گیلان بیان کرد: سال گذشته 253 هزار تن گوشت مرغ 

در استان تولید شد.
بر اساس آخرین آمار، 917 واحد تولید کننده مرغ گوشتی با ظرفیت 23 میلیون و 928 
هزار و 656 قطعه، 95 واحد تولید کننده مرغ مادر با ظرفیت سه میلیون و 663 هزار و 
614 قطعه مولد و 12 واحد مرغ اجدادی با ظرفیت تولید 309 هزار و 800 قطعه مرغ 

مولد در گیلان فعال است.
همچنین 21 کارخانه جوجه کشی با ظرفیت 35 میلیون و 984 هزار و 400 قطعه در هر 
دوره در گیلان فعالیت می کند؛ گیلان با 11 واحد پرورش مرغ اجداد گوشتی فعال رتبه 
نخست، 99 واحد مرغ مادر جایگاه دوم و 907 واحد مرغ گوشتی رتبه سوم تولید گوشت 

مرغ در کشور را دارد.
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مفقود گردید ه واز درجه اعتبار ساقط می گردد

 سند کمپانی و برگ سبز خودرو سواری سیستم سمند تیپ 
ال ایکس  رنگ نقره ای آبی متالیک مدل 1384 به شماره 

انتظامی 122ط77ایران 49وبه شماره موتور 12484194251و 
شماره شاسی 17616808 به نام سعید پناهنده مفقود گردیده 

واز درجه اعتبار ساقط می باشد

 مدیرکل کانون پرورش فکری گیلان گفت: این مجموعه 
با 62 عنوان فعالیت فرهنگی، هنری و ادبی پذیرای کودکان 

و نوجوانان در تمام ایام سال است.
به گزارش خبرنگار ایرنا، سیدجلیل میرعظیمی  در نشست 
از  تجلیل  و  دولت  هفته  فرارسیدن  مناسبت  به  خبری 
خبرنگاران اظهار کرد: ویژگی منحصر به فرد فعالیت های 
مراکز فرهنگی هنری کانون پرورش فکری این است که 

مربیان مادرانه از کودکان و نوجوانان استقبال می کنند.
برای  امن  خانه  فکری  پرورش  کانون  اینکه  بیان  با  وی 
نوجوانان  و  کودکان  ادبی  و  هنری  فرهنگی،  فعالیت های 
دارای  فکری  پرورش  کانون  اینک  هم  کرد:  اضافه  است 
31 مرکز فرهنگی هنریست که از این تعداد چهار مرکز در 

رشت فعال است.
مدیرکل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان گیلان 
بیان کرد: سی و دومین مرکز فرهنگی هنری کانون استان 
پروژه  و  می رسد  بهره برداری  به  خمام  در  دیگر  هفته   2
از 15  بعد  این شهرستان  راه اندازی کانون پرورش فکری 

سال به پایان خواهد رسید.
فکری  پرورش  کانون  اجتماعات  سالن  اینکه  بیان  با  وی 
کودکان و نوجوانان تالش نیز در هفته دولت به بهره برداری 
خواهد رسید افزود: مسئولان این شهرستان در اتمام این 

پروژه همکاری کردند که جای قدردانی دارد.
میرعظیمی در ادامه با تشریح اقدامات کانون پرورش فکری 
کودکان و نوجوانان گیلان در شاداب سازی مراکز و سایر 
ویژه  کتابخانه  یک  کلاس  هر  طرح  کرد:  اظهار  حوزه ها 
در   1402 سال  از  شهر  حاشیه  و  محروم  مناطق  مدارس 

استان به اجرا درآمد.
وی با اشاره به تجهیز مراکز فرهنگی هنری کانون پرورش 
پرورش فکری به کتاب اضافه کرد: مراکز فرهنگی و هنری 
کانون میانگین بین 12 تا 15 هزار جلد کتاب تجهیز هستند.

مدیرکل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان گیلان 
در ادامه با تسلیت فرارسیدن اربعین حسینی و برنامه های 
کانون به مناسبت این ایام اظهار کرد: امسال با اجرای طرح 
سفیران فرهنگی اربعین برای دومین سال جمعی از مربیان 
و اعضای کودک و نوجوانان به پیاده روی اربعین اعزام شدند 

و اکنون برگشتند.
به  اشاره به عضویت کانون پرورش فکری گیلان  با  وی 
عنوان مسئول کمیته کودک و نوجوان کنگره ملی هشت 
سپاه 15  با  تفاهمنامه  اساس  بر  افزود:  استان  هزار شهید 
کانون  همکاران  سوی  از  شهدا  زندگینامه  از  کتاب  جلد 
از  قبل  تهیه شده  آثار  و  می شود  تصویرگری  و  بازنویسی 
برگزاری کنگره در نشستی با رهبر معظم انقلاب به نمایش 

گذاشته خواهد شد.
میرعظیمی با تاکید بر لزوم انتقال فرهنگ ایثار و شهادت 
به کودکان و نوجوانان اظهار کرد: برگزاری یادواره شهدای 
پرورش  کانون  که  بوده  برنامه هایی  از  نوجوانان  و  کودک 
فکری گیلان به منظور انتقال فرهنگ فداکاری و شهادت 
برگزار کرده است.وی به برنامه های آموزشی کانون پرورش 
فکری برای کودکان و نوجوان در حوزه هایی اعم از محیط 
زیست بویژه تالاب اشاره کرد و افزود: کانون پرورش فکری 
با سازمان هایی از جمله محیط زیست برای ارائه آموزش ها 
از  تعدادی  در  و  دارد  تفاهمنامه  تالاب  و  پسماند  در حوزه 

مراکز کانون خانه محیط زیست دایر شده است.
مدیرکل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان گیلان 
جمله  از  دیگر  دستگاه های  با  مجموعه  این  کرد:  اظهار 
فرهنگی  جبهه  مخدر،  مواد  با  مبارزه  هماهنگی  شورای 
انقلاب اسلامی و مرکز خدمات حوزه علمیه تفاهمنامه دارد.

در پایان این نشست خبری جمعی از خبرنگاران فعال در 
گیلان  نوجوانان  و  کودکان  فکری  پرورش  کانون  حوزه 

تجلیل شدند.

سیاهکارزاده در کمیته بررسی طرح های سرمایه گذاری:
ایفای نقش لوکوموتیو اقتصاد شمال کشور 

افق پیش روی منطقه آزاد انزلی است

جوجه ریزی در مرغداری های گیلان 33 
درصد افزایش یافت

کانون پرورش فکری گیلان با ۶2 
عنوان فعالیت پذیرای کودکان و 

نوجوانان است

مدیر مرکز همکاری های اقتصادی و حقوقی روسیه و ایران با تاکید بر 
اینکه در نظر داریم اولین خانه روسیه را در شهر رشت بازگشایی کنیم، 
تصریح کرد: البته نمایندگی رسمی این مرکز در شهر رشت وجود دارد و 
تا جایی که بتوانیم به تجار روسی که می خواهند با اینجا مراودت داشته 

باشند، کمک می کنیم.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دیارمیرزا، صبح شنبه با هدف دعوت 
مرکز  مدیرعامل  بریکس،  اقتصادی  نشست  در  رشت  شهردار  از 
شوقی«  »رحیم  با  روسیه  کنسول  و  اقتصادی  توسعه  همکاری های 
شهردار و »مهیار سماکچی« عضو شورای اسلامی شهر رشت دیدار و در 

خصوص مراودات تجاری گفتگو کردند.
پرواز رشت - آستاراخان در آینده نزدیک برقرار می شود

رحیم شوقی در نشستی با هیاتی از فدراسیون روسیه با اشاره به مناسبات 
نزدیک جمهوری اسلامی ایران و فدراسیون روسیه اظهار کرد: توسعه 

بیشتر همکاری های تجاری با طرف روسی مورد تاکید است.
شهردار رشت با اشاره به آخرین سفر خود به آستاراخان اضافه کرد: پرواز 
رشت و آستاراخان در آینده نزدیک به جهت مراودات بیشتر تجاری و 

دانشجویی برقرار می شود.
شهردار رشت با تاکید بر اینکه مباحث مرتبط با گردشگری و انتقالات فنی 
و اجرایی دنبال خواهد شد، ادامه داد: شهرداری رشت بسته های سرمایه 
گذاری آماده کرده و آماده میزبانی از سرمایه گزاران روسی هستیم و 

مراودات ما نیز با سرکنسولگری روسیه در سطح خوبی است.

وی با بیان اینکه ما از راه اندازی اولین خانه روسیه در رشت استقبال می 
کنیم، تصریح کرد: جمهوری اسلامی ایران که اخیرا به بریکس ملحق 

شده ظرفیت خوبی برای مراودات دو طرفه است.
شوقی با بیان اینکه مجموعه شهرداری رشت برای ادامه ارتباطات ایران 
روسیه در کنار دوستان حضور خواهد داشت، اضافه کرد: برای مبادلات 
بیشتر راه اندازی کمیته های تخصصی برای 2 طرف ضرورت دارد تا در 

موضوعات مختلف مورد بررسی قرار گیرد.
**اولین خانه روسیه در رشت بازگشایی می شود

در ادامه این جلسه »آندری بلینیکوف« رایزن رسمی بازرگانی فدراسیون 
روسیه در جمهوری اسلامی ایران با بیان اینکه رشت شهر زیبایی است 
که امیدواریم با مدیریت و کنترل شهردار این شهر متمدن تر شود، اظهار 

کرد: سعی ما بر این است تا بازرگانان بیشتری برای سرمایه گذاری در این 
شهر جذب کنیم.

»یوگنی چیژوف« مدیر مرکز همکاری های اقتصادی و حقوقی روسیه و 
ایران نیز در ادامه به فعالیت های این مرکز اشاره کرد و گفت: این مرکز 
غیر تجاری بوده و یکی از فعالیت هایش بازگشایی خانه های روسی است.

ترویج فرهنگ روسی  راستای  اینکه خانه های روسیه در  بیان  با  وی 
فعالیت می کند، ادامه داد: تبادل علمی و دانشجویی بین روسیه و ایران 
در دستور کار قرار دارد و امیدواریم با حمایت های شهردار رشت بتوانیم 

توسعه روابط علمی بین کشور را استارت بزنیم.
مدیر مرکز همکاری های اقتصادی و حقوقی روسیه و ایران با تاکید بر 
اینکه در نظر داریم اولین خانه روسیه را در شهر رشت بازگشایی کنیم، 
تصریح کرد: البته نمایندگی رسمی این مرکز در شهر رشت وجود دارد و 
تا جایی که بتوانیم به تجار روسی که می خواهند با اینجا مراودت داشته 

باشند، کمک می کنیم.
»آندری وادوف« سرکنسول فدراسیون روسیه نیز در این جلسه گفت: 
همانطور که می دانید یکی از مهم ترین بحث ها کریدور شمال به جنوب 

است که در استان های شمالی قرار دارد.
وی با بیان اینکه یکی از مهم ترین کارها در روابط دو کشور می توانیم 
انجام دهیم توسعه روابط از طریق کشورهای حوزه بریکس و یا شانگهای 
است، گفت: امیدواریم سفر شهردار به روسیه دستاوردهای بسیار خوبی 

برای رشت به ارمغان بیاورد.

رشت-معین:رئیس دانشگاه علوم پزشکی گیلان ضمن تاکید بر تکریم پرستاران، 
از کاهش تعویق پرداخت کارانه ها از 10 به 6 ماه در کنار پرداخت به روز اضافه کار 

پرستاران گیلانی خبر داد.
به گزارش معین به نقل از پایگاه اطلاع رسانی دانشگاه علوم پزشکی گیلان 
)گیل وب دا(؛ دکتر محمدتقی آشوبی- رئیس دانشگاه علوم پزشکی گیلان عصر 
امروز در نشست مشترک با مدیران پرستاری )مترون ها( مراکز آموزشی درمانی 
و بیمارستانی سراسر استان در سالن اجلاس حوزه ریاست با تقدیر از تلاش 
پرستاران سخت کوش، اظهار کرد: بدون حضور پرستاران ارائه خدمات درمانی به 

مردم بسیار سخت و غیرممکن می شود.
وی با اشاره به نجابت و تلاش بی منت کادر پرستاری در نظام سلامت، افزود: 
تلاش ها و ممارست پرستاران در کنار دیگر گروه های ارائه دهنده خدمات سلامت 

به مردم غیر قابل توصیف و البته شایسته تحسین است.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی گیلان با اشاره به اصلاح نظام پرداختی به پرستاران، 
گفت: گیلان از جمله استان هایی است که پرداختی به پرستاران را به شکلی که 

قانون تعریف کرده، پرداخت می کند.

دکتر آشوبی با بیان اینکه حجم و تعداد خدمات ارائه شده توسط پرستاران با 
پرداختی ها همخوانی ندارد، خاطرنشان کرد: متوسط پرداختی به جامعه پرستاری 
بسیار پایین است از این رو سقف پرداخت اضافه کار برای این قشر پرتلاش با 

درایت دانشگاه علوم پزشکی گیلان برداشته شده است.
با سایر  پرداختی حقوق و مزایای مدافعان سلامت  الگوی  اینکه  بیان  با  وی 
دستگاه های اجرایی و خدماتی در کشور قابل قیاس نیست، گفت: کادر بهداشت و 
درمان در تمامی اوقات سال و از جمله در بحرانی ترین ایام سال در خدمت مردم 

هستند و چه بسا در ایام بحرانی حجم کارشان مضاعف نیز می شود.
ویژه  به  درمان  کادر  تکریم  بر ضرورت  پزشکی گیلان  علوم  دانشگاه  رئیس 
پرستاران تاکید کرد و گفت: پرستاران در چشم مردم عزیزتر از گذشته هستند 
و مدیران پرستاری نه تنها باید پرستاران را به ملاقات بپذیرند و دغدغه های انها 
را بشنوند بلکه باید خودشان به پرستاران مراجعه و در رفع نقیصه های موجود و 

دغدغه های ذهنی آنها پای کار باشند.
دکتر آشوبی از کاهش معوقات جامعه پرستاری در گیلان خبر داد و گفت: تعویق 
10 ماهه کارانه پرستاران به 6 ماه کاهش یافته و در حال حاضر پرستاران گیلان 

تا پایان دیماه سال 1402 کارانه خود را دریافت کرده اند.
وی همچنین با اشاره به پرداخت اضافه کاری های پرستاران استان نیز، بیان 
کرد: گیلان از معدود استان ها در کشور است که اضافه کاری پرستاران در آن 

به روز است.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی گیلان همچنین از پرداخت پول لباس پرستاران در 
گیلان پس از هفت سال و هر 6 ماه یکبار و افزایش حق مسکن آن ها در سال 

جاری خبر داد.
گفتنی است؛ در این نشست، مدیر پرستاری دانشگاه و تعدادی از مدیران پرستاری 
مراکز آموزشی درمانی و بیمارستانی استان به بیان دغدغه ها، ابهامات و نکته 

نظرات خود پرداختند.

رئیس پلیس راه گیلان گفت: جانباختگان ناشی از تصادفات جاده ای از ابتدای 
امسال تاکنون نسبت به مدت مشابه سال گذشته در این استان 18 درصد کاهش 

یافته است.
با اصحاب رسانه  ایرنا، سرهنگ جاور صفاری  در نشست خبری  به گزارش 
گیلان اظهار کرد: 38 درصد جانباختگان تصادفات گیلان مربوط به موتورسیکلت 
سواران، 24 درصد عابران پیاده، 22 درصد رانندگان خودرو و 16 درصد سرنشینان 
خودرو هستند که 43 درصد از این تصادفات و تلفات و مجروحان جاده ای در 

بزرگراه ها و 57 درصد به سایر راه ها و راه های روستایی مربوط می شود.
رئیس پلیس راه گیلان ادامه داد: همچنین 21 درصد از آمار جانباختگان جاده ای 
مربوط به محور جنوب، 37 درصد مربوط به محور غرب، 30 درصد مربوط به 

محور شرق و 12 درصد مربوط به محور مرکز استان گیلان است.
وی با اشاره به اینکه 74 درصد از جانباختگان تصادفات جاده ای حین انتقال به 
مراکز درمانی و یا در همان مراکز درمانی فوت می کنند، اضافه کرد: با توجه به 
آمار موجود انتظار داریم که مسئولان دانشگاه علوم پزشکی گیلان توجه ویژه ای 

به مرکز تروما شرق و غرب استان گیلان داشته باشند.
سرهنگ صفاری به محورهای پرتصادف گیلان نیز اشاره و بیان کرد: هشت 
محور قرمز و پرتصادف در گیلان وجود دارد که 35 درصد از تصادفات فقط در 
همین هشت محور اتفاق می افتد که از مهمترین آن می توان به محور سنگر به 
سیاهکل اشاره کرد که از سال 95 زیر بار ترافیکی رفته که تاکنون بیش از 60 

نفر در این محور جان باخته اند.
وی خاطرنشان کرد: این محور و همچنین سایر محورهای پرخطر باید نقاط حادثه 
خیز آن رفع شود و برخی از این محورها نیاز به تعریض جاده و همچنین روشنایی 
نقطه ای و سایر موارد ایمنی دارند تا شاهد کاهش تصادفات در این محورهای 

حادثه خیز باشیم.
رئیس پلیس راه گیلان به آمار بالای جانباختگان موتورسواران و عابران پیاده در 
این استان اشاره کرد و گفت: میانگین جانباختگان موتورسیکلت در گیلان 42 
درصد است که این رقم در کشور 11 درصد است و همچنین میانگین جانباختگان 

عابران پیاده در گیلان 25 درصد است که میانگین کشوری هفت درصد است.

وی اظهار کرد: متاسفانه بی توجهی به مقررات راهنمایی و رانندگی و همچنین 
عدم استفاده از کلاه ایمنی باعث افزایش میزان جانباختگان موتورسواران است 
که در این خصوص تقاضا داریم که موتورسواران ضمن رعایت مقررات و استفاده 

از کلاه ایمنی، از این وسیله نقلیه برای حرکات نمایشی استفاده نکنند.
سرهنگ صفاری به برخورد با خودروهای فاقد پلاک نیز اشاره و بیان کرد: از 
ابتدای امسال تاکتون 14 هزار و 441 خودرو که پلاک آنان ناخوانا، دستکاری 

شده و یا مخدوش بود، اعمال قانون شدند.
رئیس پلیس راه گیلان با اشاره به اینکه از ابتدای امسال تاکنون بیش از 9 
میلیون و 414 هزار دستگاه خودرو وارد این استان شدند، خاطرنشان کرد: بی شک 
در شهریور ماه مسافران زیادی به گیلان خواهند آمد که انتظار داریم رانندگان 
تمامی مقررات راهنمایی و رانندگی را رعایت کنند و از سوی دیگر از امروز نیز 
کنترل های نامحسوس را افزایش خواهیم داد و هر خودرویی که 2 تخلف پرخطر 

همزمان داشته باشد، بین یک تا 72 ساعت توقیف خواهد شد.

آگهي  موضوع  ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه  قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و اراضي  و 
ساختمانهاي  فاقد سند رسمي

تعیین تکلیف  قانون   برابر راي شماره 140360318011004999  - 1403/3/13 هیات  موضوع 
وضعیت  ثبتي اراضي  و ساختمانهاي  فاقد  سند رسمي  مستقر در واحد ثبتي  حوزه ثبت  ملک  صومعه 
سرا   ،  تصرفات   مالکانه  بلامعارض متقاضي  آقاي  / خانم     ابراهیم  جعفری  یزدی  فرزند    صفر 
به شماره شناسنامه    8188   صادره  از   تهران   در  ششدانگ  یک قطعه زمین مشتمل بر  یکباب خانه 
ومحوطه   بمساحت    320/16   مترمربع  پلاک 195   فرعي  از 55   اصلي  مفروز و مجزی  شده  
از پلاک 55  اصلی   واقع در  قریه   کهنه سر      بخش 22  گیلان  خریداري    از نسق   صالح  زنده 
دلان کهنه سری   محرز گردیده است .  لذا  به منظور  اطلاع  عموم مراتب در دو نوبت به فاصله15  
روز  آگهي مي شود   چنانچه   اشخاصي نسبت به صدور سند مالکیت  متقاضي بشرح مذکور  اعتراضي  
داشته باشد میتوانند از تاریخ  انتشار  آگهي  به مدت  2 ماه  اعتراض  خود را  به این اداره  تسلیم و پس از 
اخذ رسید ، ظرف  مدت  یکماه  از تاریخ تسلیم  اعتراض،  دادخواست  خود را به  مراجع  قضایي  تقدیم  
نمایند  بدیهي است   و رسید در  صورت انقضاي  مدت مذکور  و عدم وصول اعتراض مدت مذکور طبق   

مقررات  سند مالکیت   صادر خواهد شد .
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/6/3
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/6/18

رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان  صومعه سرا -یداله شهبازي
م- الف : 910/848

***
هیئت موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي  واراضي و ساختمانهاي 
فاقد سند رسمي برابر راي شماره  140360318019001010 و 140360318019001011     مورخ 
1403/2/16    هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند 
رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک تالش تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي    آقای   وحید 
حق پرست   فرزند    رجب      به شماره شناسنامه  1522   صادره از  تالش  و آقای  سعید حق پرست  
فرزند رجب  به شماره شناسنامه  106  صادره از تالش  در ششدانگ یک قطعه زمین  مشتمل بر  بنای 
احداثی ) مشاعا  بالسویه (   به مساحت 249/90  مترمربع پلاک  فرعي  13388   از 9  اصلي     مفروز 
و مجزی شده  از  پلاک  211   واقع درقریه  ریک   بخش 28   گیلان  خریداري از مالک رسمي   
به نام حسن فرزادی  ریک     محرز گردیده است .لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به 
فاصله 15 روز آگهي میشود در صورتي که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضي اعتراض 
داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و 

پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایي تقدیم 
نمایند بدیهي است  درصورت  انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند  مالکیت 

صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/6/3
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/6/18

داود نیک خواه  دیگه سرا
 رئیس  ثبت اسناد و املاک تالش 

م- الف:  907/776
***

هیات موضوع قانون تعیین  وتکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي 
و  اراضي  ثبتي  تکلیف وضعیت  و  تعیین  قانون  نامه  آیین  ماده 13  و  قانون  ماده 3  آگهي موضوع 

ساختمانهاي فاقد سند رسمي 
برابر راي شماره 140360318022001002   مورخ 1403/3/16    هیات اول  /دوم موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت  ملک   
ماسال  تصرفات مالکانه بلامعارض   متقاضي  آقاي / خانم     منصور  عبد اللهی فرزند   علی اصغر   به  
شماره شناسنامه 1270502972     صادره  از اصفهان  در  شش دانگ یک قطعه زمین  به مساحت 297     
متر مربع مشتمل بر  یکباب خانه به مساحت  52  مترمربع  پلاک فرعی  69  از اصلی  52    مفروز  و 
مجزي  شده از  پلاک 3    فرعي  از 52   اصلي     بخش 26  گیلان، واقع در   بی تم     خریداري  از   
مالک رسمي  محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي 
میشود در صورتي که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضي اعتراض داشته باشند میتوانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ،ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایي تقدیم  نمایند بدیهي است  

درصورت  انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند  مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشارنوبت اول:6/3/ 1403

تاریخ انتشار نوبت دوم :1403/6/18
مهدي معین زاده -رئیس اداره ثبت  اسناد و املاک ماسال-  از طرف  صائمه  امجدي

 م- الف:3001  -915
***

هیات موضوع قانون تعیین  وتکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي 
و  اراضي  ثبتي  تکلیف وضعیت  و  تعیین  قانون  نامه  آیین  ماده 13  و  قانون  ماده 3  آگهي موضوع 

ساختمانهاي فاقد سند رسمي 

برابر راي شماره 140360318022000701   مورخ 1403/2/26    هیات اول  /دوم موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت  ملک   
ماسال  تصرفات مالکانه بلامعارض   متقاضي  آقاي / خانم     مرتضی  وردی  لنگ فرزند   فرضعلی    
به  شماره شناسنامه 0     صادره  از   در  شش دانگ یک قطعه زمین  به مساحت 387/17     متر مربع 
مشتمل بر  ویلای  احداثی  به مساحت  115   مترمربع  پلاک فرعی  7541  از اصلی  23    مفروز  و 
مجزي  شده از  پلاک 57    فرعي  از 23   اصلي     بخش 26  گیلان، واقع در   چلمه سرا     خریداري  
از   مالک رسمي  محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز 
آگهي میشود در صورتي که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضي اعتراض داشته باشند میتوانند 
از تاریخ انتشار اولین آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ،ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایي تقدیم  نمایند بدیهي است  

درصورت  انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند  مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشارنوبت اول:6/3/ 1403تاریخ انتشار نوبت دوم :1403/6/18

مهدي معین زاده -رئیس اداره ثبت  اسناد و املاک ماسال-  از طرف  صائمه  امجدي
 م- الف:3003   -915

***
هیئت موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي 

و  واراضي  ثبتي   تکلیف وضعیت  تعیین  قانون  نامه  آیین  ماده 13  و  قانون  ماده 3  آگهي موضوع 
ساختمانهاي فاقد سند رسمي 

برابر راي شماره  140360318017002816   مورخ 1403/4/11   هیات اول  موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک  
رضوانشهر  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي   آقای / خانم   حامی برزکار  فرزند  حبیب اله   بشماره 
شناسنامه  2    صادره از  رضوانشهر   در  شش  دانگ  یک قطعه  زمین    به مساحت 349   مترمربع    
مشتمل بر  یک باب خانه   پلاک 1679   فرعی   از 16  اصلی  مفروز    و مجزي شده از پلاک  214 
فرعی از  16   اصلی   واقع در قریه    کوهستان   بخش 27 گیلان    خریداري از مالک رسمی  آقای 
/ خانم   بالا شفقتی  چروده  محرز گردیده ست لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
15 روز آگهي میشود در صورتي که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضي اعتراض داشته باشند 
میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایي تقدیم نمایند بدیهي 
است  درصورت  انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند  مالکیت صادر خواهد 

شد.تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/6/3 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/6/18
کیانوش  کیانی نژاد -  رئیس   ثبت اسناد و املاک رضوانشهر  م- الف:  913/632

دعوت از شهردار رشت در نشست اقتصادی بریکس
اولین خانه روسیه در رشت بازگشایی می شود ؛ تلاش برای جذب بازرگانان روسی 

برای سرمایه گذاری در رشت

در نشست مشترک رئیس دانشگاه علوم پزشکی گیلان با مترون ها مطرح شد؛

تاکید دکتر آشوبی بر تکریم پرستاران؛ از کاهش تعویق پرداخت 
کارانه ها تا به روزبودن اضافه کار پرستاران گیلانی

رئیس پلیس راه گیلان:تلفات جاده ای در گیلان ۱8 درصد کاهش یافت



شهردار الوند استان قزوین:
آسفالت معابر الوند در اولویت اقدامات عمرانی قرار دارد

ملاحسنی:مشکل اصلی موسیقی قزوین نبودن سالن استاندارد است

عبدیان :نمایشگاه توانمندی های صادراتی قزوین در اربیل عراق با هدف افزایش صادرات 
برگزار شد

دهباشی پور:غربالگری بیش از 30 هزار سالمند قزوینی در طرح دمانس

۱00 پروژه جهاد کشاورزی در گلستان افتتاح شد

حجم اقتصاد استان گلستان در سه سال اخیر، ۱۶ درصد بزرگتر شده است

MoeenDaily.com
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ساخت تنها کتابخانه عمومی شهر بیدستان در حال تکمیل و رفع نواقص است و ظرف چند روز آینده به بهره برداری خواهد رسید.
به گزارش ارسالی خبرنگار معین  از قزوین،محمد بیگی مدیر کل کتابخانه های عمومی  گفت: ساخت کتابخانه عمومی فردوسی شهر بیدستان با هزار و 220 متر زیربنا با هزینه ای بالغ بر 15 میلیارد تومان با مشارکت شهرداری و اداره کل کتابخانه ها در حال 

تکمیل و رفع نواقص است و در روز های آینده شاهد بهره برداری از این کتابخانه و کتابخانه روستایی نیکویه خواهیم بود.
وی افزود: پروژه شهر قشلاق و شریفیه هم تا پایان سال به بهره برداری خواهد رسید.

شنبه  3  شهریور  1403مدیر کل کتابخانه های عمومی گفت: کتابخانه سگزآباد هم بزرگترین بخش کودک را داراست و دو هفته قبل به بهره برداری رسیده است.استان 41 کتابخانه عمومی نهادی و مشارکتی دارد.
 شماره 6829 

محمد بیگی:اولین کتابخانه عمومی بیدستان در آستانه بهره برداری

رسانه ها، مردم را از مزایای قانون 
»الزام به ثبت رسمی معاملات اموال 

غیرمنقول« آگاه کنند

از وقوع جرم دادگستری  معاون اجتماعی و پیشگیری 
استان قزوین اجرای موثر قانون »الزام به ثبت رسمی 
مردم،  نیازمند همراهی  را  اموال غیرمنقول«  معاملات 
از  قانون  این  گفت:  و  دانست  رسانه ها  و  مسوولان 
سوءاستفاده از اسناد عادی و زمین خواری ها جلوگیری 

می کند.
به گزارش ارسالی خبرنگار معین  از قزوین،علی فولیان 
قانون  با موضوع »تشریح جزییات  در نشست خبری  
در  غیرمنقول«  اموال  معاملات  رسمی  ثبت  به  الزام 
برگزار  قزوین  استان  کل  دادگستری  جلسات  سالن 
شد، اظهار کرد: سال گذشته مقام معظم رهبری اعلام 
و  است  فساد  منشأ  غیررسمی  اسناد  معاملات  کردند 
دستگاه قضایی جلوی آن را بگیرد که با حمایت ویژه  
جلسات  و  کارشناسان  مستمر  پیگیری های  و  ایشان 
کارشناسی، نهایتا قانون »الزام به ثبت رسمی معاملات 
نظام  تشخیص مصلحت  مجمع  در  غیرمنقول«  اموال 
به  اجرایی  امسال جنبه  تیر ماه  از سوم  تصویب شد و 

خود گرفت.
وی اجرای قانون »الزام به ثبت رسمی معاملات اموال 
حوزه  نابسامانی های  ساماندهی  سبب  را  غیرمنقول« 
زمین و مسکن، اتمام تخلفات و سواستفاده گری ها از 
اسناد عادی و زمین خواری در اراضی ملی و جلوگیری 
از تصرفات غیرقانونی اموال تحت اختیار دولت برشمرد 
و افزود: وجود اسناد عادی سبب هرج و مرج در حوزه 
اموال غیرمنقول در کشور شده و در حال حاضر شاهد 
عادی  اسناد  به  اعتباربخشی  از  سنتی  روش  یک  تابع 
هستیم که به تدریج باید به سمت حذف تدریجی این 

اسناد باشیم و به اسناد رسمی روی آوریم.
 معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری 
رسمی  ثبت  به  »الزام  قانون  اجرای  قزوین  استان 
مردم  همرامی  نیازمند  را  غیرمنقول«  اموال  معاملات 
و مسوولان ذکر کرد و ادامه داد: مردم باید به این باور 
برسند که به عنوان دارنده اموال غیرمنقول، دولت قصد 
آنان را در آینده از هر گونه تعرض در امان  دارد مال 
نگه دارد. فعلا در مرحله تبلیغات و اطلاع رسانی هستیم 
و از رسانه ها درخواست می شود در قالب های مختلف، 
اطلاع رسانی و روشنگری لازم را به مردم داشته باشند.

فولیان اضافه کرد: برای آشنایی با مفاد قانون الزام به 
فرمانداران،  به  غیرمنقول  اموال  معاملات  رسمی  ثبت 
در  شده  اعلام  قزوین  استان  بخشداران  و  دادستان ها 
این زمینه و قانون حدنگار اقدامات لازم را انجام دهند و 
دهیاران و شوراها مکلف شده اند هر واحد دهیاری یک 
پایگاه اجتماعی جمع آوری اسناد باشد و هر دهیاری 15 
تکلیف،  تعیین  هیأت های  در  و  کند  پرونده جمع آوری 

مطرح و مراحل صدور سند صورت گیرد.
و  اختلاف  بسترساز  را  قولنامه ای  یا  عادی  اسناد  وی 
تولید پرونده قضایی عنوان کرد و گفت: این مهم سبب 
اعتباربخشی به  بدبینی مردم به حاکمیت و منتهی به 
اسناد عادی و در نتیجه تضییع حقوق عامه می شود و 
بسیاری از ناامنی ها در حوزه معاملات املاک و وقوع 

بسیاری از جرایم و دعاوی را به همراه دارد.
این مسوول قضایی افزود: 11 عنوان مجرمانه به طور 
مستقیم و غیرمستقیم مربوط به اسناد عادی است که 
شامل  را  اسناد  جعل  و  غیر، کلاهبرداری  مال  فروش 

می شود.
از وقوع جرم دادگستری  معاون اجتماعی و پیشگیری 
را  دادگستری  پرونده های  درصد   50 قزوین  استان 
مستقیم و غیرمستقیم مربوط به اعتباربخشی به اسناد 
عادی و وجود قولنامه های در دست مردم بیان کرد و 
ثبت رسمی معاملات  به  الزام  قانون  اجرای  داد:  ادامه 
اموال غیرمنقول مستلزم آموزش این قانون به مردم از 

سوی حاکمیت و نیز قانون مداری مردم است.
علت کثرت پرونده ها، ناآگاهی مردم از قوانین است

جرم  وقوع  از  پیشگیری  معاونت  وظیفه  فولیان 
بسترشناسی،  را  قزوین  استان  کل  دادگستری 
آسیب شناسی و علت شناسی و علت کثرت و فراوانی 
پرونده ها در دستگاه قضایی را ناآگاهی مردم از قوانین 
و نهادینه نشدن فرهنگ پیشگیری از جرم در بین آنان 
دانست و تصریح کرد: وظیفه آموزش به مردم وظیفه 
قوه مقننه و نمایندگان مجلس است چرا که مردم باید 
باید  بدانند چه حق و حقوق و تکالیفی دارند و سپس 
انتظار تبعیت آنان از قانون را داشته باشیم که این مهم، 
حلقه مفقوده است و باید گفت آموزش تمام قوانین را 

قوه قضاییه بر عهده دارد.
وی افزود: دستگاه قضایی دو ماموریت خیلی مهم دارد 
که می توان به احیای حقوق عامه و پیشگیری از وقوع 
جرم اشاره کرد و اداره کل بازرسی  استان هم نظارت بر 
حسن اجرای قوانین را بر عهده دارد و می طلبد رسانه ها 
در  مردم  به  متعهدانه  و  هوشمندانه  بخشی  آگاهی  در 
دستگاه  قوانین،  اجرای  زمینه  در  اطلاع رسانی  راستای 

قضایی را یاری رسانند.
از وقوع جرم دادگستری  معاون اجتماعی و پیشگیری 
قضایی  تعالی  و  تحول  سند  به  اشاره  با  قزوین  استان 
برقراری  و  مردم  به  راه خدمت  نقشه  این سند،  گفت: 

عدالت و افزایش رضایتمندی است.

سخنگوی شورای اسلامی شهر کرج 
گفت: انتظار می رود رسانه ها ضمن 
انعکاس بیشتر اخبار مدیریت شهری، 
در تبیین نیازهای شهری به شورای 

شهر کمک کنند.
شورای  سخنگوی  پور  قاسم  علی 
محمدی،  مسعود  همراهی  با  شهر 
رئیس شورای اسلامی شهر کرج و 
حسین مهاجری عضو شورا در بازدید 

از دفتر خبرگزاری ایرنا، پایگاه خبری دیده بان البرز  و روزنامه پیام سپیدار با بیان اینکه 
رسانه رکن چهارم دموکراسی است و با انعکاس مطالبات مردم به بهتر شدن وضعیت 
جامعه کمک می کند، اظهارداشت: حضور رسانه ها در جلسات شورای شهر، پرسش و 
پاسخ و نقد عملکردها و پرورش نقاط قوت و نیز تولید محتوا از عملکرد سه سال گذشته 
شورا در حوزه های مثبت و منفی کمک شایانی به شورای شهر می کند.رییس کمیسیون 
تلفیق شورای اسلامی شهر کرج افزود: اعضای شورای ششم شهر کرج به جای تعریف 
و تمجید از یکدیگر، خود و شهرداری را نقد می کنند که این موضوع به نظرم یک حسن 
و در ادوار شورا بی نظیر بوده است.قاسم پور با بیان اینکه زیر ساخت های این شهرستان 
به تناسب جمعیت آن رشده نکرده است ، گفت : امروز مهاجرت های بی رویه از زیر 
ساخت های کرج و استان البرز سبقت گرفته است، شهرستان کرج به واسطه مهاجرت 
های بی رویه در 30 سال گذشته با انفجار جمعیت مواجه بوده است.سخنگوی شورای 
اسلامی شهر کرج با اشاره به اهتمام مدیریت شهری کرج در خصوص تکمیل آزاد راه 
شهید سلیمانی افزود: بخشی از این پروژه نیمه تمام با کار جهادی در شورای ششم به 
بهره برداری رسید.قاسم پور تاکید کرد: مدیریت شهری کرج هزینه زیادی برای احداث 
این پروژه پرداخت کرده است و با توجه به اهمیت ارتباطی آن مقرر شد 50 درصد بودجه 
آن توسط دولت تامین شود.وی بیان کرد: هنوز بخشی از اقدامات اداری این پروژه برای 
بهره مندی از اعتبارات ملی باقی مانده است و انتظار می رود هر چه سریع تعیین تکلیف 
شود.رئیس کمیسیون تلفیق شورای اسلامی شهر کرج  با اشاره به بار ترافیکی سنگین در 
ورودی های کرج تاکید کرد: تکمیل این آزاد راه و مسیرهای دیگر ارتباطی از بار ترافیکی 
استان البرز می کاهد.قاسم پور توجه به گسترش حمل ونقل عمومی را اقدامی موثر برای 

کاهش بار ترافیکی در استان البرز دانست.

گزارش   معین-به  روزنامه  البرز -خبرنگار 
ارسالی خبرنگار روزنامه معین 

استان  فاضلاب  و  آب  مدیرعامل شرکت 
انشعاب   99 و  یکهزار  شناسایی  از  البرز 
غیرمجاز طی 4 ماهه نخست سال جاری 
این  اعلام  با  نامداری  داد.حمیدرضا  خبر 
آب  تأمین  راستای  در  کرد:  بیان  مطلب 
و  شبکه  حوادث  کاهش  و  پایدار  شرب 
با  مقابله  »پویش  طرح  آب،  انشعابات 
انشعابات غیرمجاز« از سال گذشته آغاز و 
با جدیت ادامه داشته است. به نحوی که از 
زمان اجرای طرح تاکنون تعداد 5 هزار و 
137 مورد انشعاب غیرمجاز توسط کارکنان 

حوزه های بهره برداری، خدمات مشترکین و درآمد و تلاشگران واحد حوادث شناسایی 
شده است.وی در ادامه افزود: طی چهار ماه گذشته امسال، تعداد یکهزار و 99 مورد 
انشعاب غیرمجاز جدید در سطح استان البرز شناسایی گردیده و تعداد 702 فقره انشعاب 
غیرمجاز به مجاز تبدیل، تعداد 602 فقره انشعاب غیرمجاز قطع و تعداد 213 مورد نیز 
قطع و رفع شده است.وی ادامه داد: هدف شرکت آبفا البرز کسب رضایت مشترکان و 
ارائه خدمات بهینه به مردم است که در این مسیر از هیچ اقدامی دریغ نشده و راه اندازی 
»پویش مقابله با انشعابات غیرمجاز« نیز در راستای پیشگیری از تضییع حقوق مشترکان 
قانونی می باشد.نامداری در خاتمه تصریح کرد: این طرح به طور مستمر و مداوم با اهتمام 

کامل تمام کارکنان ادامه خواهد داشت.

رییس سازمان جهاد کشاورزی استان قزوین 
گفت: همزمان با هفته دولت 54 طرح تولیدی 
- کشاورزی در استان قزوین افتتاح و به بهره 

برداری خواهد رسید.
به گزارش ارسالی خبرنگار معین -پورکاظم از 
قزوین، محمد حسین عطایی در این باره اظهار 
کرد: این طرح شامل 33 طرح آب و خاک، پنج 

طرح تولیدات باغی و گلخانه ای، یک طرح دام و طیور، 2 طرح صنایع تبدیلی و تکمیلی 
کشاورزی ، سه طرح منابع طبیعی و آبخیزداری و یک طرح شیلات و آبزی پروری ، 
هفت طرح عشایری ، یک طرح امور اراضی و یک طرح شهرک های کشاورزی است.

 به گفته وی : برای اجرای این طرحها در مجموع سه هزار و 213 میلیارد ریال از محل 
سرمایه گذاری بخش خصوصی، اعتبارات دولتی و تسهیلات بانکی هزینه شده است.

عطایی افزود: با افتتاح این طرح ها 233 فرصت شغلی بصورت مستقیم ، 863 فرصت 
شغلی غیر مستقیم ایجاد شده است .

وی افزود: همچنین با افتتاح طرحهای کشاورزی سه هزار رو 370 خانوار از مزایای اجرای 
این طرح ها به صورت مستقیم بهره مند می شوند.

درویشعلی حسن زاده، مدیر کل صمت  استان 
شهید  خبری  قرارگاه  سومین  در  گلستان 

همدانی؛ 
 11 در  واحد   38 دولت  هفته  در  امسال 
با  همت   1.57 سرمایه گذاری  با  شهرستان 

اشتغال 650 نفر افتتاح می شود
از هفته دولت پارسال تاکنون 137 فقره پروانه 

بهره برداری به ارزش بیش از 4 هزار میلیارد تومان صادر شده است.
در صدور جواز تاسیس نیز 395 فقره جواز تاسیس در بازه یک سال گذشته در گلستان 
صادر شده که حجم سرمایه گذاری در این جواز تاسیس ها، 76 هزار میلیارد تومان با 

پیش بینی اشتغالزایی برای 8960 نفر است
امسال تاکنون اشتغال 6 هزار و 86 نفر در سامانه رصد ثبت شده است

در یک سال گذشته 24 واحد صنعتی با اشتغال 275 نفر و حجم سرمایه گذاری 354 
میلیارد تومان به چرخه تولید برگشت.

حجم صادرات از گمرکات استان گلستان در یک سال گذشته 347 میلیون دلار بود ، این 
شاخص از هفته دولت پارسال تاکنون، با رشد 41 درصد همراه بوده، همچینن از لحاظ 

وزنی با 539 هزار تن صادرات به رشد 29 درصدی رسیده است.

کارت خودرو سواری سیستم سواری  کیا سراتو 2000 تیپ  وای دی  رنگ سفید روغنی 
به شماره انتظامی 599ق 52ایران 10 وبه شماره موتورG4NAFH526694 و شماره 
شاسی KNAFZ417BG5474282 بنام اکرم السادات عسکری زاده مفقود گردیده 

و از درجه اعتبار ساقط می باشد

شهردار الوند گفت: برای ترمیم و بهسازی معابر این شهر بیش از 20 هزار 
تن آسفالت توزیع می شود.

به گزارش ارسالی خبرنگار معین از قزوین،خلج طایفه شهردار الوند  قزوین 
گفت: بر اساس طرح بازآفرینی معابر خاکی و معابری که آسفالت آنها 

فرسوده شده بخشی از قیر این معابر تامین شده است.
دیوارها،  و  معابر  زیباسازی  شهدا،  گلزار  ساماندهی  کرد:  اضافه  وی 
ساماندهی تابلو ها و علائم رانندگی، تعویض سطل زباله، اجرای پیست 

اتومبیل رانی و چندنین طرح دیگر از دیگر پروژه های انجام شده است.
شهردار الوند همچنین از آغاز عملیات عمرانی بوستان بانوان شهر الوند 

خبر داد.
خلج طایفه در ادامه برنامه با اشاره به جمع آوری سگ های ولگرد در 
با  داد  قرار  و  الوند  اساس رسالت شهرداری  بر  بیان کرد:  سطح شهر 
پیمانکار 104 قلاده سگ زنده گیری شده است که به کمپ های خارج 

از استان منتقل می شوند.
وی انتقال این سگ ها از برخی از شهر ها به شهر های دیگر و رهاسازی 
غیرقانونی شبانه این سگ ها را چالش و معضل بزرگ شهرداری بیان 

کرد.
شهرداری الوند در پاسخ به سوال یکی از شهروندان الوندی در خصوص 
سرعت گیر ها اظهار داشت:ایجاد یا جمع آوری سرعت گیر ها معمولًا 
با تصویب شورای ترافیک شهرستان انجام می شود و شهرداری پس 
از دریافت پیشنهادات شهروندان موضوع را در شورای ترافیک مطرح 

می کنند و در نهایت در صورت تصویب شورای ترافیک در این راستا 
اقدام می شود.

خلج طایفه در خصوص رنگ آمیزی سرعت گیر ها نیز بیان کرد: به 
علت تردد و رفت آمد خودرو ها به مدت 2 ماه رنگ سرعت گیر ها از 

بین می رود.
وی گفت: الوند اولین شهر در استان قزوین و دومین یا سومین شهر 
در کشور است که اجرای طرح پایش تصویری به صورت کامل انجام 

شده است.
شهردار الوند درباره حفاری های شهر الوند هم گفت: این کنده کاری ها به 
منظور اجرای فیبر نوری توسط شرکت های ایرانسل و شاتل انجام شده 
است و حفاری ها توسط دستگاه ترینچر در کمترین عمق انجام می شود.

خلج طایفه افزود: پس از اجرای پروژه ها ترمیم آسفالت انجام می شود.
طایفه  خلج  که  بود  دیگری  موضوع  مهرگان  به  الوند  اتوبوس  خط 
تحویل  در  تعویق  علت  به  افزود:  و  کرد  اشاه  آن  به  الوند  شهرداری 
اتوبوس های خریداری شده توسط شهرداری از وزارت کشور به علت 

پاره ای مشکلات هنوز انجام نشده است.

اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قزوین  معاون هنری و سینمایی 
و  استاندارد  سالن  نبودن  قزوین  در  موسیقی  عرصه  اصلی  مشکل  گفت: 

مناسب جهت برگزاری آن از جمله اجرای کنسرت است.
هنری  معاون  ملاحسنی  قزوین،امیر  از  معین   خبرنگار  ارسالی  گزارش  به 
و سینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قزوین گفت: ارزیابی 
توسط  هستند،  موسیقی  کنسرت های  برگزاری  متولی  که  سالن هایی  اولیه 
صورت  انتظامی  اماکن  همچنین  و  ارشاد  کل  اداره  مجموعه  کارشناسان 
می گیرد و در صورت تایید، این سالن ها می توانند میزبان کنسرت ها باشند، 

اما متاسفانه خلاء زیرساخت های موسیقی کاملا در قزوین حس می شود.
با  المللی  بین  نمایشگاه  مجموعه  و  ایرانیان  سالن   2 تنها  داد:  ادامه  وی 
کنسرت های  اجرای  برای  قزوین  شهر  در  صندلی   800 تا   700 ظرفیت 
خمینی  امام  عمومی  کتابخانه  سالن  یک  همچنین  و  دارد  وجود  موسیقی 
)ره( نیز برای برگزاری اجرای کنسرت های بومی و پژوهشی مشخص شده 
به  برای مشتاقان  از کیفیت درخور توجهی  اینها  است که متاسفانه تمامی 

موسیقی برخوردار نیستند.
ملاحسنی ادامه داد: این در حالی است که نبودن سالن استاندارد در سطح 
کیفی اجرای موسیقی نیز بسیار تاثیرگذار است و محدودیت هایی را نیز ایجاد 

می کند، از این رو نیازمند به این هستیم تا در برنامه ریزی و تصمیم گیری 
هایمان در این زمینه به صورت جدی تر ورود پیدا کنیم.

به گفته این مسئول، قزوین هنرمندان بنام و فرهیختگان ارزشمند بسیاری 
را در دامان خود پرورانده است که نام و هنرشان در سراسر کشور و خارج 
حوزه  مشکلات  اگر  و  هست  و  بوده  ساری  و  جاری  دیار  این  مرز های  از 
موسیقی این استان بیشتر احصا شود به روند بهتر این عرصه هنری کمک 

شایانی خواهد کرد.
اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قزوین  معاون هنری و سینمایی 
تاکید کرد: با وجود این مشکلات، اما سال گذشته و امسال نیز قبل از ایام ماه 
محرم و صفر اکثر خوانندگان کشوری و استانی کنسرت هایی را در قزوین 
داریم  و سعی  گرفت  قرار  استان  مردم  اغلب  توجه  مورد  که  کردند  برگزار 
رفع مشکلات  درصدد  استان،  موسیقی  با همکاری شورای مشورتی حوزه 

موجود برآییم.

رئیس اتاق بازرگانی استان قزوین گفت: برپایی نمایشگاه توانمندی های صادراتی 
استان در اربیل عراق با هدف افزایش صادرات استان و تحقق چشم انداز ترسیم 

شده با دستاوردهای خوبی برگزار شد.
به گزارش ارسالی خبرنگار معین از قزوین، نود وهفتمین شورای گفتگوی دولت 
و بخش خصوصی استان قزوین با حضور علی رحمانی معاون اقتصادی استاندار، 
مهدی عبدیان رئیس اتاق بازرگانی، رستمی مدیر کل سازمان صمت، فلاح 
صفری مدیر پیشگیری از وقوع جرم دادگستری وجمعی از مسوولین ذی ربط  

درسالن جلسات استانداری برگزارشد.
گزارشی  ارائه  با  جلسه  این  در  قزوین  بازرگانی  اتاق  رئیس  عبدیان  مهدی 
از نمایشگاه توانمندی های صادراتی استان قزوین در اربیل عراق گفت: این 
نمایشگاه در راستای معرفی توانمندی صنعتی و کشاورزی و گردشگری استان 

در اقلیم کردستنان برپا شد و مورد توجه فعالان اقتصادی این اقلیم قرار گرفت.
وی بیان کرد: این نمایشگاه با اهداف افزایش صادرات غیر نفتی و صدور کالا 
به بازارهای جدید صورت گرفت و با توجه به موقعیت اقلیم کردستان عراق در 
واردات و صادرات کالا این نمایشگاه نقش موثری در بازاریابی و ایجاد ارتباط دو 

سویه میان فعالن اقتصادی قزوین و اقلیم داشت.
با  ارزی  درآمدهای  ایجاد  و  تولیدی  عبدیان تصریح کرد: معرفی محصولات 

برگزاری نمایشگاه اربیل توسط اتاق بازرگانی قزوین یک اقدام ارزشمند و ماندگار 
بود که امیدواریم تداوم داشته باشد.

رئیس اتاق بازرگانی قزوین یادآورشد: امیدوارم توانسته باشیم درراستای تحقق 

راهبرد صادرات یک میلیارد دلاری استان قزوین زمینه و بستر مناسبی برای 
معرفی توانمندی های این استان صنعتی، کشاورزی و گردشگری ایجاد کنیم.

نمایشگاه توانمندی های صادراتی قزوین در اربیل عراق با هدف افزایش صادرات 
برگزار شددر این نشست دو دستورجلسه پیگیری شد و در خصوص دستورالعمل 
نحوه انجام و تائیدیه ثبت سفارشات ارزی واحدهای تولیدی و بازرگانی و سهمیه 
ارزی سال 1403 و بررسی مصادیق مجوزهای خلاف واقع موضوع جزء 4 بند 
بازرگانی، طاهرخانی  اتاق  رئیس  فاروفی مشاورگمرکی  توسط  دو  ماده  »پ« 
و جباری روسای کمیسیون های حقوقی و اقتصادی و تجارت وگمرک اتاق 

بازرگانی مطرح شد. 
براساس پیشنهاد بخش خصوصی مقرر شد برای دریافت مصوبات ملی و استانی، 
چنانچه در زمان اعتبار ثبت سفارش با رویه بانکی، حسب مورد گشایش اعتبار 
اسنادی، ثبت وصولی )برات( اسنادی یا پایان مهلت رفع تعهد ارزی حواله های 
ارزی که توسط بانک مرکزی یا وزارت جهاد کشاورزی برای کالاهای کشاورزی 
موضوع تبصره 4 این ماده با هماهنگی بانک مرکزی تعیین و به وزارت صمت 

اعلام می شود معتبر باشد.
همچنین مقررشد اتاق بازرگانی اولویتهای تخصیص ارز و ارائه تسهیلات به 
واحدهای تولیدی واجد شرایط را در گزارشی ارائه کرده و در جلسه آینده ارائه کند.

مدیرکل بهزیستی قزوین گفت: 30 هزار و 88 سالمند قزوین در طرح غربالگری 
اختلال حافظه »دمانس« مورد آمایش قرار گرفتند که از این تعداد 6 هزار و 394 

مورد مشکوک تشخیص داده شدند.
به گزارش ارسالی خبرنگار معین -پورکاظم از قزوین،علی دهباشی پور دراین باره  
اظهار کرد: طرح شناسایی اختلالات شناختی دمانس )آلزایمر( در سالمندان 60 
تا 75 سال کشور با اهداف افزایش سطح آگاهی جامعه نسبت به دمانس، علایم 
هشدار دهنده، غربالگری زود هنگام، تشخیص و پیگیری درمان در 2 استان 

قزوین و یزد به صورت پایلوت اجرایی شد.
وی ادامه داد: جمعیت تحت پوشش طرح دمانس در این گروه سنی براساس آمار 
اخذ شده، 113 هزار و 450 نفر در قزوین قرار دارند که 30 هزار سالمند از این 

تعداد برای سال اول تحت پوشش این طرح قرار می گیرند.
دهباشی پور تصریح کرد: دمانس نوعی اختلال مغزی پیشرونده و ناتوان کننده 
بوده و مشکلاتی چون نقص در تکلم، اشکال در شناخت افراد و مکان های است که با اثرات عمیق بر حافظه، تفکر، رفتار و توانایی مراقبت از خود همراه 

آشنا، اختلال در عملکرد، برنامه ریزی، نوآوری، سازماندهی و استدلال انتزاعی 
ایجاد می کند.

به گفته این مسوول، همچنین این سندرم با علایم روانشناختی و رفتاری مثل 
کاهش کنترل تکانه های پرخاشگری و تهاجم یا سرخوشی بی دلیل و نامناسب، 

هذیان و توهم بروز می کند.
وی با اشاره به اینکه 119 کارشناس روانشناس و پرستار برای اجرای این طرح 
انجام تست های  ایران جهت  آلزایمر  انجمن  از  توسط مدرسان معرفی شده 
غربالگری آموزش دیده اند، تاکید کرد: این تعداد در 40 پایگاه ثابت و سیار در 

روستاها و یا با مراجعه به درب منازل، کار غربال را انجام می دهند.
مدیرکل بهزیستی استان قزوین خاطرنشان کرد: طرح غربالگری اختلال حافظه 
در استان قزوین از طریق فراخوان اطلاع  رسانی شده و سالمندان می توانند با 
مراجعه به پایگاه های فعال ثابت و سیار شهری و روستایی و برای حفظ سلامتی 

و کاهش هزینه های خود به صورت رایگان بهره مند شوند.

محمد برزعلی رییس سازمان جهاد کشاورزی استان گلستان در سومین قرارگاه 
خبری شهید همدانی؛ 

 100 پروژه عمرانی و سرمایه گذاری جهاد کشاورزی در گلستان با 965 میلیارد 
تومان در هفته دولت امسال بهره برداری می شود 

افتتاحات امسال 1101 نفر اشتغال مستقیم و بیش از 5 هزار خانواده برخوردار 
خواهد داشت

حفظ منابع طبیعی و آب و خاک برای ما بسیار مهم است و هدف ما پایداری 
تولید است 

طی دولت سیزدهم توانسته ایم رتبه اول تولید کلزا، توتون، گوشت مرغ، زیتون 
را کسب کرده ایم.

رتبه دوم گندم و چغندر قند کشور را دارا هستیم
27واحد تولیدی با سرمایه گذاری 100 میلیارد تومان و اشتغال 266 نفر احیا شد 
3800 میلیارد تومان سرمایه گذاری برای 7 هزار طرح کشاورزی و ایجاد بیش از 

8 هزار فرصت شغلی صورت گرفت
رتبه نخست کشور در بیمه محصولات کشاورزی را کسب کردیم 

توجه به امنیت غذایی بگونه ایست که افزایش بهره وری در واحد سطح، افزایش 
تولید  محور،  سلامت  مرغ  تولید  کشاورزی،  محصولات  افزوده  ارزش  سهم 
محصولات گلخانه ای، افزایش تولید محصولات ارگانیک، کاهش فرسایش 
خاک، افزایش تشکیل تعاونی های کشاورزی ، احداث جاده های بین مزارع 

را در برنامه داریم

علی نورانی رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان گلستان در سومین قرارگاه خبری شهید همدانی؛ 
 79 درصد مطالبات گندمکاران گلستان پرداخت شده در حالیکه میانگین پرداخت مطالبات گندمکاران در کشور 59 درصد 

است.
 ارزش محصولات کشاورزی گلستان تا پایان شهریور ماه امسال به35.5 هزار میلیارد تومان می رسد که افزایش بارش ها و 

مبارزه مطلوب با بیماری ها و آفات گیاهی در کسب این نتیجه موثر بود.
 بیش از 31 هزار میلیارد تومان اعتبار طی سه سال گذشته به گلستان اختصاص پیدا کرد و صرف امور عمرانی شده که 47 

درصد از این اعتبار مربوط به یک سال اخیر است.
 بیش از 10 هزار میلیارد تومان اعتبار در حوزه آب و برق و حدود 3.8 هزار میلیارد تومان صرف عملیات عمرانی حوزه راه ، 
2.1 هزار میلیارد تومان در حوزه بهداشت و درمان، 1.2 هزار میلیارد تومان برای توسعه مدارس، بیش از 440 میلیارد تومان 

در حوزه شهرک های صنعتی هزینه شده است.
در حال حاضر عملیات عمرانی در بیش از 700 روستای گلستان در حال انجام است

رسانه ها در تبیین نیازهای شهری به 
شورای شهر کمک کنند

 طی 4 ماه ابتدای سال جاری:
بیش از ۱000 انشعاب غیرمجاز آب در استان البرز 

شناسایی شد

54طرح کشاورزی در استان قزوین
 افتتاح می شود 

38 واحد صنعتی در هفته دولت افتتاح می شود 
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اجتماعی وسلامت

در یک تبصره  لایحه حجاب بحثی درباره تذکر به افراد بی حجاب یا بد حجابی است که هویت شان نامعلوم است یا بنایی به همکاری در این خصوص ندارند، 
در مصوبه مجلس نوشته شده بود که »در این شرایط دلالت شود به مقر نیروی انتظامی«؛ که این موضوع به درستی از سوی شورای نگهبان مورد ایراد قرار 
گرفت.عضو کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس شورای اسلامی با اشاره به رفع ایراد شورای نگهبان به لایحه عفاف و حجاب گفت: در اصلاحیه کمیسیون 
حقوقی آمده است که در مورد بازداشت افراد بی حجاب یا بد حجاب که برای تعیین هویتشان بنای همکاری ندارند، نیروی انتظامی حق دخالت ندارد و باید 
حتماً با اجازه دادستان یا جانشین او اقدام انجام شود.سید کریم معصومی در گفت وگو با ایسنا به ارائه توضیحاتی درباره آخرین تغییر و تحولات درباره لایحه 
حمایت از خانواده از طریق ترویج فرهنگ عفاف و حجاب پرداخت و گفت: شورای نگهبان در آخرین اظهار نظر خود درباره لایحه عفاف و حجاب به یکی از 

تبصره های این لایحه ایرادی وارد کرد که این تبصره در جلسه اخیر کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس که هفته گذشته برگزار شد، مورد اصلاح قرار گرفت 
و لایحه مجدداً جهت بررسی به شورای نگهبان ارسال شد.نماینده مردم فومن و شفت در مجلس درباره جزئیات تبصره مورد ایراد شورای نگهبان اظهار کرد: 
در یکی از تبصره های لایحه عفاف و حجاب بحثی درباره تذکر به افراد بی حجاب یا بد حجابی است که هویت شان نامعلوم است یا بنایی به همکاری در 
این خصوص ندارند؛ در مصوبه مجلس ابهامی وجود داشت و نوشته شده بود که در این شرایط دلالت شود به نیروی انتظامی که این موضوع به درستی از 
سوی شورای نگهبان مورد ایراد قرار گرفت.این عضو کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس افزود: در اصلاحیه کمیسیون حقوقی آمده است که در این گونه 

موارد نیروی انتظامی حق دخالت ندارد و باید حتماً با اجازه دادستان یا جانشین او اقدام انجام شود.

ایراد اخیر شورای نگهبان به لایحه حجاب؛ »نیروی انتظامی اجازه بازداشت افراد بی حجاب را ندارد«

شنبه  3 شهریور  1403
 شماره 6829

تحلیل روزهواشناسی

جنگ غزه و پس لرزه ها در قفقاز در گفتگو با دکتر موسوی مطرح شد: 
فاضلاب های صنعتی گیلان؛ 

تهدیدها و راهکارهای پیش  رو

صاحب مقصودی
گیلان،  استان  رودخانه های  آلودگی  اصلی  علت 
شدت  اما  است؛  شهری  فاضلاب  غیراصولی  دفع 
به  صنعتی  فاضلاب های  دفع  از  ناشی  پیامدهای 

مراتب بیشتر از فاضلاب شهری است.
رودخانه های  به  گیلان  کارخانه های  پساب  ورود 
فلزات  شیمیایی،  مواد  علت  به  استان،  متعدد 
آن ها  در  موجود  میکروبی  آلودگی های  و  سنگین 
مانند  را  متنوعی  معضلات  و  مشکلات  می تواند 
آلودگی آب های سطحی و زیرزمینی )نفوذ آلودگی  
منفی  اثرات  رودخانه ها(،  و  زیرزمینی  آب های  به 
میر  و  مرگ  زیستی،  تنوع  )کاهش  اکوسیستم  بر 
ماهی ها و سایر موجودات آبی(، خطرات بهداشتی 
بیماری های  و  پوستی  )مشکلات  انسان ها  برای 
عفونی به علت مصرف آب آلوده(، کاهش بهره وری 
کشاورزی )کاهش کیفیت محصولات کشاورزی و 
خطرات بهداشتی(، مشکلات اقتصادی )هزینه های 
پاکسازی و ترمیم منابع آبی آلوده(، اثرات اجتماعی 
قوانین  نقض  و  مردمی(  اعتراضات  و  )نارضایتی 
محیط زیستی ایجاد کند و پیامدهای متأثر از آنها 

نیز می تواند تا چند سال ادامه داشته باشد.
فاضلاب های  نبودن سیستم تصفیه  کافی 

صنعتی در گیلان
ایسنا  خبرنگار  با  گفت وگو  در  موسوی  سیدجواد 
زیرزمینی  آب های  آلودگی  میزان  بررسی  درباره 
پساب   ورود  به دلیل  استان  آبی  منابع  سایر  و 
کارخانه ها، اظهار کرد: براساس توزیع کارخانه ها و 
منابع آلوده کننده آب ها در استان و همچنین متغیر 
احتمال  و  میزان  زیرزمینی،  آب های  سطح  بودن 
آلودگی آب های زیرزمینی در گیلان متفاوت است. 
عضو هیئت علمی پژوهشکده محیط زیست جهاد 
نبودن  کافی  یا  نداشتن  علت  به  گفت:  دانشگاهی 
و  استان  در  صنعتی  فاضلاب های  تصفیه  سیستم 
از  بالا بودن سطح آب های زیرزمینی، در بسیاری 
تهدید  شدت  به  زیرزمینی  آب های  کیفیت  نقاط 

می شود.
وی با اشاره به مطالعاتی که درباره منابع آب استان 
است،  رسیده  چاپ  به  معتبر  مجلات  در  گیلان 
چاه های  بعضی  در  مطالعات  این  براساس  افزود: 
که  شده  مشاهده  سنگین  فلزات  آلودگی  استان، 

ناشی از فاضلاب های صنعتی است.
راهکارهای کاهش آلودگی آب های گیلان

عضو هیئت علمی پژوهشکده محیط زیست جهاد 
آلودگی  کاهش  راهکارهای  درباره  دانشگاهی 
بیان  کارخانه ها،  پساب  از  ناشی  استان  آب های 
کرد: پساب  کارخانه ها در صورت ورود به آب های 
سطحی یا زیرزمینی باعث تغییر کیفیت این آب ها و 

افزایش غلظت پارامترهای مختلف می شود.
موسوی ادامه داد: برای کاهش این مشکلات باید 
اقدامات جدی با هدف کنترل و مدیریت پساب های 
صنعتی از جمله تصفیه مناسب پساب ها قبل از ورود 
فرآیندهای  بهینه سازی  آب،  منابع  و  رودخانه ها  به 
تولید با هدف کاهش مصرف آب یا استفاده مجدد 
صنایع،  خروجی  مستمر  پایش  و  نظارت  آب،  از 
آموزش و آگاهی بخشی کارکنان کارخانه ها و مردم 
مقررات  و  قوانین  تقویت  زیست،  محیط  حوزه  در 
غیرمجاز  تخلیه  کاهش  هدف  با  زیستی  محیط 
حوزه،  این  در  سنگین تر  جریمه های  و  پساب ها 
استفاده  و  بین المللی  و  ملی  همکاری های  توسعه 
مدیریت  زمینه  در  نقاط  سایر  در  موفق  تجارب  از 
در  سرمایه گذاری  به  تشویق  صنعتی،  پساب های 
مناطق  ایجاد  و  فاضلاب  تصفیه  زیرساخت های 

صنعتی پاک انجام شود.
وی پایش مستمر مناطق و صنایع مستعد آلودگی و 
استفاده از راهکارهای اجرایی متناسب با هر صنعت 
خارج  و  داخل  در  موفق  صنایع  از  الگوبرداری  با 
که  دانست  مناسبی  راهکارهای  جمله  از  را  کشور 
را  استان  چالش های  توجهی  قابل  به طور  می تواند 

در این زمینه حل کند.
آلاینده  صنایع  به  نوین  روش های  ارائه 

زیتون 
عضو هیئت علمی پژوهشکده محیط زیست جهاد 
تعامل پژوهشکده محیط زیست  دانشگاهی درباره 
با نهادهای مرتبط در این زمینه، گفت: پژوهشکده 
محیط زیست در راستای رسالتی که در این حوزه 
زیست،  محیط  مانند  مسئول  ارگان های  با  دارد 
تعامل  صنعتی،  شهرک های  شرکت  و  صمت 
معتمد  آزمایشگاهی  خدمات  ارائه  با  سازنده ای 
محیط زیست، برگزاری کارگاه های آشنایی صنایع 
با روش های جدید تصفیه فاضلاب ها، مشاوره های 

تخصصی در زمینه تصفیه و ... دارد.
استان  مهم  بسیار  چالش های  از  یکی  موسوی 
گیلان را تصفیه فاضلاب صنایع زیتون دانست و 
اداره  همکاری  با  زیست  محیط  پژوهشکده  افزود: 
شهرستان  فرمانداری  و  استان  زیست  محیط  کل 
رودبار، با ارائه روشی نوین در حال مذاکره با صنایع 
آلاینده است و در این راستا جلسات و بازدیدهایی 

انجام شده است.

تحولات قره باغ، زمینه هایی را برای هم صدایی ایران و آذربایجان فراهم کرده است؛ هرچند 
گزاره های چون رقابت قدرت هایی چون ترکیه در کنار تنش ها در خاورمیانه می تواند برای هر 

دو بازیگر چالش ساز باشد.
اخیر چرخه  در سال های  آذربایجان؛ همسایه شمال غربی اش،  و  ایران  اکوایران،  به گزارش 

کاملی از تحولات ژئوپلیتیکی را پشت سر گذاشته اند.
به نوشته اقتصادنیوز، مانورهای نظامی و تهدید به قطع روابط دیپلماتیک، حواشی ادعایی را به 
دنبال داشت. اما حالا این دو بازیگر بیش از هر زمان دیگر به یکدیگر نزدیک شده اند. ماه 
ژوئیه، آذربایجان سفارت خود در ایران را بازگشایی و بدین طریق پس از سه سال تنش، فرایند 
مصالحه با تهران را تکمیل کرد. با انتخاب مسعود پزشکیان به عنوان رئیس جمهوری ایران، 
رهبران دو کشور با یکدیگر تماس تلفنی داشتند و با اشاره به ریشه های مشترک مذهبی و 

فرهنگی، دوستی و برادری بر گسترش روابط تهران و باکو تاکید کردند.
تلاش ها برای بهبود روابط پیش از شهادت ابراهیم رئیسی رئیس جمهور ایران در ماه مه آغاز 
شد. در آن بازه زمانی وزرای امور خارجه ایران در سفرش به آذربایجان با همتای خود رایزنی 
داشت و دو کشور در باب موضوعات مختلف چون احداث سد ذخیره مشترک بر روی رودخانه 
می نشست  ماه  آن،  دنبال  به  کردند.  توافق  می شود،  تلقی  مشترک  مرز  عنوان  به  که  ارس 

مشترکی برگزار شد که هدفش افتتاح تاسیسات برق آبی در روخانه ارس بود.
مزایای تعامل تهران و باکو

به نوشته مرکز مطالعات سیاسی اروپا امروز ایران و آذربایجان از بهبود روابط سود خواهند برد. 
یکی از مشوق های اصلی تعامل میان دو بازیگر، کریدور حمل ونقل بین المللی شمال-جنوب 
)INSTC( است که از بنادر بالتیک و خزر روسیه به ایران و هند می رود و به آذربایجان 

به عنوان منطقه ترانزیت کلیدی متکی است.
براساس  است.  ترافیک  رشد  کلید  آذربایجان  دارد،  وجود  جایگزین  مسیرهای  که  حالی  در 
آمارهای اخیر، گسترش این کریدور نشان می دهد که تجارت بین روسیه و ایران در چهار ماهه 
اول سال 2024 نسبت به سال قبل 48 درصد رشد داشته است. همچنین رشد روابط تجاری 

آذربایجان-روسیه و آذربایجان-ایران نیز گزارش شده است.
نیاز برای اتصال سیستم های ریلی  همچنین در فرایند راه آهن رشت-آستارا، راه آهن مورد 
ایران و آذربایجان، پیشرفت هایی حاصل شده است. آشتی تهران و باکو با اهداف گسترده تر 
دارد؛  مطابقت  همسایه،  کشورهای  با  دوستانه تر  روابط  تقویت  برای  ایران  خارجی  سیاست 
سیاستی که در قابش سازش ایران با عربستان سعودی در مارس 2023 و تلاش های مشابه با 

دیگر کشورهای عرب خلیج فارس، قابل تبیین است.
بازی بازیگران تازه نفس در قره باغ

با این حال به ادعای این موسسه مطالعاتی، ایران نگران است که پیروزی آذربایجان در مناقشه 
قره باغ کوهستانی موازنه قدرت منطقه ای را تغییر دهد.

شکست ارمنستان برای ترکیه که اکنون مشتاق بازگشایی کریدور زنگزور است -کریدوری که 
از مرزهای این کشور از طریق منطقه نخجوان آذربایجان، در سراسر ارمنستان و آذربایجان 
امتداد دارد- یک موهبت بود. این مسیر از طریق خطوط حمل و نقل شمال به جنوب ارمنستان 
به ایران از شرق به غرب می گذرد. این کریدور از منظر استراتژیک قابل تامل است زیرا یک 
قدرت متخاصم می تواند پیوند زمینی ایران را با بخش عمده ای خاک ارمنستان، متحدش، 

قطع کند.
به ادعای این موسسه مطالعاتی، مسئله اسرائیل نیز مشکل ساز است. با افزایش تنش ها میان 
تل آویو و تهران حتی پیش از جنگ غزه، تعامل باکو و تل آویو بالاخص در حوزه انرژی به 
عنوان یک عامل تحریک  کننده برای تهران عمل کرد. اسرائیل نه تنها تسلیحات حیاتی برای 
جنگ قره باغ تهیه کرده، بلکه طبق گزارش ها در سال 2010 به پایگاه های هوایی آذربایجان 

نیز دسترسی پیدا کرده است.
پس لرزه های جنگ در غزه

زمانی که ادعا شد مسعود پزشکیان، هدف قرار دادن دارایی های اسرائیل در آذربایجان را به 
عنوان راهی برای پاسخ به ترور اسماعیل هنیه پیشنهاد داده، اسرائیل از پرسنل خارج از وظیفه 
نیز فورا هرگونه حضور  باکو  تا بلافاصله گرجستان و آذربایجان را ترک کنند.  خود خواست 
نظامی اسرائیل را تکذیب کرد. شاهدی وجود ندارد که نشان دهد نزدیکی ایران و آذربایجان بر 

روابط باکو و اسرائیل تاثیر خواهد داشت.
در عوض، ایران واقعیت های منطقه ای را به خوبی به رسمت شناخته است. به ادعای ناظران 
باکو  با  تا  ایران به دنبال آن است  باغ توسط آذربایجان در ماه سپتامبر،  بازپس گیری قره  با 
زمینه های بیشتری برای همکاری تعریف کرده و همزمان تعاملش با این کشور همسایه را 
تقویت کند.. این امر به ویژه در بازه زمانی کنونی که ایران بر جنگ در غزه و لبنان متمرکز 
شده، قابل توجه است؛ جایی که رقابت با اسرائیل ممکن است به نقطه خطرناکی برسد. این 

امر مستلزم انحراف منابع عظیم دیپلماتیک و اقتصادی است.
رای آذربایجان، بهبود روابط با ایران ممکن است به متعادل کردن روابط تیره خود با کشورهای 
اروپا  اتحادیه  با  به طور گسترده تر  و  تسلیحات می دهد  ارمنستان  به  فرانسه که  مانند  غربی 
)EU( کمک کند. هر دو کشور در محدود کردن نفوذ غیرمنطقه ای در قفقاز جنوبی علاقه 
دارند و هر دو از طرح موسوم به 3+3 حمایت می کنند که شامل سه کشور قفقاز جنوبی و 

همسایگان بزرگتر روسیه، ایران و ترکیه است.
از همکاری و تنش  ترکیبی  آذربایجان  و  ایران  روابط  اتحاد جماهیر شوروی،  پایان  زمان  از 
بوده است. با این وجود، به نظر می رسد که مصالحه کنونی حداقل در حال حاضر روی زمین 
محکمی تعریف شده است. پروژه های منطقه ای و بی ثباتی حاکم بر خاورمیانه، تهران و باکو را 
به هم نزدیک تر می کند. البته تا مادامی که در باب مسائلی چون صلح با ارمنستان و تنش های 

بلندمدت و فزاینده با اسرائیل راهی بلند مدت داشته باشند.

سند،برگ سبز )شناسنامه( و کارت خودروی  سواری-هاچ بک پژو 206 
نقره ای مدل 1383،شماره انتظامی 823 ص 74 ایران 49 به شماره موتور 
3346674 و شماره شاسی 83655024 به نام صابر یاوری خوب مفقود 

گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد

 BRILLIANCE برگ سبز (شناسنامه( و کارت خودروی سواری سایپا تیپ
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گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد

برخی اشخاص 25 سال است که به دلیل رد مال در زندان حضور دارند
تعیین  بر ضرورت  تاکید  با  تهران  استان  دادگستری  کل  رئیس 
برخی  گفت:  طولانی مدت  ماندگاری  دارای  زندانیان  تکلیف 
اشخاص 25 سال است که به دلیل رد مال در زندان حضور دارند؛ 
سئوال این است که آیا بعد از 25 سال نمی توان در خصوص معسر 

بودن یا نبودن این زندانی تصمیم گیری کرد؟
القاصی  علی  تهران،  استان  کل  دادگستری  از  ایرنا  گزارش  به 
کاهش  و  زندانیان  ساماندهی  ستاد  نشست  چهارمین  در  مهر 
حسینی،  اربعین  فرارسیدن  گرامی داشت  ضمن  کیفری  جمعیت 
نفس حضور قاضی در محل زندان را دارای موضوعیت دانست و 
افزود: زمانی که قاضی در شعبه مشغول به رسیدگی به پرونده ها 
فرد  بر وضعیت  باید  تمرکزی که  است  است ممکن  مراجعان  و 
زندانی وجود داشته باشد، شکل نگیردغ از اینرو زمانی که قاضی 
زندانی حضور  نگهداری  محل  در  و  می شود  خارج  کار  محل  از 
پیدا می کند، به طور کامل دغدغه نسبت به زندانیان شکل خواهد 
گرفت و شرایط فرد زندانی بیشتر درک می شود و قاضی اهتمام 

بیشتری نسبت به امورات زندانیان پیدا می کند.
رئیس کل دادگستری استان تهران تأکید کرد: همکاران قضایی 
باید به نحوی برنامه ریزی کنند که در طول ماه حداقل یک بار در 
زندان حضور پیدا نمایند و تأکید بر این است که قضات، بازپرسان 
و مقامات قضایی که با تصمیم آن ها فرد یا افرادی در زندان به 
سر می برد، همواره وضعیت این زندانیان را مورد نظارت و رصد 

قرار دهند.
از سوی قضات  زندانیان حتی  با  اینکه ملاقات  به  اشاره  با  وی 
است،  اهمیت  حائز  نیز  کیفری  مسئولیت  تعیین  در  تجدیدنظر 
اظهار داشت: جای پرونده های زندانی دار در کمد نیست بلکه این 
پرونده ها همواره باید روی میز قضات قرار داشته باشد تا احیانا 

دچار فراموشی و اطاله نشود.
وضعیت زنان زندانی در مقایسه با زندانیان مرد به مراتب متفاوت 
است و این وضعیت نگاه خاص و متفاوت تری را می طلبد و بر 
همین اساس ضرورت دارد تا نسبت به زندانیان زن در چهارچوب 

قوانین و مقررات با تسامح و تساهل بیشتری برخورد شود.
قضایی،  واحدهای  مدیران  مسئولیت  کرد:  تصریح  مهر  القاصی 
دادستان ها  و  قضایی  حوزه های  روسای  و  مجتمع ها  سرپرست 
از  بیشتر  باید  و  است  مراتب سنگین تر  به  زندانیان  در خصوص 

سایرین در رسیدگی به امور زندانیان دغدغه داشته باشند.
زنان  وضعیت  کرد:  تاکید  تهران  استان  دادگستری  کل  رئیس 
زندانی در مقایسه با زندانیان مرد به مراتب متفاوت است و این 
وضعیت نگاه خاص و متفاوت تری را می طلبد و بر همین اساس 
و  قوانین  چهارچوب  در  زن  زندانیان  به  نسبت  تا  دارد  ضرورت 

مقررات با تسامح و تساهل بیشتری برخورد شود.
بازتری در  با دید  ارفاقی را می توان  اینکه نهادهای  بیان  با  وی 
خصوص زنان زندانیان اعمال کرد، گفت: تا جایی که قانون اجازه 
به جامعه و آغوش  را  زندانیان زن  بازگشت  زمینه  داده می توان 

خانواده فراهم کرد.
قانون گذار در همه مراحل دادرسی راهکارهایی برای 

مساعدت با زندانی پیش بینی کرده است
القاصی مهر با اشاره به اینکه قانون گذار در همه مراحل دادرسی 
زندانی  فرد  به  مساعدت  به منظور  را  راهکارهایی  و  ظرفیت ها 
از مراحل  پیش بینی کرده است، تصریح کرد: در هیچ مرحله ای 
دادرسی این طور نیست که اگر شرایط فرد تغییر پیدا کرد نتوان 
و  کرد  تجدیدنظر  مجازات  میزان  و  کیفری  مسئولیت  تعیین  در 
قانون گذار از بدو تعقیب تا خاتمه رسیدگی و اجرای حکم، متهم 
را به عنوان یک فرد بیمار در اختیار مقام قضایی قرار می دهد که 
جدیدی  تصمیمات  مرحله  هر  در  فرد،  شرایط  با  متناسب  بتواند 

اتخاذ کند.

مجازاتی  اینکه  بر  تأکید  با  تهران  استان  دادگستری  کل  رئیس 
که در مورد فرد قرار است اعمال شود، باید منجر به بازدارندگی 
کرد:  خاطرنشان  گردد،  جامعه  به  فرد  بازگشت  و  اصلاح  و 
تصمیم گیری درباره سلب آزادی اشخاص بسیار سخت و پیچیده 
است. نوع تصمیم گیری ها و اقدامات مقام قضایی در این زمینه 
بسیار مهم است و در عین حال در متن جامعه دارای آثار و تبعات 
متعددی است؛ بر همین اساس باید به فرد زندانی پس از تعیین 

مسئولیت کیفری به عنوان یک امانت نگریست.
وی با اشاره به مسئولیت قضات در مقابل زندانیان گفت: چشم 
زندانیان و خانواده آن ها به قلم قضات است و بر همین اساس 

قضات نباید در خصوص زندانیان دچار عادی انگاری شوند.
ماندگاری  دارای  زندانیان  تکلیف  تعیین  ضرورت 

طولانی مدت
تعیین  ضرورت  خود  سخنان  از  دیگری  بخش  در  مهر  القاصی 
تکلیف زندانیان دارای ماندگاری طولانی مدت را مورد اشاره قرار 
تعدادی  ماندگاری  مدت  دریافتی،  گزارش  حسب  گفت:  و  داد 
با  در جریان ملاقات  گاهی  است، همچنین  بالا  زن  زندانیان  از 
زندان  در  همچنان  که  می شویم  مواجه  اشخاصی  با  زندانیانی 
آن ها  ماندگاری  مدت  و  باشند  زندان  در  نباید  اساساً  اما  هستند 

قابل پذیرش نیست.
محکومان  از  نفر   102 که  است  این  از  حاکی  دریافتی  گزارش 
مالی صرفا به دلیل رد مال بیش از 10 سال است که در زندان 
حضور دارند، بر همین اساس تأکید بر این است که تعیین تکلیف 
این اشخاص باید به عنوان یک اولویت در دادگستری کل استان 

تهران در دستور کار قرار گیرد.
رئیس کل دادگستری استان تهران ادامه داد: برخی اشخاص 25 
سال است که به دلیل رد مال در زندان حضور دارند؛ سئوال این 
است که آیا بعد از 25 سال نمی توان در خصوص معسر بودن یا 

نبودن این زندانی تصمیم گیری کرد؟
از  نفر   102 که  است  این  از  حاکی  دریافتی  گزارش  افزود:  وی 
است  سال   10 از  بیش  مال  رد  دلیل  به  صرفا  مالی  محکومان 
است  این  بر  تأکید  اساس  همین  بر  دارند،  زندان حضور  در  که 
در  اولویت  یک  به عنوان  باید  اشخاص  این  تکلیف  تعیین  که 
دادگستری کل استان تهران در دستور کار قرار گیرد و قطعا این 
موضوع با برگزاری یک یا دو جلسه حل نخواهد شد؛ بلکه باید 
جز برنامه های ویژه و با پیگیری مستمر در دستور کار قرار گیرد 

تا آخرین زندانی تعیین تکلیف شود.
با  مالی  محکومان  اطلاعات  استخراج  ضرورت 

ماندگاری بیش از دو سال در زندان ها
محکومان  اطلاعات  استخراج  بر ضرورت  تاکید  با  مهر  القاصی 
تهران  استان  زندان های  در  سال  دو  از  بیش  ماندگاری  با  مالی 
تشکیل  شناسنامه ای  زندانیان  این  از  یک  هر  برای  باید  گفت: 
علت محکومیت،  از  اعم  آن ها  اطلاعات  تمامی  حاوی  که  شود 

نوع محکومیت، مدت ماندگاری و آخرین وضعیت قضایی باشد.

کل  رئیس  اکنون  افزود:  تهران  استان  دادگستری  کل  رئیس 
دادگاه های عمومی و انقلاب تهران در این زمینه ورود داشته که 
جای قدردانی دارد و ضرورت دارد تعیین تکلیف زندانیان دارای 
رد  به دلیل  ماندگاری طولانی مدت که صرفاً  با  مالی  محکومیت 

مال در زندان حضور دارند، با سرعت بیشتری دنبال شود.
دادخواست های اعسار خارج از نوبت رسیدگی شود

وی در ادامه به تکلیف قانونی دستگاه قضا برای رسیدگی خارج از 
نوبت به دادخواست های اعسار اشاره کرد و گفت: مطابق ماده 14 
قانون نحوه اجرای محکومیت های مالی و ماده 15 دستورالعمل 
ساماندهی کاهش جمعیت کیفری، دادخواست اعسار باید حداکثر 
الزام  این  از  تخلف  اینرو  از  شود؛  تکلیف  تعیین  ماه  یک  ظرف 
قانونی به هیچ عنوان پذیرفته نیست و زمانی که دادخواست اعسار 
ارائه می شود، بلافاصله به گونه ای باید وقت تعیین و ابلاغ شود که 

ظرف یک ماه منتهی به صدور رای و تصمیم نهایی شود.
القاصی مهر با تأکید بر ضرورت مساعدت به زندانیان فاقد سواد 
مالی  محکومیت  دارای  زندانی  یک  است  ممکن  افزود:  حقوقی 
اعسار  دادخواست  ارائه  به  نسبت  علمی  اساسا  مال  رد  از  ناتوان 
طولانی مدت  ماندگاری  به  منجر  موضوع  همین  و  باشد  نداشته 
مقام  و  زندان  مددکار  مواردی  چنین  در  شود؛  زندان  در  زندانی 
قضایی مربوطه مسئولیت شرعی دارد ارشادات لازم را جهت اخذ 

دادخواست اعسار نسبت به زندانی به عمل آورد.
2۸۰۰ زندانی رأی باز در تهران

در  اینکه صرفاً  به  اشاره  با  تهران  استان  دادگستری  رئیس کل 
شهر تهران 2 هزار و 800 نفر زندانی رأی باز وجود دارد، گفت: 
ضرورت دارد که در خصوص کسانی که استحقاق رأی باز دارند 
دادستان ها و روسای حوزه های قضایی ورود کنند همچنین نظام 
نیمه آزادی نیز ظرفیت بسیار مناسبی است که ضرورت دارد از آن 

به بهترین نحو استفاده شود.
پیدا کرده است  روز کاهش  از سه  بازداشتی کمتر  متهمان  تعداد 
اما در عین حال تأکید بر این است که در زمان تعیین قرارهای 
تامین منتهی به بازداشت حتما فرصت کافی برای معرفی کفیل 
و یا تامین وثیقه به متهم داده شود و متهم در لحظه به زندان 

اعزام نشود
کاهش متهمان بازداشتی کمتر از سه روز

وی در بخش دیگری از سخنان خود از کاهش متهمان بازداشتی 
کمتر از سه روز خبر داد و افزود: بر اساس گزارش های دریافتی 
پیدا  کاهش  روز  سه  از  کمتر  بازداشتی  متهمان  تعداد  اکنون 
کرده است اما در عین حال تأکید بر این است که در زمان تعیین 
برای  کافی  فرصت  حتما  بازداشت  به  منتهی  تامین  قرارهای 
معرفی کفیل و یا تامین وثیقه به متهم داده شود و متهم در لحظه 
به زندان اعزام نشود زیرا این موضوع منجر به بدبینی مردم به 

عدلیه خواهد شد.
قانون  ماده 217  بند چ  قانونی  به ظرفیت  اشاره  با  القاصی مهر 
بند اشاره  این  آیین دادرسی کیفری اظهار داشت: قانون گذار در 
کیفری  تأمین  قرار  کیفری،  تأمین  قرارهای  از  یکی  که  داشته 
نظارت  تحت  قضایی  حوزه  از  فرد  خروج  عدم  عنوان  تحت 
استان  در  آن  زیرساخت  اکنون  الکترونیک است که  سامانه های 
تهران فراهم است؛ در همین راستا بخشنامه ای در این خصوص 
تنظیم شده و به زودی ابلاغ خواهد شد تا از این ظرفیت بیش از 

پیش استفاده شود.
رئیس کل دادگستری استان تهران درباره اعطای پابند الکترونیک 
به زندانیان گفت: در برخی موارد همکاران قضایی اعطای پابند 
قانون  که  حالی  در  می کنند؛  زندان  به  فرد  اعزام  به  منوط  را 
چنین تکلیفی را مقرر نکرده است و اعطای پابند الکترونیک جز 

اختیارات دادگاه صادرکننده حکم قطعی محسوب می شود.

اینفوگرافیک

آثار ازدواج های فامیلی در بروز هموفیلی
پیشگیری 70 درصدی با غربالگری

هموفیلی یک اختلال ژنتیکی نادر است که بر توانایی بدن برای تشکیل 
لخته خون تأثیر می گذارد و منجر به خونریزی بیش ازحد می شود. این 
بیماری معمولا ارثی است و از مادر به فرزند منتقل می شود که می توان 
با روش های غربالگری ژنتیک در گروه های با ریسک بالا از تولد بیمار 

جدید در 70 درصد از موارد جلوگیری کرد.
به گزارش ایرنا، در خون انسان سالم پس از بریدگی و آسیب های عروقی 
فاکتورهایی وجود دارد که جلوی خونریزی را می گیرد و با ایجاد لخته 
خون، خونریزی را قطع می کند، اما در بیماران هموفیلی، فرد دچار کمبود 
این فاکتورها است و اگر در اثر ضربه و یا بریدگی دچار خونریزی شود 

خونریزی های طولانی مدتی به وجود می آید.
بر اساس تعاریف علمی، هموفیلی نوعی اختلال خونریزی وراثتی است 
که ژنتیک و سابقه خانوادگی، نقش مؤثری در ایجاد این بیماری دارد. 
یعنی در خانواده معمولًا ردپای هموفیلی وجود دارد. این بیماران اغلب 
با خونریزی های بیرونی و داخلی درگیر می شوند، بیماری هموفیلی به 
دلیل کمبود یا نقص یکی از عوامل انعقادی خون، به نام فاکتور انعقادی 
در بدن ایجاد می شود و به طور معمول، در مردان شایع تر از زنان است.

البته موارد اکتسابی نیز وجود دارد که بیشتر در سنین بالاتر و ناشی از 
بیماری هایی که با سیستم ایمنی درگیر هستند، بروز می کنند. معمولًا 
خونریزی در افراد هموفیلی عمقی بوده و بیشتر در مفاصل و عضله 
صورت می گیرد و باعث ایجاد تورم در سطح بدن ویا داخل مفاصل 

می شود.
بر اساس تحقیقات علمی، علائمی از جمله خونریزی های غیرعادی، 
خونریزی داخلی، کبودی غیرمعمول و تورم و درد مفاصل از جمله 
علائمی است که در بیماران هموفیلی دیده می شود؛ علائم بیماری 

هموفیلی بسته به سطح فاکتورهای انعقاد خون متفاوت است.
نوع خونریزی در هموفیلی شدید  بدانیم، خطرناک ترین  لازم است 
خونریزی مغزی است؛ خونریزی در مغز می تواند منجر به عوارض جدی 
مانند سکته مغزی، کاهش هوشیاری، تشنج و حتی مرگ ناشی از ایجاد 
فشار بر مغز و خونریزی شدید در مفاصل، دستگاه گوارش، دستگاه 
ادراری و سایر اعضا نیز می تواند به مشکلات جدی و خطرناک منجر 

شود.
بیشترین شیوع این بیماری در استان های تهران، مشهد، 

شیراز، اصفهان، اهواز، زاهدان و البرز است
طبق اعلام رئیس مرکز مدیریت پیوند و درمان بیماری های وزارت 
بهداشت، در حال حاضر حدود 14 هزار بیمار در سامانه هموفیلی کشور 
ثبت شده است که از این میان 5500 بیمار هموفیلی کمبود فاکتور 
هشت، 1892 مورد فون ویلبراند، 1200 مورد هموفیلی کمبود فاکتور 
9 و سایر اختلالات خونریزی دهنده هستند و 78 بخش تزریق خون 

در بیمارستان های دولتی در حال ارائه خدمات تزریق فاکتور و سایر 
خدمات است؛.

همچنین بیشترین شیوع این بیماری در استان های تهران، مشهد، شیراز، 
اصفهان، اهواز، زاهدان و البرز است و فاکتورهای انعقادی، به صورت 

صددرصدی تحت پوشش بیمه هستند.
نقش ۷۰ درصدی غربالگری ژنتیکی در جلوگیری از تولد 

بیماران
هموفیلی A و B شایع ترین گروه در بیماری های خونریزی دهنده 
ارثی است و در 70 درصد موارد الگوی ژنتیک بروز موارد جدید به 
صورت وابسته به ایکس بوده و در مردان ظهور می کند و سایر انواع مانند 
کمبود فاکتور 7و13و فون ویلبراند و ... به صورت اتوزوم مغلوب از والدین 
بیمار یا ناقل، به فرزند منتقل می شود بنابراین؛ می توان با روش های 
غربالگری ژنتیک در گروه های با ریسک بالا، از تولد بیمار جدید در 70 

درصد از موارد هموفیلی A و B جلوگیری کرد.
با روش های غربالگری ژنتیک در گروه های با ریسک بالا، می توان از 
تولد بیمار جدید در 70 درصد از موارد هموفیلی A و B جلوگیری کرد

با توجه به اینکه حدود 70 درصد این اختلالات در نتیجه وجود بیماری 
در والدین و اقوام نزدیک اتفاق می افتد بنابراین؛ با انجام آزمایشات 
غربالگری به موقع می توان از تولد بیمار پیشگیری کرد. )آزمایشات قبل 
از تولد در زنان و دختران خانواده بیمار که ریسک ناقل بودن دارند انجام 
می شود.(به طور معمول تمام افراد درگیر با بیماری های انعقادی، بیماران 
هموفیلی نامیده می شوند، اما به صورت علمی، کمبود فاکتورهای هشت 
و 9 بیماری هموفیلی نامیده می شود، بیماری های انعقادی انواع مختلفی 

دارد و هر یک از بیماران با توجه به بیماری خود دارو مصرف می کنند.
در صورتی که فاکتورهای انعقادی و داروها به میزان کافی در دسترس 
بیماران هموفیلی قرار گیرد، این بیماران مانند سایر افراد عادی زندگی 
و فعالیت خواهند کرد و عمری طبیعی خواهند داشت؛ بهترین روش 
زمانی  بازه های  در  بیماران  که  است  این  بیماران هموفیلی  درمانی 
مشخص دارو دریافت کنند و دریافت فاکتورهای مورد نیاز تنها معطوف 
به زمان خونریزی نباشد.هنگامی که دارو در دسترس بیماران هموفیلی 
قرار نگیرد، شاهد مشکلاتی از جمله تعویض مفصل، معلولیت و بروز 
مشکل در ابعاد مختلف زندگی این بیماران خواهیم بود، مهم است که 
هزینه آسیب های بعدی در پی نبود داروها نیز برای بیماران مد نظر قرار 

گیرد و تنها به هزینه های دارویی معطوف نشود.
سیستان و بلوچستان رکورددار کمبود فاکتور ۱۳ انعقادی 

خون
فاکتور 13، یکی از نادرترین اختلالات جهان به شمار می رود، اما استان 
سیستان و بلوچستان از نظر دارا بودن افراد مبتلا به اختلال انعقادی 

فاکتور 13، دارای رتبه اول است که این اتفاق به دلیل ازدواج های فامیلی 
در این استان به شمار می رود.

یکی از محوری ترین اقدامات انجام شده، آموزش در حوزه بیماری 
هموفیلی به بیماران و خانواده های آنها است، چراکه هر چه آگاهی 
بیماران هموفیلی و اطرافیان آنها در این خصوص بالاتر باشد، بیماران 

هموفیلی کیفیت زندگی بالاتری خواهند داشت.
از جمله شنا، دوچرخه سواری و  فعالیت هایی  به طور کلی، داشتن 
پیاده روی به صورت منظم، خودداری از مصرف مسکن و قرص هایی 
مانند آسپیرین و ایبوپروفن از جمله مواردی است که بیماران هموفیلی 
باید نسبت به رعایت آن اقدام کنند، همچنین آگاهی بخشی به خانواده 
و اطرافیان بیماران هموفیلی در خصوص این بیماری و مراقبت های 

پیشگیرانه از جمله مواردی است که باید مد نظر قرار گیرد.
طبق گفته متخصصان امر، برخی از بیماران هموفیلی باید به صورت 
منظم فاکتورهای خون اصلاح شده را تزریق کنند، همچنین در بعضی 
موارد، داروهایی مانند داروهای ضدفیبرینولیتیک)مثل امیکاپرون( و 
اسید امینه ها )مانند اسید آمینوکاپرویک( برای کنترل خونریزی استفاده 

می شوند.
باید و نبایدهای بیماران هموفیلی در زمینه پیشگیری از این 

نوع بیماری
عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی ایران با تشریح باید و نبایدهای 
بیماران هموفیلی در زمینه پیشگیری از این نوع بیماری گفت: پرهیز 
از ازدواج های فامیلی یکی از راه های مهم پیشگیری از این بیماری 
محسوب می شود.دکتر غلامرضا باهوش فوق تخصص خون و سرطان 
کودکان دانشگاه علوم پزشکی ایران درخصوص چگونگی تشخیص 
بیماری هموفیلی در بدو تولد تصریح کرد: در نوزادان پسر در هنگام انجام 
ختنه وقتی خونریزی قطع نشود، قابل تشخیص است و با تورم همراه 
است. اما معمولا در زمانی که کودک شروع به چهار دست وپا رفتن می 
کند، در مفاصل اتفاق می افتد و یا حتی در ضربه زدن به توپ، همواره 

تورم های ناشی از خونریزی نخستین نشانه های این بیماری است.
وی ادامه داد: همچنین در موارد خفیف تر در سنین بالاتر در دندانپزشکی 
اتفاق می افتد، زمانی مانند کشیدن دندان و کارهای دیگر مربوط به 
جلوی  به سختی  و  مدت می شود  خونریزی طولانی  دندانپزشکی، 
خونریزی گرفته می شود. در دختران نیز زمانی که به بلوغ می رسند 
شاهد خونریزی های شدید قاعدگی هستیم که معمولا مادر و یا خاله 
در اطراف نیز همین مشکل را داشته اند و دچار فون ویلبراند هستند. 
 PPTو PTاما بهترین راه تشخیص، انجام آزمایش خون و بررسی
انعقادی است که می تواند  اندازه گیری سطح سرمی فاکتورهای  و 

کمبودهای فاکتورهای انعقادی و شدت آن را نشان دهد.
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دعوت ستاره پرسپولیس به تیم ملی مراکش

سرمربی تیم ملی فوتبال مراکش نام ایوب العملود را در فهرست تیمش برای دو دیدار پیش رو قرار 
داده است.

به گزارش ایسنا، ایوب العملود یکی از خریدهای خارجی و خوب پرسپولیس در نقل و انتقالات تابستانی 
بوده است.

این کشور خبر داد و  العملود به تیم ملی فوتبال  ایوب  از دعوت شدن  روزنامه اسپورت 360 مراکش 
نوشت: ولید الرکراکی سرمربی تیم ملی فوتبال مراکش نام ایوب العملود را در فهرست تیم برای دو 

دیدار برابر گابون و لسوتو قرار داده است و به همین خاطر فدراسیون فوتبال برای باشگاه پرسپولیس نامه زده است تا این 
بازیکن را در اختیار تیم ملی قرار دهد.

دعوت شدن العملود به تیم ملی فوتبال مراکش انگیزه او را برای درخشش در پرسپولیس بیشتر خواهد کرد و این خبر بسیار 
خوبی برای سرخ پوشان به شمار می آید.

ایوب العملود جایگزین دانیال اسماعیلی فر در پرسپولیس شده است. او در دیدار نخست سرخ پوشان برابر ذوب آهن خوش 
درخشید و از بهترین بازیکنان زمین بود.

قوانین رتکلیف در منچستریونایتد؛
 از قطع ناهار تا محدودیت سنی

تصمیمات  اخیراً  رتکلیف  جیم  سر 
ویژه ای در منچستریونایتد گرفته و 
قوانین جدیدی را وضع کرده است.

به  و  تسنیم  خبرگزاری  گزارش  به 
نقل از دیلی میل؛ سر جیم رتکلیف 
رئیس گروه INEOS که مالکیت 

وضع  با  اخیراً  دارد  اختیار  در  را  یونایتد  منچستر  باشگاه  فوتبال  بخش 
قوانین جدید و برخی تصمیمات سختگیرانه در این باشگاه خبرساز شده 

است.
در یکی از جنجالی ترین تصمیم ها، رتکلیف به منظور کاهش هزینه ها، 
متوقف  را  باشگاه  نگهداری  و  تعمیر  تیم  برای  ناهار  بسته های  ارسال 
بسته   کارگران  مسابقه،  روز  در  این  از  پیش  گفته می شود؛  است.  کرده 
و  میوه خشک، چیپس  دریافت می کردند که شامل یک ساندویچ،  غذا 
از  از کارکنان  بازی فصل، بسیاری  از نخستین  یک نوشیدنی بود. پس 
نبود بسته غذایی ابراز نارضایتی کردند. یکی از کارمندان مدعی شده که 
در برخی موارد، غذای باقی مانده مشتریان شرکتی به آنها داده می شد. 
تعطیل  غذا  محل صرف  رستوران  که  داشته  اظهار  نیز  دیگری  کارمند 
قرار داده شده که هنگام  آنها  برای  و میزهایی کنار سرویس بهداشتی 
سوی  از  البته  مورد  این  می کند.  ایجاد  ناخوشایندی  حالت  غذا  صرف 

باشگاه رد شد.
توضیح  ترتیب  بدین  خود  تصمیم  منچستریونایتد  باشگاه  مدیریت  تیم 
داده اند که بخش قابل توجهی از غذای ارائه شده بدون استفاده می مانده 

و به همین دلیل آنها چنین تصمیم گرفته اند.
در  که  کرده  وضع  زیر  به شرح  قانون   ۵ همچنین  رتکلیف 

جای خود قابل تأمل است؛
1. ممنوعیت خرید بازیکن بالای 25 سال

2. ممنوعیت خرید بازیکن فوق ستاره
3. تعیین سبک بازی توسط جیسون ویلکاکس، مدیر فنی تیم

4. سرمربی اجازه معرفی بازیکن جهت خرید را ندارد و فقط می تواند در 
پست مورد نظر اعلام نیاز کند.

معرفی  تیم  به سرمربی  گزینه  سه   INEOS بازیکن،  خرید  برای   .5
می کند که وی می تواند درخواست خرید یکی از آنها را بدهد.

فوتبال ایران روی کاغذ حرفه ای شده
نداشتن ورزشگاه دردناک است

در  که  اتفاقی  به  اشاره  با  پرسپولیس  فوتبال  تیم  پیشین  سرمربی 
و  استقلال  تیم  دو  برای  چهارم  و  بیست  لیگ  ابتدایی  هفته های 
پرسپولیس رخ داده است گفت: نداشتن ورزشگاه در پایتخت دردناک 

است.
هفته اول رقابت های لیگ بیست و چهارم فوتبال کشور در حالی به 
پایان رسید که پرسپولیس مدافع عنوان قهرمانی تن به تساوی یک 
- یک مقابل ذوب آهن اصفهان داد تا با توجه به پیروزی استقلال، 
مدعیان  به  نسبت  ابتدا  در همین  اصفهان  سپاهان  و  تبریز  تراکتور 

قهرمانی فاصله پیدا کند.
تساوی پرسپولیس مقابل ذوب آهن اصفهان در اراک باعث شد تا 
انتقادهایی نسبت به فعالیت این باشگاه در نقل و انتقالات تابستانی 
و تاکتیک خوان کارلوس گاریدو در بازی اول مطرح شود. ضمن این 
که نداشتن ورزشگاه در تهران و بازی پرسپولیس در اراک انتقاداتی 

را به همراه داشت.
حمید استیلی در گفت وگو با خبرنگار مهر، با اشاره به عملکرد تیم ها 
انتقاد از عدم جذب بازیکن در دفاع چپ  انتقالات درباره  در نقل و 
از  خارج  ورزشگاهی  در  تیم  این  بازی  برگزاری  و  پرسپولیس  برای 

استان تهران اظهار نظر کرد.
فوتبال ایران روی کاغذ حرفه ای است

خصوص  در  صحبت  جای  به  ابتدا  پرسپولیس  پیشین  سرمربی 
افزار  نبود سخت  تاکتیک های پرسپولیس ترجیح داد درباره مشکل 

مناسب همچون ورزشگاه برای میزبانی پرسپولیس صحبت کند.
او با انتقاد شدید از نبود ورزشگاه استاندارد در تهران برای برگزاری 
بازی گفت: مهم ترین چیزی که اتفاق نیفتاد بحث میزبانی تیم های 
و  استقلال  برای  بزرگ  خیلی  معضل  یک  این  است.  تهرانی 
ما  آسیا هستند.  نخبگان  لیگ  در  ما  نماینده  آنها  است.  پرسپولیس 

اعداد و ارقام خیلی بالا در فوتبال داریم اما هیچ زیرساختی نداریم.
همه چیز روی کاغذ حرفه ای است اما در عمل مشکل خیلی ابتدایی 
در زمین چمن محل بازی داریم. ابتدا باید زیرساخت را ایجاد کنیم. 
وقتی یک استادیم در تهران نداریم یعنی مشکلات خیلی زیادی در 

این مرحله داریم. نداشتن ورزشگاه در تهران دردناک است.
دردناک  ورزشگاه  نداشتن  شده/  حرفه ای  کاغذ  روی  ایران  فوتبال 

است
فاصله عجیب قیمت بازیکن

او درباره خریدهای نقل و انتقالاتی باشگاه های مدعی قهرمانی در 
لیگ برتر افزود: من فکر نمی کنم فاصله بازیکنان لیگ برتر در اعداد 
و ارقام این گونه باشد. فاصله بین بازیکن متوسط با بازیکنی که حالا 
صاحب اسم و رسم برای مدتی شده است اینقدر نیست که تفاوت 
بین اعداد و ارقام آنها وجود دارد. فکر می کنم این اختلاف فاحش در 

بین بازیکنان منطقی نیست چون فاصله بین آنها اصلًا زیاد نیست.
به سرمربی جدید همیشه باید فرصت داد

استیلی در خصوص انتقاد از عملکرد پرسپولیس یادآور شد: من درباره 
نمی تواند  بازی  یک  که  است  واضح  نمی کنم.  خاصی صحبت  فرد 
نشانه خوبی برای قضاوت یک تیم و تاکتیک های کادر فنی باشد. 
کافی  فرصت  باید  کند.  مربی جدید همیشه کمک می  برای  زمان 
داد تا عملکرد یک تیم و میزان درک متقابل بین کادر فنی جدید با 

بازیکنان را متوجه شد.
آوردن  شد:  یادآور  ویدئویی  داور  سیستم  از  استفاده  در خصوص  او 
برتر  لیگ  های  بازی  تمام  امیدوارم  بود.  خوبی  خیلی  کار   VAR

شامل این سیستم شوند تا تبعیض هم نباشد. ا
تفاق خیلی خوبی رقم خورد که ما را خوشبین تر از همیشه می کند. 
حالا دیگر هیچ مدیر و مربی نمی تواند از حق کشی توسط داور در 

مسابقه صحبت کند.
صدای ورزش باید برای خاموشی اعتیاد بلند باشد

با  هنر  ستارگان  دوستانه  مسابقه  در  که  کشور  فوتبال  پیشکسوت 
پیشکسوتان استقلال و پرسپولیس با همت ستاد مبارزه با مواد مخدر 
نیز حضور داشت، با اشاره به مسؤولیت اجتماعی فوتبالیست ها، گفت: 
من فکر می کنم همه چیز فوتبال نیست. اینقدر ملت ایران مهربان 
هستند که در تمام سختی های موجود هم هوای همدیگر را دارند و 

یاریگر هم هستند.
او افزود: در برنامه های اینچنینی وظیفه خود می دانم شرکت کنم تا 
همراه با پیشکسوتان فوتبال و هنر، گام خیلی کوچکی برای همراهی 
نهادهایی که در فضای نه به اعتیاد مبارزه می کنند برداریم. همیشه 
عنوان کسانی که  به  ما  و  است  درمان  از  بهتر  پیشگیری  اند  گفته 
طعم حمایت مردم در ورزش را چشیده ایم باید حمایت خودمان را از 
برنامه های یاریگر اینچنینی نشان دهیم. قطعاً هرچه صدای ورزش با 

فعالیت هایش بلند باشد به خاموشی اعتیاد کمک می کند.

اگهی مزایده اموال غیر منقول )اسناد ذمه(
مزایده  آگهی   140304316045000056 شماره  مزایده  آگهی 

اموال غیر منقول )اسناد ذمه( پرونده 140103288
به موجب پرونده اجرائی کلاسه 140103288 مزایده پلاک ثبتی 
0 فرعی از 748 اصلی، )پلاک ثبتی صفر فرعی از هفتصد و چهل 
یک  ناحیه  ملک  ثبت  حوزه   02 بخش  در  واقع  اصلی(  هشت  و 
ناحیه  املاک  و  اسناد  ثبت  اداره  اعلام  طبق  که  کرمانشاه  استان 
مورخ   140385616001015531 نامه  شماره  به  کرمانشاه  یک 
مندرجات  از  مستخرج  مذکور  پلاک  ثبتی  وضعیت   1403/05/06
مالکیت:  مشخصات  گردد:  می  اعلام  شرح  بدین  املاک  سامانه 
از   3 سهم  جز  با  اشرف  علی  فرزند  شاهی  تخت  علیرضا  مالکیت 
عرصه  دانگ  از شش  مشاع  دانگ  سه  مالک  بعنوان   6 کل سهم 
 1397/04/24 تاریخ   123099 مالکیت  مستند  شماره  با  اعیان  و 
کرمانشاه  استان  کرمانشاه  شهر   2 شماره  رسمی  اسناد  دفترخانه 
اسناد  اینکه  به  توجه  با  حدودات:  و  مساحت  است.  گردیده  ثبت 
مالکیت صادره مربوط به سنوات پیش از انقلاب بوده و فاقد طول 
کارشناسی  گزارش  فقره  یک  پرونده  سوابق  در  باشد  می  ابعاد 
مربوط به اجرای ماده 45 ملاحظه گردید. که نظر هیات سه نفره 
کارشناسان رسمی دادگستری 3/51 مورخ 1403/02/11 به وارده 
پلاک  از  بازدید  در   1403/02/12 ـ   140305016045003580
مذکور واقع در کرمانشاه، میدان غدیر، بلوار شهید مطهری، ابتدای 
خیابان حداد عادل، پلاک 25 ، فروشگاه نوین پلاست، کد پستی 
وضعیت  مطابق  ملک  عرصه  میباشد:  شرح  بدین   6713833175
نامه مورخه  باشد که مطابق  متر مربع می  به مساحت 59  موجود 
دو  در  ملک  عرصه  کرمانشاه،   3 منطقه  شهرداری   1402/04/06
از  پس  عرصه  مساحت  و  بوده  تعریض  دارای  غرب  و  ضلع شرق 
تعریض به مقدار 37 متر مربع خواهد بود. اعیان ملک در سه طبقه 
و  ضربی  طاق  سقف  و  سیمان  پلاستر  نمای  و  فلزی  اسکلت  با 

باشد. طبقه زیرزمین به صورت  قدمت ساخت حدود 45 سال می 
انبار تجاری به مساحت 59 متر مربع و ارتفاع سقف 2/6 متر، طبقه 
همکف به صورت تجاری به مساحت 40 متر مربع با پوشش دیوار 
و کف سنگ و راه پله به مساحت 19 متر مربع و طبقه فوقانی با 
کاربری مسکونی و وضعیت بهره برداری به صورت انباری تجاری 
می  معبر(  روی  بر  پیشروی  به  )باتوجه  مربع  متر   66 مساحت  به 
با در نظر داشتن موقعیت ملک، مساحت عرصه و بر ملک،  باشد. 
ارزش  مغازه موجود،  منافع تجاری  اعیان،  کیفیت و قدمت ساخت 
تجاری  منافع  و  موجود  اعیان  عرصه،  شامل  ملک  دانگ  شش 
 146/000/000/000 مبلغ  به  در مجموع  موجود،  مغازه  )سرقفلی( 
ریال )چهارده میلیارد و ششصد میلیون تومان( برآورد و تعیین می 
گردد. همچنین ارزش سه دانگ مشاع از شش دانگ ملک مذکور 
به مالکیت آقای علیرضا تخت شاهی به مبلغ 73/000/000/000 
می  تعیین  و  برآورد  تومان(  میلیون  سیصد  و  میلیارد  )هفت  ریال 
گرفتن  نظر  در  بدون  حاضر  برآورد  که  است  ذکر  شایان  گردد. 
و  خصوصی  ارگانهای  و  ادارات  به  ملک  احتمالی  بدهی  هرگونه 
از  بدهی  هرگونه  داشتن  صورت  در  و  است  گرفته  انجام  دولتی 
اداره  مامور  محلی  تحقیقات  نتیجه  گردد.  می  کسر  فوق  ارزیابی 
به وارده شماره  ثبتی فوق  از پلاک  اسناد رسمی کرمانشاه  اجرای 
می  شرح  بدین   1403/05/21 مورخ   140305016045010941
 ،  25 پلاک  عادل،  حداد  خیابان  کرمانشاه،  در  ملک  آدرس  باشد: 
تجاری  ملک  یک  به صورت  ملک  باشد.  می  پلاست  نوین  مغازه 
می باشد و با تحقیقات به عمل آمده از اهالی محل، محرز گردید 
که ملک مذکور محل کسب و کار مستاجر )رضا احمدی( می باشد 
و از میزان و مدت قرارداد اطلاعی کسب نگردید. سه دانگ مشاع 
تخت  علیرضا  آقای  مالکیت  به  الذکر  فوق  پلاک  دانگ  شش  از 
در  روز سه شنبه مورخ 1403/06/17  الی 12   9 از ساعت  شاهی 
اداره اجرای اسناد رسمی کرمانشاه طبقه دوم اتاق شماره 10 واقع 

طریق  از  فرمانداری  روبروی  الهدی  بنت  خیابان  ـ  کرمانشاه  در 
مزایده به فروش می رسد. مزایده سه دانگ مشاع از شش دانگ 
پلاک فوق از مبلغ 73/000/000/000 ریال )هفت میلیارد و سیصد 
به  و  تخت شاهی شروع  علیرضا  آقای  مالکیت  به  تومان(  میلیون 
بالاترین قیمت پیشنهادی نقداً فروخته می شود. لازم به ذکر است 
انشعاب  از حق  اعم  گاز  برق،  آب،  به  مربوط  بدهی های  پرداخت 
دارای  مزایده  مورد  که  صورتی  در  مصرف  و  اشتراک  حق  یا  و 
غیره  و  شهرداری  عوارض  و  مالیاتی  های  بدهی  نیز  و  باشد  آنها 
نشده  یا  شده  معلوم  آن  قطعی  رقم  اینکه  از  اعم  مزایده  تاریخ  تا 
باشد به عهده برنده مزایده است و نیز در صورت وجود مازاد، وجوه 
مزایده  برنده  به  مازاد  محل  از  فوق  های  هزینه  بابت  پرداختی 
مسترد خواهد شد و نیم عشر و حق مزایده نقداً وصول می گردد، 
ضمناً چنانچه روز مزایده تعطیل رسمی گردد، مزایده روز اداری بعد 
از تعطیلی در همان ساعت و مکان مقرر برگزار خواهد شد. شرکت 
در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ پایه کارشناسی تا قبل 
حساب  به   1403/06/17 مورخ  مزایده  برگزاری  روز   9 ساعت  از 
او در جلسه مزایده  قانونی  یا نماینده  سپرده ثبت و حضور خریدار 
است. برنده مزایده مکلف است ما به التفاوت مبلغ فروش را ظرف 
مدت پنج روز از تاریخ مزایده به حساب صندوق ثبت تودیع نماید 
حساب  به  را  فروش  مانده  مقرر،  مهلت  ظرف  که  صورتی  در  و 
سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نبوده و به حساب 
درجه  از  فروش  عملیات  صورت،  این  در  شد.  خواهد  واریز  خزانه 
اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد. ضمناً برابر اعلام بستانکار 
طی وارده شماره 140305016045009870 مورخ 1403/05/06 

پلاک فوق فاقد بیمه می باشد.
تاریخ انتشار: 1403/06/03   

مدیر اداره اجرای اسناد رسمی کرمانشاه ـ حیرانی
2092/ م الف/12

استفاده از VAR اتفاق
 مثبتی است

رئیس پیشین فدراسیون فوتبال استفاده از کمک داور 
ویدئویی در لیگ بیست و چهارم را اتفاق مثبتی عنوان 
کرد و گفت: در همین هفته اول نقش و تاثیر این 

سیستم را دیدیم.
علی کفاشیان در گفت و گو با خبرنگار مهر به استفاده 
از VAR در رقابت های لیگ برتر ایران اشاره کرد و 
گفت: این تکنولوژی سال هاست که چه در آسیا و چه 
در سطح جهان مورد استفاده قرار می گیرد اما خیلی دیر 
وارد ایران شد. با این حال همین که در لیگ امسال 
استفاده می شود، باز هم اتفاق خوبی است. در همین 
هفته نخست لیگ دو اشتباه داوری داشتیم که به 

کمک این دستگاه نتیجه تغییر کرد.
وی افزود: وقتی ما به دنبال این هستیم که در سطح 
آسیا جزو اولین ها باشیم باید از سیستم های جدیدی که 
در آسیا به کار می رود هم حتماً استفاده کنیم. امیدوارم 

این روند را بتوانیم به همین شکل ادامه دهیم.
برگزاری  عدم  مشکل  به  واکنش  در  همچنین  او 
بازی های لیگ برتر در تهران آن هم به دلیل نداشتن 
ورزشگاه استاندارد، گفت: سال های زیادی بود که این 
استادیوم ها مورد استفاده قرار گرفته بودند؛ طبیعی است 
که بعد از یک مدتی فرسوده شوند و نیاز به تعمیرات 
داشته باشند. اگر این اقداماتی که در حال حاضر برای 
تعمیر این استادیوم انجام می شود؛ صورت نمی گرفت 
یقیناً می توانست خطرات جانی را به همراه داشته باشد.

رئیس سابق فدراسیون فوتبال در پایان خاطر نشان 
کرد: بسیار خوشحالم که دولت هم این موضوع را مورد 
حمایت قرار داده تا هر چه سریع تر این کار انجام شود؛ 
در این زمینه دیدم که حتی هیئت دولت هم نامه به 
وزارت ورزش داده و طرح جامع برای المپیک 2028 
را از آنها خواسته است. این بهترین زمان است که با 
داشتن یک طرح جدید و جامع بتوانیم برای چهار سال 

آینده قوی تر حرکت کنیم.

فساد در ورزش به اندازه 
بقیه جاها سنگین نیست!

خبرآنلاین  با  گفتگو  در  هاشمی طبا  مصطفی 
وزارت  در  دنیامالی  احمد  حضور  خصوص  در 

ورزش وجوانان صحبت کرد.
احمد  به  اسلامی  شورای  مجلس  چهارشنبه  روز 
اعتماد  رای  وزارت ورزش وجوانان  برای  دنیامالی 
داد تا او برای 4 سال آینده سکاندار این وزارتخانه 
شود. او 253 رای از 288 رای را دریافت کرد و به 

نفر اول ورزش ایران تبدیل شد.
سازمان  اسبق  رئیس  هاشمی طبا،  مصطفی 
تربیت بدنی در گفتگو با خبرآنلاین ضمن حمایت 
از انتخاب احمد دنیامالی گفت: »به نظر من ایشان 
کارایی خوبی دارند و امیدوارم موفق شوند. آقای 
دنیامالی سابقه کار مدیریت دارد و در فدراسیون 
قایقرانی هم بوده اند که زمان ایشان شرایط بسیار 
آشنا  ورزش  با مشکلات  از طرفی  داشت.  خوبی 

هستند«.
او در خصوص اولویت های دنیامالی پس از حضور 
در وزارت ورزش وجوانان گفت: »اولویت هایشان را 
باید خودشان تشخیص بدهند و من اولویت های 
وزارتخانه را نمی دانم و ایشان باید مطالعه کنند و 
ببینند وضعیت وزارتخانه، استان ها و فدراسیون ها 
به چه صورت است و بعد اولویت ها را تعیین کنند. 
شاید  و  ندارم  مسائل  این  از  دقیقی  استنباط  من 
برای خودم فکرهایی داشته باشم ولی ایشان باید 
یک هفته بررسی میدانی کنند و اولویت بندی را 
به  که  باشد  جدیدی  اولویت  شاید  دهند.  انجام 
و  کند  بررسی  را  واقعیت ها  باید  و  کند  دیکته  او 
نقاط ضعف را پیدا کنند. از نظر من اولویت اصلی 
ورزش بحث تربیت بدنی در آموزش وپرورش است 
به  نسبت  آموزش وپرورش  وزیر  بعید می دانم  که 
برای  این  ولی  باشد  داشته  برنامه ای  مسئله  این 
آقای دنیامالی می تواند یکی از فعالیت های خارج 

از حیطه کار باشد.«
رئیس اسبق سازمان تربیت بدنی درباره مهم ترین 
بخش  نظرم  »به  گفت:  دنیامالی  چالش های 
جوانان برای وزارت ورزش یک مانع برای انجام 
وظایف است چون خیلی چالش دارد و باید این را 
باید جداسازی شود.  یک طوری حل کنند. حتما 
تربیت بدنی  سازمان  به  باید  می گویند  بعضی ها 
جدا  ولی  است  غیرممکن  تقریبا  که  برگردیم 
دیگر  جای  به  آن  ارجاع  و  جوانان  بخش  کردن 
مهم است. جوانان مسائلی مختلفی مثل ازدواج، 
که  دارند   ... و  وام  مسکن،  آموزش وپرورش، 

گرفتاری ایجاد می کند.«
در  ایران  مدال های  افزایش  برای  دار  اعتقاد  او 
المپیک به برنامه 12 ساله نیاز است: »نمی توان 
و  بیفتد  اتفاق  این  بعد  سال   4 و  کرد  اراده 
در  تربیت بدنی  بحث  باید  دارد.  برنامه ریزی لازم 
آموزش وپرورش جدی گرفته شود. به این عنوان 
گرفته  جدی  آموزش وپرورش  در  تربیت بدنی  که 
شود. امیدوارم ایشان بتوانند برنامه هایشان را اجرا 

کنند.«
خصوص  در  سوالی  به  پاسخ  در  هاشمی طبا 
دنیامالی گفت: »  با حضور  ریشه کن شدن فساد 
ممکن  نیست.  که  علنی  است،  پوستی  زیر  فساد 
آن  اما  باشد  هم  باز  فساد  و  بیایند  ایشان  است 
اندازه  فسادی  به  بینیم  چیزی که در ورزش می 
که در کشور است سنگین نیست و خیلی کمتر از 

ابعاد دیگر است.«

بیرانوند سرمایه خوبی برای ورزش ماست
 همیشه محکوم به شکست هستیم!

کارشناس رشته اهداف پروازی با اشاره به عملکرد ملی پوش ایران 
در المپیک پاریس، گفت: بیرانوند سرمایه خوبی برای ورزش ماست 

و معتقدم او حداقل می تواند در 6 المپیک دیگر حضور پیدا کند.
در  پروازی  اهداف  رشته  کارشناس  حقیقت،  هامونی  احمدرضا 
گفت وگو با خبرنگار مهر، در خصوص بررسی عملکرد تنها نماینده 
ایران در سی و سومین دوره بازی های المپیک 2024 پاریس اظهار 
داشت: اهداف پروازی بر خلاف تفنگ و تپانچه که فعالیت خود را 
در ایران از سال 1317 آغاز کردند، همزمان با بازی های آسیایی که 
قبل از انقلاب اسلامی در ایران برگزار شد حدود یک سال فعالیت 
خود را آغاز کرد اما به تدریج حذف شد. از سال 1361 تا سال 1379 
هم که عملًا کار تعطیل شده بود اما باز تلاش شد تا بتوانیم در این 
ماده هم برای المپیک سهمیه کسب کنیم که متأسفانه محقق نشد.

اهداف پروازی ایران چه زمانی پا گرفت؟
بودند  فدراسیون  رئیس  که  هاشمی  مهندس  دوره  در  افزود:  وی 
سرمایه گذاری خیلی خوبی روی اهداف پروازی انجام شد. عملًا در 
سال 1388 ما به یک میدان المپیکی راه پیدا کردیم که دارای شرایط 
و  گرفت  ورزشکاران شکل  مهمات  تأمین  موضوع  بود.  المللی  بین 
تمرینات تیم ملی برگزار شد؛ حتی ما موفق شدیم از حضور مربیان 
خارجی هم برای آموزش مربیان داخلی بهره ببریم. تعدادی از این 
مربی ها را جهت آموزش به دوره های بین المللی اعزام کردیم و کم 
به  نهایت  اقدامات در  این  پا گرفت. همه  ایران  پروازی  اهداف  کم 
فینالیست  یک   2006 آسیایی  بازی های  در  ما  که  شد  ختم  جایی 

داشتیم که به نظرم اتفاق خوبی بود.
دادگر اهداف پروازی را تعطیل کرد

این کارشناس رشته تیراندازی در ادامه خاطر نشان کرد: در سال های 
بعد هم باوجود تلاش هایی که شد اما متأسفانه اتفاق خوبی رخ نداد. 
این  نشدیم  موفق  ولی  نزدیک شدیم  المپیک  به سهمیه  ما چندبار 
فینال  از  امتیاز  یک  با  عزیزیان  مسعود  بیاوریم.  دست  به  را  مجوز 
این  ماند.  جا  المپیک  به  ورود  از  و  رفت  کنار  انتخابی  رقابت های 
میان مجدد  این  در  داد.  بعدی هم رخ  در سال های  اتفاقات مشابه 
این رشته یا مورد توجه فدراسیون قرار می گرفت و یا توجه ای به آن 
نمی شد در زمان دادگر برای مدتی به کل تعطیل شد و فعالیت خاصی 

در تیم ملی صورت نمی گرفت.
مدال گرفتن در تیراندازی تبدیل به سنت شد

هامونی حقیقت با اشاره به آغاز فعالیت جدی این رشته در چند سال 

اخیر گفت: بعدها نگاه ویژه تری نسبت به این رشته صورت گرفت 
یکسری  و  گرفتند  عهده  به  را  ملی  تیم  هدایت  رجایی  و  افسری 
عنوان سرمربی  به  نیکخو  ادامه  در  اما  داشتند  مؤثری هم  اقدامات 
انتخاب شد و کم کم موضوع مدال گرفتن در تیراندازی آنهم در این 
ماده تبدیل به یک سنت شد. در مسابقات آلماتی بود که تیم دختر 
و پسر ما در بخش میکس موفق به مدال آوری شدند. پس از آن در 
مسابقات کسب سهمیه کویت بابک یگانه موفق شد به فینال این 

مسابقات راه پیدا کند و صاحب مدال دیگری شود.
روز به روز به المپیک نزدیک شدیم

برای کسب سهمیه  این سال ها  در  همه  کرد: تلاش ها  اضافه  وی 
المپیک بود که روز به روز به آن نزدیک می شدیم. محمد بیرانوند 
تیرانداز 15 ساله ما با امتیاز خوبی که به ثبت رساند در نهایت موفق 
شد هم مدال طلای آسیا را به دست بیاورد و هم ورودی المپیک 

را کسب کند. 
بیرانوند در حالی در کویت موفق به کسب سهمیه شد که خیلی از 
قهرمانان صاحب نام این رشته نتوانستند از میزبانی خودشان که یک 

امتیاز ویژه بود استفاده کنند و به المپیک راه پیدا کنند.
بیرانوند استعداد خوبی دارد

که  داریم  قبول  همه  کرد:  نشان  خاطر  تیراندازی  کارشناس  این 
بیرانوند واقعاً استعداد خوبی دارد اما اگر امتیازهای او را هم در نظر 
بگیریم متوجه خواهیم شد که علاوه بر توانایی های خوبی که این 
ورزشکار دارد بلکه آموزش های مناسبی را هم زیر نظر سرمربی خود 
دیده است. معتقدم در این ماده کل تیم ملی فشار زیادی را تحمل 
کرد. از بین ورزشکاران پرورش نیا و یگانه نیز در تلاش بودند که 
این  نهایت  در  چند  هر  بیاورند،  به دست  را  المپیک  بتوانند سهمیه 
موفقیت برای آنها رقم نخورد اما نتایج اخیر آنها نشان می دهد که در 

این مسیر سخت رشد و ارتقای خوبی داشتند.
احتمال فینالیست شدن بیرانوند صفر نبود

هامونی حقیقت در پاسخ به این پرسش که آیا انتظار کسب مدال از 
بیرانوند در پاریس منطقی بود؛ عنوان کرد: ما انتظار داشتیم او بتواند 
رکورد خود را ثبت کند. او 15 سال سن بیشتر ندارد و برای کسب 
سهمیه هم کلًا فکر می کنم حدود هفت مسابقه را شرکت کرد اما 
رویداد شرکت  المپیک در 40  از  قبل  او  رقبای  از  مثال یکی  برای 
کرده بود. بنابراین اصلًا شرایط برابر نبود. کادر فنی تیم ملی قبل از 
المپیک درخواست اعزام به ایتالیا را داشت که انجام هم شد بر اساس 

نتایج آن رویداد ما منتظر بودیم بیرانوند بتواند در المپیک هم حداقل 
احتمال  ما  داشت  او  که  وضعیتی  این  با  بزند  را   121 امتیاز  همان 

حضور او در فینال را صفر نمی دانستیم.
برخی آرزوهای خود را در بیرانوند جستجو می کنند

او ادامه داد: به هر شکل المپیک شرایط خاص خودش را دارد. فشار 
بیرانوند  رسیدن  از  مانع  که  چیزی  آن  نظرم  به  و  بود  بالا  بازی ها 
از طرفی چه از سوی برخی  او بود.  به فینال شد همان تجربه کم 
دوستان حاضر در فدراسیون و چه در فضای بیرون یکسری انتظارات 
به او تحمیل می شد که این کار فشار و استرس را سنگین تر می کرد. 
آرزوهای  هم  یکسری  و  داشتند  لطف  او  به  دوستان  از  یکسری 

خودشان را در او جستجو می کردند.
مربیان ایرانی مانند یک کارمند هستند

بود که ما یک سرمایه  این  اتفاق مهمی که رخ داد  اما  افزود:  وی 
بیرانوند واقعاً سرمایه خوبی برای ورزش  خوب را شناسایی کردیم، 
ماست به شرطی که درست مدیریت شود. عملکرد او در یک سال 
اخیر و ویژه در المپیک نوید بخش آینده خوب برای تیراندازی ایران 
است. ما باید از نیکخو بابت آموزش چنین ورزشکاری ممنون باشیم. 
مربوط  این  البته  است  واقعاً سخت  ایرانی  مربیان  برای  کردن  کار 
آنها  نمی شود چون  بسکتبال  و  والیبال  فوتبال،  مانند  رشته هایی  به 
به راحتی هزینه می کنند و از مربیان خارجی و داخلی گران قیمت 
استفاده می کنند ولی مابقی مربیان در ایران مانند یک کارمند هستند.

نیاز ما تأمین مهمات است
هامونی حقیقت با بیان اینکه موضوع اصلی ما البته این موارد نیست؛ 
گفت: ما مشکل اساسی تری داریم که انتظار می رود برای رفع آنها 
تمرینات  بتوانیم  است که  تأمین مهمات  ما  نیاز  ریزی شود.  برنامه 
چین  مثل  را  داخلی  مسابقات  حتی سطح  و  باشیم  داشته  را  خوبی 
چنان بالا ببریم که قهرمانی در ایران معنی دارد شود. المپیک درس 
خوبی به ما داد. امیدوارم که بیرانوند هم از این تجربه ای که به دست 
هم  را  دیگر  المپیک   6 او  من  دید  از  کند  استفاده  خوبی  به  آورده 

می تواند شرکت کند.
وی در پاسخ به این سوال که چه تضمینی وجود دارد دوباره این رشته 
مانند ادوار گذشته تعطیل نشود؛ توضیح داد: در کشور ما هیچ اتفاقی 
به شکست هستیم  را شگفت زده کند. ما همیشه محکوم  ما  نباید 
مگر اینکه تلاش کنیم و بخواهیم که موفق باشیم، همه این کارها 

نیازمند پیگیری مداوم است.

مشکل همیشگی بارسا: 
دستمزد ستاره یونایتد بالاست

سانچو  جیدون  بالای  دستمزد 
برای  را  مشکلاتی  است  ممکن 

انتقال او به بارسلونا ایجاد کند.
سانچو  سه«،  »ورزش  گزارش  به 
را  سختی  روزهای  گذشته  فصل 
در منچستریونایتد سپری کرد و در 

نهایت در پنجره نقل و انتقالات زمستانی در ماه ژانویه تصمیم گرفت 
بازیکنان  بهترین  از  یکی  توانست  و  برگردد  دورتموند  به  دیگر  بار  که 
قهرمانان  لیگ  و  بوندسلیگا  رقابت های  در  دوم  نیم فصل  در  تیم  این 

اروپا باشد.
او پس از پایان مهلت قرارداد قرضی اش با دورتموند بار دیگر به یونایتد 
از  بارها  فصل  آغاز  از  پیش  در صحبت های  تن هاخ  اریک  و  برگشت 
ابراز رضایت کرده بود، اما حتی این درخشش  عملکرد او در تمرینات 
تثبیت  تیم  این  بازیکنان  در جمع  او  است که جایگاه  نشده  باعث  هم 

شود و مدیران یونایتد به دنبال فروش او هستند.
باشگاه  علاقه  از  اخیر  روزهای  در  انگلیسی  و  اسپانیایی  رسانه های 
که  بود  امیدوار  بارسا  بودند.  داده  خبر  بازیکن  این  جذب  به  بارسلونا 
بتواند نیکو ویلیامز را در پنجره تابستانی به خدمت بگیرد، اما در انجام 
این انتقال موفق نشد و دکو حالا شرایط این ستاره انگلیسی را زیر نظر 

دارد و امیدوار است که بتواند او را به بارسلونا ببرد.
اما روزنامه اسپورت خبر داده است که بارسلونا در تلاش است که بتواند 
سانچو را با قراردادی قرضی به خدمت بگیرد، اما حتی در این صورت 
با  باشد چون  دردسرساز  آنها  برای  است  او ممکن  بالای  هم دستمزد 
قوانین  است  ممکن  دارند،  که  خوبی  چندان  نه  مالی  شرایط  به  توجه 
این  و  باشد  داشته  همراه  به  برایشان  را  لالیگا مشکلاتی  مالی  فرپلی 

مانع بزرگی برای نهایی کردن این انتقال است.

چالش موراتا در میلان: 
غیرممکن برای اسپانیایی ها!

بازی  ساعت  نیم  با  موراتا  آلوارو 
یک  میلان،  برای  گل  یک  و 
هدف بزرگ دارد که هیچ بازیکن 
آن  به  آ  سری  در  اسپانیایی ای 

نرسیده است.
ستاره  سه«،  »ورزش  گزارش  به 

العاده کار  بازی خود برای میلان، فوق  اولین  اتلتیکو مادرید در  سابق 
کرد و پس از دو سال دوباره در ایتالیا گلزنی کرد. آلوارو موراتا می تواند 
و می خواهد اولین »کاپوکانونیره« اسپانیایی شود و عنوان بهترین گلزن 

سری آ را به خود اختصاص دهد.
اشاره  برای   »Capocannoniere« اصطلاح ایتالیا،  فوتبال  در 
سال  از  اگرچه  می شود،  استفاده  فوتبال  لیگ های  گلزن  بهترین  به 

2021، نام این جایزه را جایزه پائولو روسی گذاشته اند.
این لیست گلزنان صد ساله شامل هیچ بازیکن اسپانیایی ای نمی شود. 
خارجی  یک  آورده  دست  به  را  گلی  آقای  بیشترین  که  بازیکنی  البته 

است. 
به طور خاص یک سوئدی. ما در مورد گونار نوردال صحبت می کنیم، 
مهاجم دهه 1950 آث میلان که به رکورد 35 گل هم رسید و توانست 
در مدت حضورش در این باشگاه چند قهرمانی را برای این باشگاه به 

ارمغان بیاورد.
هیچکس بیشتر از بازیکنان میلان این جایزه را نگرفته است: 18 بار، 
یک بار بیشتر از یوونتوس و سه بار بیشتر از رقیب همیشگی آنها، اینتر.

آ  در سری  گل  بیشترین  با  اسپانیایی  بازیکن  همچنان  کایخون  خوزه 
است. 

این بازیکن سابق رئال در طول هفت فصل حضور خود در ناپولی 64 
گل زد و یک گل هم برای فیورنتینا به ثمر رساند. 

در اولین فصل بازی برای ناپولی، او توانسته بود 15 گل بزند که هفت 
گل کمتر از چیرو ایموبیله، آقای گل آن فصل، بود. موراتا این طلسم 

را می شکند؟
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وزیر خارجه آمریکا در نظر دارد در سفر امروز 
در  را  جدید  پیشنهادی  مصر  پایتخت  به  خود 

زمینه آتش بس در غزه ارائه نماید.
العربی  از  نقل  به  مهر  خبرگزاری  گزارش  به 
وزیر  بلینکن،  آنتونی  سه شنبه،  امروز  الجدید، 
سفر  قاهره  به  تل آویو  از  آمریکا،  خارجه  امور 

کرده تا مذاکراتی برای توقف درگیری ها در غزه را که ادامه دهد.
پیشنهاد  درباره  حماس  و  صهیونیستی  رژیم  بین  اختلافات  کاهش  بلینکن  هدف 

آتش بس است که تحت حمایت ایالات متحده انجام می شود.
اطلاعات به دست آمده نشان می دهد که پیشنهاد جدید آمریکا برای غزه شامل یک 
مرحله آتش بس به مدت 40 روز است و آمریکایی ها امیدوارند که این آتش بس موقت 

به توقف دائمی جنگ تبدیل شود.
قرار است در این سفر، بلینکن با عبدالفتاح السیسی، رئیس جمهور مصر و وزیر امور 
خارجه او، بدر عبدالعاطی، دیدار کند تا به یک »آتش بس موقت« در غزه برسند که 
پس از آن، تبادل اسرا و زندانیان بین مقاومت فلسطینی و رژیم صهیونیستی صورت 

گیرد.
مذاکرات فعلی که از دوحه قطر شروع شده و اکنون در قاهره ادامه دارد، به سمت 
توافق جدیدی در مورد غزه سوق پیدا می کند که بر یک مرحله متمرکز است و به 
مدت 40 روز طول می کشد. با این حال، هیچ شرایط یا متنی وجود ندارد که تضمین 
کند مراحل بعدی نیز اجرا خواهند شد یا اسرائیل پس از این مدت، دوباره به حملات 

خود ادامه نخواهد داد!
آتش بس  به یک  این مذاکرات، دستیابی  از  آمریکا  اصلی  نظر می رسد که هدف  به 
 40 از  پس  که  است  این  امید  اما  جنگ.  توقف  برای  نهایی  توافق  نه  است  موقت 
دیگر  اجرای  برای  شرایط  و  شود  سخت تر  درگیری  به  بازگشت  جنگ،  توقف  روز 

خواسته های مقاومت، از جمله بازسازی و کمک های انسانی، فراهم شود.
در طول مذاکرات، رژیم صهیونیستی موافقت کرده است که عملیات بازسازی و ساخت 
خانه ها و زیرساخت های تخریب شده در رفح و جنوب غزه را انجام دهد، اما در شمال 
غزه فقط با ساخت خانه های پیش ساخته موافقت کرده است. این امر نگرانی هایی را 
درباره برنامه های آینده این رژیم برای تخلیه شمال غزه از ساکنان ایجاد کرده است.

پیشنهاد جدید  که  تاکید کرد  یکشنبه  روز  در  بیانیه ای  در  نیز  راستا، حماس  این  در 
رژیم صهیونیستی،  نخست وزیر  نتانیاهو،  بنیامین  با شروط  مطابق  غزه  برای  آمریکا 

است و بر ادامه اشغال تاکید می کند.
حماس همچنین اشاره کرد که نتانیاهو با آتش بس دائمی، خروج کامل از غزه و شرایط 
مربوط به تبادل اسرا مخالف است و برخی از شروط جدید خود را نیز مطرح کرده که از 

تحقق توافق تبادل جلوگیری می کند.

وزارت دادگستری رژیم صهیونیست اعلام کرد 
که یک نفر را به اتهام ارتباط ایران دستگیر 

کرده است.
کل  دادستان  دفتر  ایسنا،  گزارش  به 
کیفرخواستی علیه »ادن دبز«، یک مرد 30 
ساله صهیونیستی به اتهام ارتباط با یک عامل 

ایرانی صادر کرد.
به گفته وزارت دادگستری این شخص وظایف مختلفی را برای ایران در ازای دریافت 
پرداخت هایی که به صورت ارز دیجیتال به او منتقل می شد، انجام داده است. وی به انجام 
کارهایی از قبیل چاپ و نصب پوسترهایی جهت تشویق به کودتای نظامی و راه اندازی 
کانالی تلگرامی با هدف جذب صهیونیست ها متهم شده است.بر اساس این کیفرخواست، 
دبز در چهار ماه گذشته با یک عامل که برای اطلاعات ایران کار می کرد، در ارتباط بوده 
است.در این کیفرخواست آمده که این عامل، ایرانی بودن خود را پنهان نکرده و به متهم 
وظایف مختلفی را در ازای ارائه مبالغی پیشنهاد کرده بود. این عامل از دبز خواسته بود که 
یک تلفن موقت و یک سیم کارت اختصاصی و کلاس مبدل تهیه کند و در یک مقطع 
تمام مکالمات شان را پاک کند.دبز برای مدت طولانی با این عامل در تماس بود، به چندین 
درخواست او پاسخ داد و حتی به صورت داوطلبانه پیشنهاد کمک به این عامل را داده است. 

دبز در مجموع متهم به دریافت 12000 دلار ارز دیجیتال از این عامل شده است.

وزیر جنگ اسبق رژیم صهیونیستی در سخنانی اذعان کرد که جمهوری اسلامی ایران موفق 
به متحد کردن جبهه های نبرد با این رژیم و وارد کردن این رژیم به یک جنگ فرسایشی 
شده است.به گزارش ایسنا، »آویگدور لیبرمن« وزیر جنگ اسبق رژیم صهیونیستی و رئیس 
حزب »اسرائیل بیتنا« در این باره گفت: ما در جبهه های فرعی، دقیقاً همانطور که ایرانی ها 
می خواستند، وارد یک جنگ فرسایشی شدیم.طبق گزارش خبرگزاری سما، وی گفت: 
ایرانی ها موفق شدند که جبهه ها را علیه ما متحد کنند.رژیم صهیونیستی به دلیل پاسخ 
حتمی محور مقاومت به ترور رئیس دفتر سیاسی حماس و فرمانده ارشد حزب الله لبنان در 
ترس و نگرانی به سر می برد و هر روز این اضطراب و نگرانی افزایش می یابد.برآوردهای 
رژیم صهیونیستی نشان می دهد که ایران و حزب الله علیرغم فشارهای بین المللی برای مهار 

تشدید تنش در منطقه، مصمم به پاسخگویی هستند.
پیشتر »آموس یادلین« رئیس سابق بخش اطلاعات نظامی ارتش رژیم اشغالگر )آمان( 
در سخنانی درباره پاسخ جمهوری اسلامی ایران به ترور شهید »اسماعیل هنیه« گفته بود 
که تهران به دنبال نابودی این رژیم در یک جنگ فرسایشی است.یادلین در اظهاراتی در 
این باره افزود: راهبرد پیروزی همه جانبه اعلام شده توسط »بنیامین نتانیاهو« نخست وزیر 
اسرائیل در خدمت راهبرد ایران برای سرنگون کردن اسرائیل طی یک جنگ فرسایشی 

طولانی، در چندین جبهه است.

ایرنا : عبدالله دوم در دیدار با شخصیت های 
سیاسی و رسانه ای اردن در عمان گفت: اردن 
برای دستیابی به آتش بس در منطقه تلاش 
که  گفت  اردن  پادشاه  دوم  می کند.عبدالله 
کشورش نمی پذیرد آینده منطقه به گروگان 
افراطی و راست گرایانه کابینه  سیاست های 

رژیم اسرائیل تبدیل شود.
پادشاه اردن افزود: از طرف های تاثیرگذار در جهان می خواهیم با هدف جلوگیری از کشیده 
شدن منطقه به طرف یک جنگ منطقه ای، برای متوقف شدن جنگ در غزه و اقدامات 

یکجانبه در کرانه باختری به ویژه بیت المقدس و مسجد الاقصی اقدام کنند.
ملک عبدالله دوم تاکید کرد: اردن همواره با تلاش ها برای آواره کردن برادران فلسطینی مان 
در غزه و کرانه باختری مخالف بوده است.پادشاه اردن خاطرنشان کرد: اجازه نخواهیم 
داد هیچ گونه تنشی در منطقه به شهروندان و امنیت اردن از سوی هیچ طرفی صورت 
بگیرد.به گزارش ایرنا، با گذشت بیش از 10 ماه از آغاز تجاوز بدون نتیجه و دستاورد رژیم 
صهیونیستی به نوار غزه، این رژیم روزبه روز بیشتر در بحران های داخلی و خارجی خود فرو 
می رود.رژیم صهیونیستی طی این مدت دستاوردی غیر از قتل عام، ویرانی، جنایت های 
جنگی، نقض قوانین بین المللی، بمباران نهادهای امدادرسان و تحمیل قحطی و گرسنگی 

در این منطقه نداشته است.

طرح  آتش بس موقت در غزه از سوی امریکا

یک صهیونیست به اتهام ارتباط با 
ایران دستگیر شد

لیبرمن: ایران موفق به متحد کردن جبهه ها 
شده؛ درگیر جنگ فرسایشی شده ایم

اردن برای نتانیاهو خط و نشان کشید

پزشکیان: انتصاب مدیران بر اساس رفاقت و انتساب به گروه ها انجام نخواهد شد

مطهری: پزشکیان از رهبری هزینه نکرد، بلکه واقعیات چینش کابینه را گفت
کشور باید از نظر اقتصادی به حالت طبیعی برگردد

رئیس جمهور در اولین جلسه هیئت دولت چهاردهم، گفت: مدیران صرفا بر 
اساس توانمندی و تعهد به اجرای اسناد کلان انتخاب می شوند و انتخاب مدیران 
به هیچ وجه بر اساس رفاقت و انتساب افراد به گروه ها یا جناح ها انجام نخواهد 

شد.آفتاب  نیوز :
مسعود پزشکیان در اولین جلسه هیئت دولت چهاردهم پس از کسب رای اعتماد 
وزرا از مجلس شورای اسلامی، ضمن تبریک به همه وزرا و آرزوی موفقیت 
برای ایشان، از رئیس، هیئت رئیسه و همه نمایندگان مجلس شورای اسلامی 
که با همراهی و همدلی و رای قاطع خود زمینه را برای آغاز جدی کار دولت با 
ترکیب کامل فراهم کردند، قلبا قدردانی و اظهار امیدواری کرد که این همدلی و 
وفاق میان اعضای دولت و نیز میان دولت و مجلس و دیگر ارکان نظام، زمینه ای 

برای رفع مشکلات کشور باشد.
رئیس جمهور با اشاره به اقداماتی که در رابطه با تعریف مسئولیت های هر 
دستگاه از جمله وزارتخانه ها نسبت به اجرای سند چشم انداز، سیاست های کلی 
و قانون برنامه انجام گرفته، از تدوین و ارائه وظایف و مسئولیت های بخش 
مربوط به هر وزیر تا جلسه آتی هیئت دولت خبر داد و از وزرا خواست در اسرع 
وقت به معاونت های زیر مجموعه مامور دهند تا با همکاری سازمان مدیریت و 
برنامه ریزی، مراکز علمی و دانشگاهی و دیگر بخش های کارشناسی نسبت به 

تهیه برنامه عملیاتی اجرای وظایف مربوط به بخش خود اقدام کنند.
پزشکیان تهیه برنامه های عملیاتی به تفکیک معاونت های تخصصی هر دستگاه 
اجرایی، ناظر بر اجرای سند چشم انداز، سیاست های کلی و قانون برنامه را باعث 
ایجاد یک زبان و نگاه مشترک در کلیت دولت دانست و گفت: وقتی چنین 
برنامه های تخصصی و تفکیک شده ای مبتنی بر یک هدف واحد تهیه شود، 
ارزیابی و نظارت بر آن نیز بسیار دقیق تر و موثرتر انجام خواهد شد؛ این برنامه ها 
باید ناظر بر سه اصل 1- مسئول این بخش از برنامه کیست، 2- این مسئول 

چه باید انجام دهد و 3- چگونه باید پاسخگو باشد، تدوین شوند.
رئیس جمهور همچنین بر ضرورت توجه به ارزش ها و اصول اساسی از جمله 
چگونگی اقامه عدالت در این برنامه ها تاکید و تصریح کرد: نکته مهم دیگر ناظر 
بر بخش اجرای این برنامه ها، لزوم برخورد صادقانه با مردم است. باید به شکلی 
با مردم تعامل کنیم که اگر جایی هم نتوانستیم مشکلی را حل کنیم، وقتی دلیل 
آن را برای مردم توضیح دادیم، باور کنند که ما صادقانه به دنبال کار کردن برای 
آن ها و حل مشکلات هستیم و در این مورد بنا به دلایل مطرح شده کار به پیش 
نرفته است. توجه به محرومین و تلاش برای گره گشایی از زندگی افراد گرفتار 

نیز از دیگر محور های فعالیت دولت چهاردهم خواهد بود.
پزشکیان در ادامه سخنانش با بیان اینکه برای انتخاب و انتصاب مدیران و 
معاونین دستگاه های اجرایی نیز شاخص هایی تدوین خواهد شد و کمیته هایی 
مسئول تطبیق توانمندی افراد معرفی شده برای مسئولیت های مختلف با این 
شاخص ها و ارزیابی تعهد آن ها به اجرای سند چشم انداز، سیاست های کلی و 
قانون برنامه خواهند بود، افزود: افراد معرفی شده برای معاونت ها و مدیریت 

بخش های مختلف دستگاه های اجرایی فارغ از قومیت، جنسیت و مذهب، صرفا 
بر اساس توانمندی، شایستگی و تعهد به اجرای اسناد کلان انتخاب و منصوب 
می شوند و انتخاب مدیران به هیچ وجه بر اساس رفاقت و انتساب افراد به گروه ها 

یا جناح ها انجام نخواهد شد.
رئیس جمهور با تاکید بر اینکه وزرا نسبت به تغییر افراد تا زمان شناسایی افراد 
شایسته، باتجربه و توانمند عجله نکنند، اظهار داشت: ما نیاز به بهره گیری از 
نخبگان و کارشناسان در بستر وحدت و انسجام داریم؛ ما نیاز به اعتماد جامعه 
داریم و مردم بر اساس رفتار کلیت دولت در این انتخاب ها و گزینش افراد به ما 

اعتماد می کنند یا بی اعتماد می شوند.
پزشکیان با بیان اینکه ما بر سر اجرای سند چشم انداز، سیاست های کلی و 
قانون برنامه با مردم پیمان بسته و تا آخر بر این پیمان خود پایبند هستیم، 
راه رسیدن به اهداف اسناد کلان کشور را راهی دشوار توصیف و تصریح کرد: 
باید پایمردی کنیم تا ایران را به جایگاهی که لایق و برازنده مردم آن است، 
برسانیم. باید این اعتماد و باور را در جوانان ایجاد کنیم که می توانند اینجا بمانند 
و برای آبادانی کشور خودشان تلاش کنند، نه اینکه احساس کنند اینجا جایی 

برای آن ها وجود ندارد.
رئیس جمهور با تاکید بر اینکه مردم به ما امید بسته اند و از خدا می خواهم به ما 
کمک کند تا شرمنده مردم نشویم، از وزرا خواست که با نمایندگان مجلس نیز 
در چارچوب قانون، تعامل جدی و سازنده داشته باشند و اگر نمایندگان افرادی را 
برای مسئولیت های مختلف معرفی می کنند، آن ها را در قالب شاخص های تعیین 

شده ارزیابی و به کارگیری کنند.
پزشکیان تاکید کرد: ما می خواهیم با بهره گیری از ظرفیت شایستگان، تا حد 
امکان در مسیر اجرای اهداف اسناد کلان کشور تلاش کنیم و در این مسیر کار 

را با برادری، وفاق و صمیمت به پیش خواهیم برد.
رئیس جمهور همچنین با اشاره به فرارسیدن روز پزشک، این روز را به جامعه 
پزشکی کشور تبریک و اظهار امیدواری کرد که پزشکان همچون گذشته، به 

تبعیت از پیشکسوتانی، چون ابن سینا، همواره مایه افتخار جامعه باشند.
عارف: در زمان بررسی صلاحیت وزرا، شاهد همدلی دولت و مجلس بودیم

محمدرضا عارف نیز در جلسه امروز هیئت دولت ضمن قدردانی از اقدامات 
انجام شده از سوی دستگاه های مختلف در بخش دولتی و خصوصی برای 
برگزاری شایسته آیین پیاده روی اربعین، با بیان اینکه طبق گزارش ها ارتقای 
کیفی برگزاری این مراسم امسال نیز ادامه داشته و زوار رضایت بیشتری دارند، 
گفت: لازم است از همکاری های صمیمانه دولت و مردم عراق نیز در این راستا 

تشکر کنیم. 

معاون اول رئیس جمهور در ادامه با تبریک به وزرا و آرزوی موفقیت برای ایشان، 
افزود: در مدت بررسی صلاحیت وزرای پیشنهادی، شاهد همدلی کم سابقه ای 
میان دولت و مجلس بودیم که باید از این بابت از مجلس شورای اسلامی و 
نیز هماهنگی و یکپارچگی وزرای پیشنهادی قدردانی کنم. این همدلی پیام های 
ارزشمندی به دنبال داشت و نشان داد که وفاق ملی نه صرفا یک شعار، که یک 

نگاه و رویکرد جدید در حکمرانی است.
عارف بالا بودن سطح متوسط آرای نمایندگان مجلس به وزرا را نشانه همراهی 
مجلس با رویکرد وفاق ملی دانست که قطعا بازتاب مثبتی در داخل و خارج 
کشور خواهد داشت و خاطرنشان کرد: حرکت دولت در 4 سال آینده بر سه 
محور استوار خواهد بود، یکی رهنمود های رهبر معظم انقلاب، سند چشم انداز و 

سیاست های کلی و سوم برنامه هفتم توسعه.
گاهی  گذشته  دولت های  در  اینکه  به  اشاره  با  جمهور  رئیس  اول  معاون 
مسائل جزئی وقت زیادی از دولت ها می گرفت، بر اهمیت پرهیز از مشغول 
شدن دستگاه های اجرایی به مسائل جزئی تاکید و تصریح کرد: انتصابات در 
دستگاه های اجرایی باید فارغ از قومیت، جنسیت، مذهب و گرایش های سیاسی، 
صرفا بر پایه شایسته سالاری باشد. وزرا و مسئولان دستگاه های اجرایی، موضوع 
ایجاد هماهنگی میان معاونین خود را نیز مورد توجه جدی قرار دهند و تلاش 
کنید دایره انتخاب خود را از مرکز کشور فراتر برده و نخبگان را در هر استان و 

شهرستانی شناسایی و به کارگیری کنید.
عارف همچنین به برنامه دولت چهاردهم برای تربیت نسلی جدید از مدیران 
جوان با همکاری بنیاد نخبگان اشاره کرد و از وزرا و مسئولان دستگاه های 
اجرایی خواست نسبت به انتخاب جوانان توانمند و دارای تجربه برای مسئولیت ها 

اهتمام داشته باشند.
رئیس دفتر رئیس جمهور نیز در جلسه امروز هیئت دولت با تبریک به وزرا به 
مناسبت کسب رای اعتماد نمایندگان ملت و آرزوی موفقیت برای آنان، نصاب 
بالای آرای نمایندگان به وزرا را جلوه ای دیگر از وفاق ملی دانست و گفت: هیچ 
هدف بزرگی در جامعه محقق نمی شود مگر اینکه بتوانیم حول آن یک توافق 
اجتماعی ایجاد کنیم و هنر مدیران و سیاستمداران این است که این وفاق را در 
ساحت اجتماع شکل دهند؛ راه نجات کشور این است که بتوانیم در سایه وحدت 

و انسجام ملی همه ظرفیت های جامعه را کنار هم به کار بگیریم.

علی مطهری گفت: اینطور نیست که آقای پزشکیان از رهبری هزینه کرده باشد 
بلکه شفاف سازی کرد و واقعیات را گفت. نمایندگان را در جریان گذاشت که 
فلان وزیر مورد تاکید رهبری است تا این موضوع را بدانند و در رأی شان تاثیر 

بگذارد. به نظر من کار درستی است که مسائل پشت پرده ای نداشته باشیم.
نیلوفر مولایی: دفاعیه آخر مسعود پزشکیان، در صحن علنی مجلس و اشاره او 
به تایید و هماهنگی وزرای کابینه چهاردهم از سوی رهبر انقلاب با واکنش هایی 
همراه شد، از یک سمت مخالفان و منتقدان دولت از اظهارات رئیس دولت 
چهاردهم عصبانی شده و ادعا کردند که پزشکیان برای رأی آوردن کابینه خود 
از رهبری هزینه کرده است، از سویی دیگر، برخی از چهره های سیاسی مانند 
حسین مرعشی، دبیرکل حزب کارگزاران، بر این باور هستند که؛ »از مزایای 
رهبری مستقر و مقتدر این است که در همچین مواقعی تایید ایشان کارساز است 
و آقای پزشکیان قدرت رهبری را پشت سر دولت آورد و این آغاز یک دوره جدید 

از تعاملات در درون نظام است.«
در همین راستا، علی مطهری، نماینده ادوار مجلس با اشاره به اظهارات پزشکیان 
در مجلس به خبرگزاری خبرآنلاین گفت: » اینطور نیست که آقای پزشکیان از 
رهبری هزینه کرده باشد بلکه شفاف سازی کرد و واقعیات را گفت. نمایندگان 
را در جریان گذاشت که فلان وزیر مورد تاکید رهبری است تا این موضوع را 
بدانند و در رأی شان تاثیر بگذارد. به نظر من کار درستی است که مسائل پشت 

پرده ای نداشته باشیم.«
وی درباره کابینه وفاق ملی نیز گفت: »اگر فضای تفاهم همینطور باقی بماند، 
این دولت می تواند موفق باشد. عنوان وفاق ملی، عنوان خیلی خوبی است که 

برای دولت بیان شده و می تواند در موفقیت آن موثر باشد.«
مشروح گفت و گوی علی مطهری، نایب رئیس پیشین مجلس شورای اسلامی، 

را در خبرگزاری خبرآنلاین می خوانید؛
*********

* آقای مطهری! بعد از 23 سال کابینه آقای پزشکیان به صورت کامل از مجلس 

رأی اعتماد گرفت. قبل از جلسه رأی اعتماد پیش بینی ها حکایت از آن داشت 
که تمامی گزینه ها رأی اعتماد نمی گیرند اما پس از دفاعیه آخر پزشکیان یک 

همراهی با مجلس صورت گرفت. ارزیابی شما از این اتفاق چیست؟
به نظر من چون آقای پزشکیان هماهنگی های خودش را با مقام معظم رهبری 
اعلام کرد و در واقع نظر ایشان را آشکار کرد، دست مجلس بسته شد و همه وزرا 
رأی آوردند. در گذشته هم مشورت ها با رهبری و اعمال نظرهای ایشان وجود 

داشت منتهی در پشت پرده بود و روسای جمهور قبلی آن را اعلام نمی کردند.
رهبر انقلاب ابایی از شفاف شدن مسائل ندارند

آقای پزشکیان چون قائل به شفافیت است، این مسئله را در مجلس اعلام کرد 
و اگر مجلس تصمیم داشت که به یک یا دو نفر از گزینه ها رأی اعتماد ندهد، از 

تصمیم خود منصرف شد. کار آقای پزشکیان کار درست و خوبی بود.
هر قدر فضا شفاف تر باشد بهتر است و مقام معظم رهبری هم ابایی ندارند که 
این مسائل مطرح شود. همین که مجلس به کل کابینه رأی اعتماد داد باعث 

می شود دولت زودتر شکل بگیرد و مشکلات مردم سریع تر حل شود. 
پزشکیان از رهبری هزینه نکرد بلکه واقعیات را گفت

* پس از دفاعیه آقای پزشکیان، برخی از منتقدان و مخالفان دولت اعلام کردند 
که ایشان از رهبری هزینه کردند، نظر شما درباره این ادعایی که از سوی تندروها 

مطرح می شود چیست؟
نه، این هزینه کردن نیست، اینطور نیست که آقای پزشکیان از رهبری هزینه 
کرده باشد بلکه شفاف سازی کرد و واقعیات را گفت. نمایندگان را در جریان 
گذاشت که فلان وزیر مورد تاکید رهبری است تا این موضوع را بدانند و در 

رأی شان تاثیر بگذارد.
به نظر من کار درستی است که مسائل پشت پرده ای نداشته باشیم. در گذشته 
در مجلس مسائلی بود که می گفتند پیغامی از سوی رهبری یا دفتر رهبری آمده 
است و نماینده نمی دانست که آن درست است یا خیر، یک عده هم از این مسئله 
به نفع خودشان استفاده می کردند. اما آقای پزشکیان روشن و صریح اعلام کرد 

که فلان وزیر نظر رهبری است و مجلس هم آزاد است که رأی بدهد یا خیر. 
این کار درستی است که این مسائل را مطرح کنیم و بهتر بود روسای جمهور 

قبلی هم اینگونه مسائل را مطرح می کردند. 
دولت پزشکیان می تواند موفق شود اگر...

* آقای مطهری! رئیس جمهور کابینه خود را براساس وفاق ملی چیدند و امروز 
هم بر همان وعده ها و اصول خود تاکید کردند. نظر شما درباره این وفاق ملی 

چیست و چه گام هایی در پیش دارند؟
اگر فضای تفاهم همینطور باقی بماند، این دولت می تواند موفق باشد. عنوان 
وفاق ملی، عنوان خیلی خوبی است که برای دولت بیان شده و می تواند در 
موفقیت آن موثر باشد. اولویت دولت هم باید مسائل اقتصادی باشد که وابسته 
به روابط خارجی و رفع تحریم ها، ایجاد موازنه در سیاست خارجی بین غرب و 

شرق است.
کشور باید از نظر شرایط اقتصادی به حالت طبیعی برگردد و در همه این زمینه ها 

باید تلاش شود. 
* عملکرد آقای قالیباف در این چند روز چطور دیدید؟

خوب بود، عملکرد آقای قالیباف در جلسات بررسی صلاحیت وزرای کابینه خوب 
بود و جلسات به خوبی اداره شد. 

عامل سقوط بالگرد شهید رئیسی 
مشخص شد 

 آنچه اتفاق افتاده یک حادثه 
بوده است

بالگرد  سقوط  پرونده  درباره  امنیتی  آگاه  منبع  یک 
رئیس جمهور توضیحاتی را بیان کرد و گفت: اطمینان 
قطعی وجود دارد که آنچه اتفاق افتاده یک حادثه بوده 

است.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دیارمیرزا، یک منبع 
آگاه امنیتی درباره پرونده سقوط بالگرد رئیس جمهور 
به فارس گفت: پرونده سقوط هلی کوپتر آیت الله 
رئیسی بصورت کامل در نهادهای نظارتی و امنیتی 
تکمیل و برآوردهای نهایی درباره علت سقوط حاکی 
از آن است که گروه پروازی و مسوولان امر به جزء 2 
مورد تمام پروتکل های لازم برای تشریفات و امنیت 

رئیس جمهور را رعایت کرده اند.
استاندارد  های  پروتکل  بر  بنا  افزود:  آگاه  منبع  این 
امنیتی در سفر رئیس جمهور، از دو نوع هلی کوپتر 
استفاده شده و بر اساس تدابیر امنیتی از پیش تعیین 

شده بالگردها دارای جی پی اس نبودند.
بنابر گفته وی، همچنین این بالگردها به جهت اینکه 
عمده سامانه هایشان از نوع مکانیکی بوده اساسا امکان 
خرابکاری از نوع جَمر و هک سامانه های الکترونیکی 
نیز منتفی است. از طرفی مبتنی بر روندهای امنیتی در 
مسیر رفت و برگشت لیدرهای پروازی مطابق پروتکل 

های از پیش تعیین شده تغییر کرده اند.
آمده در خصوص  به عمل  وی درباره بررسی های 
احتمال وجود عوامل شیمیایی نیز گفت: در بررسی 
های انجام شده هیچ نشانه ای از عوامل شیمیایی و 

مواد آسیب زا نیز یافت نشده است.
این منبع امنیتی همچنین درباره بررسی عوامل انسانی 
نیز گفت: حدود 30 هزار نفر پس از این حادثه مورد 
آنالیز امنیتی و اطلاعاتی قرار گرفته اند و نتایج این 
بررسی ها نیز حاکی از عدم وجود عامل انسانی بوده و 

هیچ عامل مشکوکی شناسایی نشده است.
وی افزود: هواشناسی یک شب قبل شرایط پروازی 
لازم را به تیم های پروازی اعلام کرده بود و تیم های 
پروازی باید قبل از ساعت 13 پرواز را انجام میدادند.

این منبع آگاه درباره دو عامل شناسایی شده نیز گفت: 
دیدارهای  به سبب  که  تاخیری  پرواز  هنگام شروع 
رئیس جمهور پیش آمده وضعیت هوایی را نامطلوب 
کرد و از طرف دیگر وزن بالای بالگرد در فشار هوایی 
آن منطقه عامل مهمی در عدم توانایی خلبان برای 

کنترل بالگرد بوده است.
حامل  بالگرد  است  حاکی  ها  بررسی  زمینه  این  در 
شهید رئیسی 2 نفر بیش از پروتکل های امنیتی را 
حامل بوده و زمانی که خلبان توده مه را مشاهده کرده 
و خواسته بالگرد را در ارتفاع پروازی مناسب تنظیم کند 
قدرت بالگرد کشش کافی را برای این اقدام نداشته و 
در محدودیت دید حاصل از مه برخورد با کوه حادث 

شده است.
اطلاعاتی  و  امنیتی  نهادهای  گفت:  پایان  در  وی 
بررسی های دقیق خود را تکمیل کرده اند و اطمینان 
قطعی وجود دارد که آنچه اتفاق افتاده یک حادثه بوده 

است.

بیانیه ای  در  دوشنبه  روز  اسکاتلند  دولت   : مهر 
با  کشور  این  مقامات  ملاقات  که  کرد  اعلام 
مقامات سفرای »اسرائیل« تا زمانی که پیشرفتی 
در مذاکرات صلح غزه حاصل نشده، ممنوع است.

ثانوی  اطلاع  تا  بیانیه ای  در  اسکاتلند  دولت 
به  را  »اسرائیل«  سفرای  با  ملاقات  هرگونه 
تحقق »پیشرفت عینی« در روند مذاکرات صلح 

درباره جنگ غزه منوط کرد.
آن  از  پس  اسکاتلند  دولت  اقدام  است  گفتنی 
وزیر  روبرتسون«  »انگوس  که  گرفت  صورت 
گرودسکی«  »دانییلا  با  کشور  این  خارجه  امور 
مع سفیر رژیم صهیونیستی در انگلیس دیدار و 
گفت وگو کرد که با واکنش و انتقادات شدیدی از 
سوی افکار عمومی این کشور ضد حزب حاکم 

مواجه شد.
در عین حال، رابرتسون در سخنانی اعلام کرد 
که به خاطر دیدار خود با مقام اسرائیلی و منحصر 
نبودن این دیدار به »آتش بس در غزه«، پوزش 

می طلبد.
انتقاد  با  مقام صهیونیستی  با  رابرتسون  ملاقات 
شدیدی از سوی شماری از شخصیات در حزب 
از نمایندگان  برانگیخت و بسیاری  دولتی حاکم 

خواستار استعفای وی شدند.
فروکش  با  و  هفته  یک  شدن  سپری  از  پس 
کردن انتقادات، جان سوینی، وزیر اول دولت از 
دولت  بر موضع  اما وی  کرد،  دفاع  نشست  این 
اسکاتلند مبنی بر حمایت این کشور در برقراری 

آتش بس تاکید کرد.

این کشور هرگونه تماس با 
صهیونیست ها را تعلیق کرد

سیاسی ترین وزارتخانه کشور در ۱4 دولت
مسعود پزشکیان نیز به مانند ابراهیم رئیسی یک چهره نظامی را برای پست وزارت 
کشور کابینه اش انتخاب کرد و نمایندگان نیز با رأی حداکثری با این انتخاب موافقت 
کردند.نیلوفر مولایی: چشم انتظاری ها بالاخره به پایان رسید و با رای اعتماد نمایندگان، 
اسکندر مومنی در قامت وزیر کشور کلیددار سیاسی ترین وزارت خانه دولت شد. اسکندر 
مومنی که سابقه حضور در ریاست پلیس راهنمایی و رانندگی ناجا )پلیس راهور( و 
جانشینی فرمانده نیروی انتظامی ایران را دارد، در زمان معرفی خود به عنوان وزیر 
پیشنهادی که به دلیل داشتن سابقه نظامی زیر تیغ انتقادات رفت. موضوعی که در 
جلسه بررسی صلاحیت او به عنوان وزیر پیشنهادی هم برخی از نمایندگان به آن 
گریزی زدند و گفتند: »آقای مومنی معتقد بوده است که وزیر کشور باید شخصی غیر 
نظامی باشد و با توجه به محدودیت هایی که وجود داشته است، رئیس جمهوری او را 
برای اعمال برنامه های مورد نظر موثرتر دانسته است.«با این حال علی رغم انتقادات، 
اسکندر مومنی توانست با رأی حداکثری نمایندگان ) 259 رأی موافق( در قامت 
وزیرکشور راهی ساختمان سیاسی خیابان فاطمی شود. گمانه زنی ها هم حکایت از آن 

داشت که مومنی با رأی حداکثری راهی وزارت کشور خواهد شد.
از آشنایی در دهه 60 تا حضور در سیاسی ترین وزارتخانه دولت

اما علاوه بر نظامی بودن اسکندر مومنی، برخی از اهالی سیاست او را از چهره های 
نزدیک به محمدباقر قالیباف و سهمیه ای او در دولت دانسته بودند. موضوعی که حتی 
با واکنش صریح مومنی مواجه شد. او در جریان بررسی صلاحیت های کاندیداهای 
وزارت در کمیسیون امنیت ملی درباره آشنایی خود با مسعود پزشکیان اینطور گفته بود 
که؛ »سهمیه هیچ جریان و چهره ای در کابینه نیست و رفاقت و آشنایی اش با پزشکیان 

به دهه 60 باز می گردد.«
وی همچنین گفته بود: »هیچ کس بنده را به آقای پزشکیان معرفی نکرد بلکه آشنایی 
بنده با آقای پزشکیان به زمان گذشته و در دانشگاه تبریز باز می گردد، از این  رو آقای 

پزشکیان بنده را برای سمت وزارت کشور در نظر گرفت.«
آشنایی که اینبار قرار است در وزارت کشور ادامه یابد و پزشکیان وعده داده است 
ماموریت های سنگین و سخت این وزارتخانه را با مومنی حل و فصل کرده و به 

سرانجام برساند.جوان ترین و مسن ترین وزیر کشور/ وحیدی رکورددار ماند
با مرور اسامی وزرای کشور از دولت موقت که ریاست آن با مهندس بازرگان بود تا 
دولت چهاردهم به ریاست مسعود پزشکیان، حکایت از آن دارد که 22 نفر سکاندار 

وزیر کشور  بوده اند. جوان ترین  ادوار مختلف  دولت های  وزارتخانه  سیاسی ترین 
سیدکمال الدین نیکروش بود که در زمان وزیر شدن 37 سال سن داشت. پس از او 
نیز حجت الاسلام و المسلمین علی اکبر ناطق نوری با 38 سال در رتبه دوم و سیدعلی 

اکبر محتشمی پور با 39 سال سن در رتبه سوم قرار دارند. 
در ادوار چهارده گانه دولت ها، احمد وحیدی، وزیر کشور دولت سیزدهم را باید 
مسن ترین وزیری دانست که با 63 سال سن راهی وزارت کشور شده بود و اسکندر 
مومنی که امروز با رأی اعتماد نمایندگان راهی پاستور شد، با 62 سال سن در رتبه 
دوم قرار می گیرد. حکم امام خمینی برای آیت الله هاشمی/ چه کسی کفیل ریاست 
جمهوری شد؟مرور اسامی وزرای کشور در دولت های مختلف نشان می دهد که 
این وزراتخانه در مقاطعی دچار تغییراتی شده است. سیداحمد صدرحاج سیدجوادی، 
اولین فردی است که بعد از انقلاب به عنوان وزیر کشور منصوب شد اما پس از 
مدت کوتاهی مهدی بازرگان، هاشم صباغیان را به عنوان وزیر کشور منصوب کرد. 
صباغیان در گفت وگویی که با خبرگزاری شفقنا در سال 96 داشته است، درباره 
این مسئله گفته بود: »وزیر کشور در کابینه اول مهندس بازرگان آقای صدر حاج 
سیدجوادی بود، ایشان تقریباً نتوانسته بود همه استان ها را سر و سامان دهد، از سوی 
دیگر برای وزارت دادگستری نیاز به ایشان بود چون حقوقدان بود. پس از آن یک 
روز مهندس بازرگان به من گفت که می خواهم شما را وزارت کشور بگذاریم، من به 
ایشان گفتم شما می دانید هر شغلی که به من داده باشید، به منظور خدمت به انقلاب 
به آن عمل می کنم، ولی من اگر بخواهم وزیر کشور شوم، شرایطی دارد که این 
شرایط را باید خدمت رهبر کبیر انقلاب بگویم. اگر ایشان قبول کردند، حاضرم وزیر 
شوم و اگر قبول نکردم من همین سمتی که خدمت می کنم را ادامه می دهم.«پس 
از استعفای دولت موقت مهدی بازرگان، دولت موقت شورای انقلاب، در 15 آبان سال 
1358 تشکیل شد و تا 20 مرداد سال 1359 ادامه داشت؛ در این دولت ابتدا آیت الله 
هاشمی رفسنجانی با حکم امام خمینی)ره( به عنوان سرپرست وزارت کشور منصوب 
شد و سپس آیت الله مهدوی کنی به عنوان سرپرست وزارت کشور انتخاب شدند. 
با این حال، سکانداری آیت الله مهدوی کنی بر وزارت کشور در دولت بنی صدر و 

دولت دوم تکرار شد. 
از سوی دیگر، پس از شهادت محمدعلی رجایی، دومین رئیس جمهور ایران و نخست 
وزیر وقت، آیت الله مهدوی کنی به عنوان کفیل رئیس جمهور، انتخاب شد تا زمینه 

برگزاری دومین انتخابات ریاست جمهوری را به صورت فوق العاده به وجود بیاورد؛ در 
این زمان سیدکمال الدین نیکروش به عنوان وزیر کشور جدید منصوب شد. یک 

استیضاح جنجالی در سیاسی ترین وزارت خانه دولت 
با روی کار آمدن دولت سوم، آقای سیدکمال الدین نیکروش ابتدا به عنوان وزیر 
کشور منصوب شد اما جای خود را به حجت الاسلام و المسلمین ناطق نوری داد. 
در دولت چهارم نیز سیدعلی اکبر محتشمی پور سکانداری وزارت کشور را بر عهده 
گرفت. در دولت پنجم هم آیت الله هاشمی رفسنجانی عبدالله نوری را به عنوان وزیر 
کشور منصوب کرد اما در دولت ششم، او علی محمد بشارتی را به برای تصدی بر 
این وزارتخانه انتخاب گرفت. اما با روی کار آمدن دولت اصلاحات سید محمد خاتمی، 
عبدالله نوری اگر چه از مجلس برای حضور در این وزارتخانه رأی اعتماد گرفت اما 
در تاریخ 30 خرداد 1377 توسط مجلس پنجم استیضاح شد و سیدعبدالواحد موسوی 
لاری در ادامه کار دولت  هفتم و البته دولت هشتم سکاندار وزارت کشور بود. رکوردی 
که احمدی نژاد به نام خود ثبت کرداما در میان همه دولت ها، وزارت کشور بیشترین 
تغییر را در دولت محمود احمدی نژاد تجربه کرده است. او ابتدا در دولت نهم مصطفی 
پورمحمدی را به سمت وزیر کشور منصوب کرد اما پس از برکناری پورمحمدی، علی 
کردان را برای تصدی بر این وزارتخانه به مجلس وقت معرفی کرد. با این حال، درپی 

استیضاح علی کردان توسط مجلس، کلید این وزارتخانه به صادق محصولی رسید.
 احمدی نژاد در دولت دهم نیز مصطفی محمدنجار را به عنوان وزیر کشور منصوب 
کرد. حسن روحانی هم در دوران ریاست جمهوری خود در دولت های یازدهم و 
دوازدهم، عبدالرضا رحمانی فضلی را به عنوان وزیر کشور منصوب کرده بود. ابراهیم 
رئیسی هم، احمد وحیدی را که پیشتر سابقه حضور در وزارت دفاع در دولت دهم را 

داشت، به عنوان وزیر کشور دولت سیزدهم انتخاب کرد. 


